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Janepkhfspokaja Czarne wakacje:
Obawy, że maszt telekomunikacyjny postawiony 

niedawno przy ul. Piramowicza w Koźlu emituje szkodliwe 
pola elektromagnetyczne, zostały rozwiane. Wojewódzki 
inspektor sanitarny w Opolu, powołując się na przeprow
adzone pomiary, wydał orzeczenie, iż nie wykazały one 
występowania pola elektromagnetycznego o poziomie 
wyższym od dopuszczalnego.
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Elitarna Szkoła Służb 
Ochrony i Biznesu 
„COBRA" 

Największa sieć Szkół Ochrony 
o zasięgu europejskim, V s2* 

cształcąca na światowym poziomie
2-letnie Studium Policealne kształci w zawodzie: 

TECHNIK OCHRONY 
at fizycznej osób

I MIENIA
OFERUJEMY:
ZATRUDNIENIE w Polsce i w krajach UE 
PRACĘ już w trakcie nauki 
ODROCZENIE OD SŁUŻBY WOJSKOWEJ 
na czas nauki 
LICENCJĘ II STOPNIA bez egzaminów 
w Komendzie Wojewódzkiej Policji

UL.. *• 1 KURS PIERWSZEJ POMOCY PRZED MEDYCZNEJ bezpłatnie

„ KURS ZABEZPIECZANIA IMPREZ MASOWYCH bezpłatnie 
MATERIAŁY I PODRĘCZNIKI DO NAUKI bezpłatnie 
BASEN, SIŁOWNIĘ, STRZELNICĘ, PAINTBALL bezpłatnie 
SPECJALISTYCZNE OBOZY SZKOLENIOWE 
W GÓRACH (terenoznawstwo, paintball, 

—. ——... samoobrona, combat) 
bezpłatnie dla słuchaczy 
POMOC w uzyskaniu stypendium na naukę 
w naszej szkole
NOWOCZESNE metody kształcenia i ciekawy sposób 
nauczania 

www.cobra2.edu.pl 
COBRA-POŁUDNIE

Kędzierzyn-Koźle Nysa
Kluczbork Opole

/077/453 68 18

PRZYJMUJEMY RÓWNIEŻ DZIEWCZĘTA!!! Z niewiadomych przyczyn doszło w 
poniedziałkowy wieczór do samozapłonu 
samochodu stojącego na parkingu obok 
sklepu Minimal. Pożar wybuchł w komorze 
silnika, strażacy wykluczyli podpalenie.

Str.5

Miniony weekend w 
naszym powiecie przy
niósł dwa kolejne uto
nięcia. Czwarta ofiara, 
73-letnia kobieta, zginę
ła w poniedziałek w nur
tach Kłodnicy. Wszystkie 
utonięcia nastąpiły w 
miejscach niestrzeżo
nych. WOPR-owcy i poli
cja apelują o rozwagę - z 
wodą nie ma żartów.
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telefony

komórkowe

I
 doświadczenie

przyjdź. przekonaj się..

tu są naprawdę niskie ceny .... sprawdź ... 

znajdziesz niższą cene obok nas
zwracamy różnice...o

ul.Wojska Polskiego 13 ul Czerwińskiego 3
"Trzynastka” "Dawny LOK”

tel. 77/48 100 10__________________ tel. 482 44 66

skup
serwis 

sprzedaż 
nowe i używane

Al.Jana Pawła II 8 
"DT CHEMIK" 
tel. 481 88 88

http://www.lokalna.com.pl
http://www.cobra2.edu.pl
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DobryKredyt
OTWARTE CENTRUM KREDYTOWE

KREDYTY
MINIMUM FORMALNOŚCI, SZYBKA REALIZACJA, DŁUGI OKRES KREDYTOWANIA

GOTÓWKOWE

B HIPOTECZNE

W KONSOLIDACYJNE

KARTY KREDYTOWE

K-Koźle, ul. Jana Pawła II 4, lp., lokal 124, tel. 483 42 81
Opole, ul. Reymonta 14, lp., lokal 1, tel. 44 17 950 do 951

KREpyry
JUk DORADCA

24 godziny 
(Biuro Informacji i

* Czy z powodu B.I.K.-u 
odmówiono Ci kredytu

* Bank Ci odmówił kredytu, może 
wybrałeś zły Bank, wybierz nas !!!

* Kredyty i pożyczki to
nasza specjalność. ____

AWAL Aleja Jana Pawła II 22: 47-220 Kędzierzyn-Koźle

tel. 077 481 14 16 kom. O 660 893 139

pogrzeby i kremacje

KĘDZIERZYN, ul. Głowackiego 24, tel./fax: 077 483 54 53
KOŹLE, ul. 24 Kwietnia 9, tel.: 077482 41; 41 0601 43 41 84
TEL Domowy - 077 483 41 84, 482 14 32, 0601 73 41 84

© Odeszli...
Daniela Jędraszczyk, 1.68 
Franciszek Antonik, 1.85 
Czesław Cwynar, 1.58 
Genowefa Janosz, 1.77 
Maria Garus, 1.86

Honor i rzec
TwierBolesław Bezeg: 

-Kędzierzyn-Koźle 
zasługuje na muz
eum z prawdziwe
go zdarzenia, tylko 
co będziemy w nim 
eksponować?

W poprzednim numerze GL infor
mowaliśmy, iż rada miasta wyraziła 
wolę utworzenia w Kędzierzynie-Koźlu 
na bazie zbiorów Towarzystwa Ziemi 
Kozielskiej samorządowego muzeum. 
Wiąże się to z kosztami, ale przede 
wszystkim z obowiązkami. Trzeba bę
dzie zatrudnić etatowych pracowników, 
znaleźć pieniądze na konserwację, pro
fesjonalne eksponowanie i zakupy eks
ponatów, no i wreszcie na działalność 
stricte naukową. Towarzystwo Ziemi 
Kozielskiej ma bardzo ciekawe ekspo-

naty, ale jednak trzeba sobie szczerze 
powiedzieć, że dość skromne. Przy tym 
nie posiada żadnej wyjątkowej spójnej 
kolekcji, co jest warunkiem otrzymania 
statusu tzw. „muzeum rejestrowego” i 
otwiera drogę do ubiegania się o pań
stwowe dofinansowania.

Oczywiście, można od początku za
łożyć, że będzie to muzeum regionalne 
i nikt nie będzie się przejmował, ale w 
takim wypadku należy je wyposażyć 
w jakieś dodatkowe źródła dochodów, 
bo dla obejrzenia kolekcji znaczków 
z okresu plebiscytu nikt z autostrady 
nie zjedzie. Gdyby muzeum dostało od 
miasta w wianie np. wyremontowane 
Podzamcze, mogłoby się dofinansowy
wać dochodami z usług hotelarskich 
i konferencyjnych, a także-z 
pomieszczeń restauratorom.

Osobiście uważam, że powinno się 
w naszym mieście utworzyć muzeum

źle. XVIH-wieczne fortece! 
robią w ostatni 
furorę i ściągają ^ówfortyflka.
cji z całej Europy. Mamy

basztę w porcie, zespół budynków na 
wyspie, schrony forteczne... Ale do tego 
przedsięwzięcia potrzeba odwagi - sam 
opisując kiedyś Fort Fryderyka narazi
łem się niektórym radnym i postawiono 
mi zarzut piewcy pruskiego militaryzmu. 
Gdyby tacy rządzili w Kętrzynie, pewnie 
.Wilczy Szaniec” zostałby zamknięty i 
przemielony na żwir drogowy.

Muzeum w Kędzierzynie-Koźlu po
winno istnieć i basta. To sprawa choćby 
honoru - jesteśmy drugim co do wiel
kości miastem w województwie, a nie 
mamy takiej placówki, choć mają je 

zbork, Prudnik

kadach turystyczną

związanych z twierdzą - wały w pais^- 
basztę w Dorcie. zesnół hurltmków na ■

czy Namysłów. Trzeba jedni 
pomysłu i mądrego biznesplanu.

Bo do tanga trzeba dwojga
Andrzej Kopacki:
- Czy trzeba być 
kolegą bądź rodziną 
pana ministra, żeby 
przeforsować pewne 
koncepcje i uzyskać 
konkretną pomoc?

Opolski Rynek Hurtowy (ORH) nadal 
pozostaje tylko na papierze. Dlaczego? 
Bo wciąż natrafia na wszelkiego ro
dzaju przeszkody i urzędniczą bez
duszność. Tymczasem teren po byłym 
poligonie wojskowym w Pokrzywnicy 
(gm. Reńska Wieś) czeka na zagospo
darowanie.

Aby całe to przedsięwzięcie wypali
ło, nie wystarczy jedynie zapał garstki 
osób z Kongregacji Przemysłowo- 
Handlowej, samorządowców z gminy

ReńskaWieś, środowiska rolniczego, 
itp.

Nawet życzliwość wojewody opol
skiego Bogdana Tomaszka - który jest 
jednym z pomysłodawców utworzenia 
giełdy - to za mało.

Bez wyraźnego wsparcia władz cen
tralnych i banków, które przynajmniej 
na starcie byłyby gotowe wyłożyć jakieś 
pieniądze, nic z tego nie wyjdzie.

Tymczasem inicjatywa jest pod wielo
ma względami uzasadniona, gdyż nasz 
powiat, poza samym Kędzierzynem- 
Koźlem, to przecież rejon typowo rol
niczy. Zatem producentów już mamy. 
O odbiorców też nie musielibyśmy się 
martwić, bo już teraz z wielu krajów 
Europy napływają sygnały o zaintereso
waniu produktami rolno-spożywczymi, 
które oferowałby ORH. O rodzimych 
konsumentach nie wspomnę.

Nawet środowiska naukowe, związa
ne z akademiami rolniczymi przekonu
ją, że cała ta inicjatywa to strzał w 10.

Czemu więc, skoro to taki dobry po
mysł, tak trudno go zrealizować? Czy 
trzeba być kolegą bądź rodziną pana 
ministra, żeby przeforsować pewne 
koncepcje i uzyskać konkretną pomoc? 
Na opracowanie studium wykonalności 
całego zadania potrzeba raptem 100 
tys. zł. Czy to aż taki majątek, żeby od 
wielu miesięcy nie można było zdobyf 
tych pieniędzy? Bez studium wykonal
ności nie ma co liczyć na środki z Unii 
Europejskiej ani z jakichkolwiek in
nych źródeł, bo nikt nie wyłoży kasy na 
kota w worku. Może w końcu zamiast
przepychanek i personalnej karuzeli 
w Warszawie, doczekamy się wresz
cie decyzji, która ucieszy miejscowych 
przedsiębiorców i rolników.

Mundial okiem blondynki
Adriana
NURZYŃSKA:
- Środowisko mediów 
dzieli się na dzienni
karzy i komentatorów 
sportowych

Nie jestem fanką piłki nożnej, jed
nak podczas Mistrzostw Świata ogląd
nęłam całkiem sporo meczy. Widać, 
jako blondynka szybko się uczę, bo po 
dwóch meczach rozróżniałam już po
ruszających się po boisku piłkarzy re
prezentacji Brazylii, a także co ładniej
szych zawodników innych latynoskich 
drużyn. Nie rozróżniali ich natomiast 
komentatorzy. Wiem, że w kraju cier

pimy na chroniczny brak dziennikarzy 
sportowych, ale jak się okazuje, komen
tatorów również. Rozumiem, że trzeba 
mieć poważną wadę wzroku, żeby nie 
rozróżnić ciemnoskórego, z długimi 
włosami Ronaldinho, od grubego, łyse
go Ronaldo. Jeśli się ma wadę wzroku, 
to może lepiej poszukać innego zajęcia 
niż komentowanie meczy.

Nasi komentatorzy przeszli jednak 
sami siebie podczas meczu finałowego, 
jakby nie było, bardzo emocjonujące
go meczu godnego Mistrzostw Świata. 
Nierozróżnianie zawodników to „pi- 
kuś” przy nieznajomości terminologii 
piłkarskiej. W wykonaniu naszych 
komentatorów ci sami zawodnicy scho
dzili z boiska, na pół sekundy, aby zaraz 
po zmianie pojawić się na nim znowu.

W terminologii komentatorów skrzydła 
zostały bokami, a rzuty rożne - auta
mi. Poza tym zamiast komentować to, 
co się dzieje na boisku, zajmowali się 
zanudzaniem widzów własnymi prze
myśleniami. Panowie podczas swojego 
występu bardzo jednoznacznie wyraża
li swoją sympatię w stosunku do biega
jących za piłką Francuzów.

Rozumiem, że każdy ma jakieś sym
patie i antypatie, ale to są w końcu 
komentatorzy sportowi, którzy mają 
rzetelnie opisać, to co się dzieje na boi
sku, a nie wyrażać swoje własne opinie. 
Lekarze podobno dzielą się na lekarzy 
i psychiatrów, nauczyciele na nauczy
cieli i wuefistów, a środowisko mediów 
na dziennikarzy i komentatorów spor
towych.
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Czarne wakacje: Już cztery ofiary utonięć

Koszmar upalnego lata
Miniony w naszym

powiecjp^ptzyniósł dwie kolejne 
tr3yedie utonięcia. W poniedzia- 

^^fek w nurcie Kłodnicy zginęła 
73-letnia kobieta. Wszystkie uto
nięcia nastąpiły w miejscach nie
strzeżonych. WOPR-owcy i policja 
apelują o rozwagę - z wodą nie ma 
żartów.

Przypomnij my, że tragiczne żniwo 
zaczęło się 20 czerwca, kiedy w Kanale 
Kłodnickim utonęła dziewięcioletnia 
Weronika. Niestety, są kolejne ofiary 

Z tego mostu wpadła w poniedziałkowy ranek do 
Kłodnicy 73-letnia kobieta

utonięć. W minioną niedzielę, krótko 
przed godz. 16.00 na wyrobisku w 
Miejscu Kłodnickim zginął 19-letni 
Wojtek z Blachowni. Przyczyny tra
gicznego wypadku nie są do końca jas

ne. Prawdopodobnie złapał go skurcz 
mięśni lub ostra kolka. Mimo że chło
pak pływał w odległości 10-15 metrów 
od brzegu, a na ratunek pospieszyły 
mu dwie osoby, nie udało się go wy
ciągnąć na powierzchnię. Po przybyciu 
strażaków z sekcji wodnej, nurek wy
dobył zwłoki chłopaka z głębokości 4 
m. Według towarzyszy ofiary, Wojtek 
był trzeźwy.

Tego samego dnia około godz. 18.00 
na niestrzeżonej plaży akwenu Dębowa 
utonął 25 letni mieszkaniec powiatu 
głubczyckiego. Towarzysze ofiary przy

znali się potem ratow
nikom, że mężczyzna 
w pewnym momencie 
zaczął wzywać pomo
cy, ale pomyśleli, że to 
są tylko żarty. Dopiero 
kiedy zniknął na dobre 
pod wodą, koledzy po
śpieszyli z pomocą.

- Jedna z kąpiących 
się osób próbowała 
nurkując wyciągnąć 
mężczyznę z wody 
- mówi Włodzimierz 
Kominek. - Ale był on 
zbyt duży i ciężki.

Kiedy działania ra-
townicze się nie po

wiodły, jeden z kolegów ofiary pobiegł 
po pomoc. Z wypożyczalni sprzętu 
zaalarmował ratowników WOPR na 
głównym kąpielisku.

- Mężczyzna musiał pokonać spo-

Wyrobisko w Miejscu Kłodnickim w niedzielę 
pochłonęło 19-letniego mieszkańca Blachowni

ry dystans, by dotrzeć do wypoży
czalni - mówi Stanisław Wolkiewicz. 
- Szkoda, że nie wiedział, że może 
nas powiadomić telefonicznie.

Czteroosobowa grupa ratowników 
WOPR na motorówce natychmiast 
udała się we wskazane miejsce. Mimo 
szybkiej reakcji, ratownicy przybyli 
na miejsce około 20 minut po tym jak 
mężczyzna zniknął pod wodą. WOPR- 
owcy bez pomocy nurków wyłowili 
ciało z dna i podjęli reanimację. Mimo 
to mężczyzny nie udało się odratować. 
Zbyt długo przebywał pod wodą. 

- To był dla nas szok - mówi 
Ewelina Górska, ratowniczka WOPR, 
która brała udział w akcji. - Po raz 
pierwszy zetknęliśmy się tutaj ze 
śmiercią.

Czarną serię zakończył przypadek

73-letniej mieszkanki 
Kędzierzyna-Koźla, która 
w poniedziałek spadła z 
mostu do rzeki Kłodnicy. 
Stało się to obok stadio
nu na osiedlu Kuźniczka. 
Jak twierdzi świadek zda
rzenia, staruszka wychy
liła się przez barierkę i 
osunęła do wody. Zwłoki 
wydobyli z wody straża
cy, kilkaset metrów za 
wiaduktem kolejowym. 
Policja prowadzi czynno
ści wyjaśniające okolicz
ności śmierci.

- Nie udało nam się
jednoznacznie stwierdzić, czy był to 
skok samobójczy - mówi Włodzimierz 
Kominek. - Nie ma jak na razie żad
nych informacji, które wskazywały
by na samobójstwo, ale nie wyklu
czamy takiej możliwości.

Dopiero sekcja zwłok wykaże, czy 
kobieta była pod wpływem środków 
farmakologicznych i w jaki sposób po
niosła śmierć.

Wyjątkowo upalne lato zmusza 
mieszkańców miasta i powiatu do szu
kania ochłody nad wodą. W powiecie 
mamy tylko dwa kąpieliska strzeżone: 
na Dębowej i basen na osiedlu Azoty. 
Wiele osób wybiera zamiast kąpielisk 
z ratownikiem plaże bardziej dzikie 
i położone bliżej domu. W upalne 
dni zaludniają się brzegi wyrobisk w 
Dziergowicach i Kobylicach, jezior na

os. Kuźniczka, w okolicy Januszkowie, 
Korzonka oraz stawów w Koźlu 
Rogach. We wszystkich .tych miejscach 
oraz wielu innych, odpoczywają i kąpią 
się mieszkańcy powiatu kędzierzyń- 
sko-kozielskiego. Tyle, że tam nie ma

Ewelina Górska, ratowniczka z 
kąpieliska Dębowa, po raz pierwszy 
zetknęła się ze śmiercią

ani jednego ratownika. Do końca wa
kacji i lata jeszcze daleko, a w naszym 
powiecie utonęło już 4 osoby. Służby 
i ratownicy apelują o rozsądek do ką
piących się, ale kolejne ofiary utonięć 
raczej nie odstraszają odpoczywają
cych na dzikich kąpieliskach. Sytuację 
pogarsza fakt, że w naszym mieście i 
powiecie jest zbyt mało strzeżonych 
kąpielisk.

Krzysztof BEDNARZ, 
Artur ŚCLAŃSKI

AKTYWUJ PAKIET 25 MINUT WYMIENIALNYCH NA 100 SMS-ÓW W CENIE 7,32 ZŁ. WYBIERZ *122*# I ZATWIERDŹ KLAWISZEM „ZADZWOŃ".

Autoryzowany Punkt Sprzedaży
Szczegóły oferty w regulaminie dostępnym w punktach sprzedaży i na stronie www.era.pl

Kedzierzyn-Koźle 
Hipermarket "HYPERNOVA" 
ul. Kozielska 20
Tel. (077) 481 83 48
Tel. kom. (0) 602 553 531

http://www.era.pl


W pogotowiu więcej pracy

Wykańczające upały
Panujące od kilku dni upały 

wpływają na nasze samopoczucie. 
Wysoka temperatura szczególnie 
źle wpływa na osoby cierpiące na 
choroby układu krążenia i nadciś
nienie.

W ostatnich dniach pracownicy po
gotowia ratunkowego mają ręce pełne 
roboty.

- W ciągu ostatnich kilku dniach 
odnotowaliśmy o wiele więcej we
zwań, niż zwykle - powiedział nam 
Krzysztof Waszkiewicz, dyrektor me
dyczny regionu firmy Falek Medycyna 
sp. z o.o. prowadzącej na terenie mia
sta pogotowie ratunkowe. - Wezwania 
dotyczą głównie zasłabnięć i za
wałów. Mieliśmy np. wezwanie do 
35-letniego mężczyzny z zawałem,

którego dostał podczas jazdy na 
rowerze. Myślę, że panująca tem
peratura się do tego również przy
czyniła.

Co więc robić, aby być jak najmniej 
narażonym na wpływ pogody i nie na
rażać swojego zdrowia?

- Przede wszystkim, o ile to moż
liwe, unikać wychodzenia z domu 
podczas największych upałów - ra
dzi Krzysztof Waszkiewicz. - Dotyczy 
to szczególnie osób starszych. 
Powinniśmy się starać załatwiać 
wszelkie sprawy wcześnie rano lub 
już po zachodzie słońca. Jeżeli już 
musimy wyjść, chrońmy głowę ja
kimś nakryciem, aby nie narazić 
się na udar. Pijmy też dużo płynów, 
aby nie doszło do odwodnienia.

ADA

Akcja PCK

Cenne 450 ml
Po raz trzeci Polski Czerwo

ny Krzyż odpowiedział na apel 
starościny i zorganizował akcję 
poboru krwi. Krew można było* 
oddać na Placu Wolności, przed 
Starostwem Powiatowym, gdzie 
czekał specjalnie przystosowany 
do tego samochód.

W czwartkowe przedpołudnie za
rejestrowało się 27 osób, z czego 23 
oddały krew.

wystarczy być zdrowym, mieć przy
najmniej 18 i mniej niż 65 lat. Cała 
procedura odbywa się na miejscu. 
Chętni muszą mięć przy sobie dowód 
osobisty, aby się móc zarejestrować i 
wypełnić ankietę, po czym są kiero
wani na badania, między innymi ciś
nienia tętniczego czy poziomu cukru.

W dniu, w którym oddaje się krew, 
powinno się być wyspanym, wypoczę
tym i po śniadaniu. Dawcą nie mogą 
być między innymi kobiety w ciąży i w

Jacek Seń przechodził obok i zdecydował się oddać krew po raz pierwszy.

- Wydaje mi się, że jak na taki 
upał jest to spora ilość osób - po
wiedział nam obecny na miejscu 
Mieczysław Ferdzyn, prezes zarządu 
rejonowego PCK w Kędzierzynie- 
Koźlu.

Nietrudno jest zostać dawcą krwi,

trackie miesiączki.. Samo oddawanie 
krwi trwa około 10 minut, jednorazo
wo pobiera się 450 ml krwi.

Kolejna wyjazdowa akcja PCK bę
dzie organizowana już 16 lipca, przy 
parafii Ducha Św. na osiedlu Piastów.

Tekst i foto: DAG
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Sanepid uspokaja

Nie taki

Obawy co do szkodliwych dla 
zdrowia i życia ludzi pól elektro
magnetycznych, emitowanych 
przez urządzenia zamontowane 
na maszcie telekomunikacyjnym 
przy ul. Piramowicza w Koźlu, zo
stały rozwiane. Z czerwcowego 
pisma wojewódzkiego inspektora 
sanitarnego w Opolu wynika, iż 
przeprowadzone pomiary nie wy
kazały występowania pola elek
tromagnetycznego o poziomie 
wyższym od dopuszczalnego.

Ów dopuszczalny poziom określa 
stosowne rozporządzenie ministra śro
dowiska z 30 października 2003 r.

Na maszcie przy ul. Piramowicza 
zobaczyć można antenowe systemy na
dawczo-odbiorcze różnych firm. Kilka 
metrów nad ziemią umieszczono para
boliczne anteny odbiorcze, zwane po
pularnie satelitarnymi. Z kolei najniżej 
położone anteny nadawczo-odbiorcze 
znajdują się na wysokości 34 m nad po
ziomem terenu.

Pojawiły się obawy, że mogą one ne
gatywnie oddziaływać na zdrowie i życie 
ludzi. W ich bezpośrednim sąsiedztwie 
znajdują się bowiem nie tylko budynki 
mieszkalne, ale również dwie szkoły 
oraz Dom św. Karola.

Zastrzeżenia mieszkańców z ul. 
Piramowicza sprowadzały się do tego, 
że nikt nie powiadamia ich o poziomie 
pola elektromagnetycznego występują
cego w rejonie obiektu.

Na początku czerwca br. sanepid do
konał jego oględzin. Skontrolował też 
dokumenty, potwierdzające działanie 
urządzeń zgodnie z obowiązującymi

przepisami, 
masztu, spółka

ca, czy można im wie
rzyć, czy nie? No, ale ja
kie mamy wyjście - pyta 
pan Stanisław, mieszkający 
kilkaset metrów od masz-

zainstalowanych na wieży 
anten oraz wyniki pomia
rów pól elektromagne
tycznych, przeprowadza
nych regularnie od 2000 
r. Pomiary wykonywano 
na terenach sąsiadujących 
z kilkudziesięciometro
wą konstrukcją, a nawet 
w mieszkaniach przy ul. 
Piramowicza. Nie wykaza
ły one przekroczenia do
puszczalnych poziomów.

Ponadto spółka TP

com sprawozdań z po
miarów pól elektromagne
tycznych, wykonywanych 
systematycznie wokół 
masztu. W związku z tym 
sanepid uznał postępo
wanie wyjaśniające w tej 
sprawie za zakończone.

- Nie wiem tak do koń

Sanepid zapewnia, że monstrualny maszt przy ul. 
Piramowicza nie stwarza zagrożenia dla zdrowia 
i życia ludzi.

tu. - Trudno mnie jed
nak przekonać do tego, 
że pole magnetyczne 
wytwarzane przez taką 
ilość anten nie wywołuje 
żadnych skutków ubocz
nych. Obym się mylił.

Tekst i foto: ANKO

Wygraj z Lokalną kurs prawa jazdy
Regulamin:
1. W konkursie mogą brać udział oso

by, które ukończyły 16 lat.
2. W konkursie nie mogą brać udzia

łu pracownicy i współpracownicy 
Gazety Lokalnej oraz Miejskiego 
Ośrodka Kultury w Kędzierzynie- 
Koźlu, a także ich rodziny.

3. Udział w konkursie jest jednoznacz
ny z wyrażeniem zgody na publika
cję zdjęć zwycięzcy oraz opisanie 
przebiegu kursu na łamach Gazety 
Lokalnej.

4. Nagrodę w porozumieniu z Gazetą 
Lokalną i Auto-Szkołą Krzysztof 
Chajec można przekazać osobie 
trzeciej.

5. Na wygraną składa się 30 godzin 
wykładów oraz 30 godzin jazdy, a 
także materiały szkoleniowe.

6. Zwycięzca we własnym zakresie 
poniesie koszty związane z opłatą 
egzaminacyjną oraz badaniami le
karskimi (kwota około 200 zł).

Dziś publikujemy czwarty z sześciu 
kuponów konkursowych. Aby wziąć 
udział w losowaniu kursu prawa jaz
dy kat. B, wystarczy dostarczyć do 
redakcji GL, listownie lub osobiście, 
komplet przynajmniej czterech ory
ginalnych kuponów z prawidłowo 
zakreślonymi odpowiedziami. Należy 
zaznaczać wszystkie poprawne odpo
wiedzi, nawet jeśli jest ich więcej niż 
jedna. Większa ilość kompletów ku

ponów zwiększa szanse na wygraną. 
Na koperty z dopiskiem „KONKURS” 
czekamy do 4 sierpnia 2006r (decy
duje data dotarcia kuponów do redak
cji).

ART

Sponsorem nagrody w konkursie jest 

Auto-Szkoła Krzysztof Chajec z siedzibą w 

Kędzierzynie-Koźlu, przy ul. Głowackiego 18.

JAZDY
KUPON KONKURSOWY NR

Kierujący pojazdem wyprzedzanym:
a) Powinien zmniejszyć prędkość w czasie wyprzedzania,
b) Nie powinien zwiększać prędkości w czasie wyprzedzania
c) Nie powinien zwiększać prędkości

W OFERCIE: FELGI, AKUMULATORY, KOŁPAKI
SEZONOWE PRZECHOWYWANIE OPON NISKIE CENY DUŻY WYBÓR

ciężarowy i osobowy
Tel./fax 077/ 482 96 08

fhu STANGUM
(dawny OPON CAR) 

ul. Oundtowshiego 24 
47-200 Kędzierzyn-Koźle

GOOD/fEAU
» »ttg»

bezpośrednio po wyprzedzaniu. m

Imię i nazwisko:............ ...................... ....... ......................................
Wiek: ..............................Adres zamieszkania: ............ ....................

Sponsorem nagrody w konkursie jest

Auto-Szkoła Krzysztof Chaiec 
z siedzibą przy ufcy Słowackiego 18 w Kędzlerzynle-KoSu. 

18. Tel. 077/482 28 32,0504 183 644

Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych dla potrzeb
Gazety Lokalnej i Auto-Szkoły Krzysztof Chajec zgodnie z Ustawą
z dnia 29.08.1997 r. o Ochronie Danych Osobowych (Dz. U. Nr 133 poz.883). podpis



Śmierć 16-letniej Gosi c.d.

Jednak 
samobójstwo?

Przed dwoma tygodniami infor
mowaliśmy państwa o tragicznym 
w skutkach wypadku, do jakiego 
doszło na torach kolejowych -po
między Kędzierzynem-Koźlem a 
Gliwicami. Pociąg pośpieszny re
lacji Wrocław - Przemyśl potrącił 
16-letnią dziewczynę. Nastolatka 
poniosła śmierć na miejscu. Ba
dająca tę sprawę kędzierzyńska 
prokuratura zakłada, że było to 
samobójstwo.

Do zdarzenia doszło w okolicach 
nastawni kolejowej Nowa Wieś. 
Prędkość, z jaką poruszał się pociąg, 
a było to ok. 100 km/h, nie pozwoliła 
maszyniście na skuteczne wyhamo
wanie i uniknięcie potrącenia. Droga 
hamowania wyniosła ponad 200 m, 
tak więc maszynista, nawet jeśli zoba
czyłby dziewczynę z dużej odległości, 
miałby poważny problem, aby na czas 
zatrzymać cały skład. Ofiara wypadku 
była mieszkanką Kędzierzyna-Koźla.
Dzień wcześniej skończyła 16 lat.

- Byłem na miejscu zdarzenia i 
uważam, że wszystkie krążące po 
mieście plotki na temat śmierci

Oto niektóre z komentarzy wpisanych przez Internautów na stronie www.lokalna. 
com.pl pod artykułem o śmierci Małgosi.
Ona: - Dlaczego dziewczyna, która ma kochających rodziców, chłopaka, koleżanki, 
urodę i super świadectwa popełnia samobójstwo? Nie rozumiem tego. Musi ktoś 
wiedzieć, dlaczego tak nagle to zrobiła!
Grzesiek: - Mój tata jest kolejarzem. Mówił mi o tym wypadku. Dopiero, gdy 
dowiedziałem się, że to uczennica z mojej szkoły, zacząłem rozmyślać. Mój tata 
mówił, że tam były 2 dziewczyny, które siedziały na torach i jedna z nich zdążyła 
uciec spod kół, a druga zginęła. Biedna Gosia.
Dawna przyjaciółka: - Gośka zawsze była uśmiechnięta i wesoła. Jeszcze kilka dni 
temu składałyśmy razem podanie do szkoły. Nie mogę w to uwierzyć!
[*J: - Nie rozumiem, dlaczego? Ona cały czas była uśmiechnięta, wesoła, aż od 
niej promieniowało, a teraz jej nie ma. Nie mogę w to uwierzyć, ta informacja 
doprowadziła mnie do płaczu.
[brakpodpisu]:-Szczęśliwa,piękna,zawszeuśmiechnięta-itakąCię zapamiętałam. 
Może z aniołkiem będzie Ci lepiej?
[brak podpisu]: - To straszne, ona była zawsze taka pełna życia, tyle miała przed 
sobą...
M: - Znałam ją z widzenia. Zawsze uśmiechnięta, wspaniała dziewczyna! Nie wiem, 
co jej się stało.
Zuzienna: - To była moja koleżanka ze szkoły... Nie wiem, czemu to zrobiła. Żal mi 
jej i to bardzo.

tej dziewczyny są bezpodstawne. 
Wszystko wskazuje na to, że było to 
samobójstwo - powiedział „Gazecie 
Lokalnej” zajmujący się tą sprawą 

prokurator Zygmunt Wilk. - Jeśli 
ktoś jest na torach, tyłem odwró
cony do nadjeżdżającego pociągu i 
nie reaguje na sygnał, a do krzaków 
przywiązuje psa, z którym chwilę 
wcześniej wyszedł od babci na spa
cer, no to wnioski nasuwają się jed
noznaczne. W momencie śmierci 
dziewczynie nie towarzyszyły żad
ne inne osoby. Była tam sama.

Nie są natomiast znane motywy, ja
kimi kierowała się samobójczyni. Nie 
potwierdziły się bowiem pogłoski, że 
zostawiła ona list pożegnalny, w któ
rym wyjaśnia, dlaczego targnęła się na 
swoje życie.

- Dzień wcześniej miała urodzi
ny. Wróciła bardzo późno i dosta
ła burę od swoich rodziców. Ale 
następnego dnia wszystko już było 
w porządku. Rodzice byli z nią 
wyrobić paszport, bo dziewczyna 
miała jechać do Hiszpanii - dodaje 
prokurator Wilk. - Naprawdę trudno 
się tu doszukiwać jednoznacznego 
motywu.

ANKO

Spłonął samochód

Z niewiadomych przyczyn doszło 
w poniedziałkowy wieczór do samo
zapłonu samochodu Renault 506, 
stojącego na parkingu obok sklepu 
Minimal. Pożar wybuchł w komo
rze silnika, której otwarcie sprawiło 
przybyłym błyskawicznie strażakom 
trochę trudności, toteż na miejscu wy
kluczyli przyczynę zewnętrzną. Akcję 
przeprowadzono błyskawicznie, dzię

Płonące trawy

Wystarczy iskra
Takich akcji w ostatnich dniach 

kędzierzyńsko-kozielscy straża
cy odnotowali bardzo wiele. Tym 
razem zapaliła się trawa koło boi
ska za halą targową Manhattan.

Na szczęście pobliskie domy miesz
kalne nie były zagrożone, gdyż akcja 

Płonącą za halą targową Manhattan trawę strażacy 
ugasili w ciągu kilku minut.

gaśnicza strażaków przebiegła błyska
wicznie. Uporali się z płomieniami w 
ciągu zaledwie kilku minut. W sumie 

ki czemu zażegnano groźbę eksplozji 
- samochód był wyposażony prócz 
zwykłego zbiornika także w butlę ga
zową. Zabezpieczający teren policjanci 
wylegitymowali właściciela pojazdu, 
którym okazał się mieszkaniec jednego 
z pobliskich bloków. Wszystkie doku
menty były w porządku, a pojazd po
siadał ważne badania techniczne.

Tekst i foto: BEZ

spłonęło kilka arów wyschniętej trawy. 
Strażacy podejrzewają, że przyczy
ną pożaru był niedopałek papierosa. 
Niemniej jednak w miejscu tym leżało 
też kilka pustych, rozgrzanych przez 
słońce butelek, które w takich tem
peraturach również mogą wywołać 
pożar.

Susza dotknęła też 
polskie lasy, gdzie wy
stępuje katastrofalne 
zagrożenie pożarowe. 
Wysokie temperatury 
powietrza oraz brak 
opadów spowodowa
ły, że na przeważają
cym obszarze kraju 
wilgotność ściółki już 
w godzinach poran
nych wynosi od 6- 
15%. Każdego dnia w 
Polsce odnotowuje się 
ponad 150 pożarów. 
O zachowanie mak
symalnej ostrożności 
przy wchodzeniu do 

lasu apelują również kędzierzyńsko- 
kozielscy strażacy.

Tekst i foto: ANKO

Ten oto „piękny” widok rozpościera 
się przed budynkiem kędzierzyńsko- 
kozielskiego MOK-u. Tym razem ktoś 
w nocy z soboty na niedzielę spalił dwa 
kontenery do segregacji odpadów: na

papier i szkło kolorowe. Jeden taki po
jemnik kosztuje ok. tysiąca złotych. Na 
zakup nowych z kieszeni podatników 
trzeba będzie zatem wydać dwa tysiące.

Tekst i foto: ANKO

http://www.lokalna
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ROK PODATKOWY
2006

TERMINY!!!
17 Lipca termin złożenia deklaracji 

i zapłaty składki na ubezpieczenie 

społeczne, zdrowotne. Fundusz Pracy i 
Fundusz Gwarantowanych Świadczeń 

Pracowniczych przez płatników zatrud

niających pracowników.

• Koszty uzyskania przychodu 102,2$ zł

• Podwyższone o 25% 127,82 zł

• Kwota zmniejszenia podatku 530,08 zł
• Minimalne wynagrodzenie brutto

899,10 zł

Podstawa obliczania 
podatku w złotych

Podatek wynosi

Ponad Do

37024,00 19% podstawy 
obliczenia minus 
kwota 530,08 zł

37024,00 74048,00 6504,48 + 30% 
nadwyżki ponad

37 024,00 zł

74048,00 17611,68 + 40% 
nadwyżki ponad

74 048,00 zł

Ubezpieczenie zdrowotne osób 

prowadzących działalność gospodarczą 

oraz osób współpracujących 

Czerwiec - Sierpień 2006:

Ubezpieczenie 166,66 zł I

Odliczenie od podatku
147,61 Zł i

Nie odliczane od podatku
19,05 zł j

• Minimalne wynagrodzenie uczniów w 

miesiącach
Czerwiec-Sierpień 2006:

1 klasa 2 klasa 3 klasa

101,21 zł 126,51 zł 151,81 zł

Wszystkie statki dla Holendrów

Kozielskie gigant
Na europejskim rynku Stocznia 

Koźle-Serwis wyrobiła sobie już 
taką markę, że o klientów mar
twić się nie musi. Ma pełen portfel 
zamówień zarówno na ten, jak i 
przyszły rok.

Ostatnio, a konkretnie 1 lipca (w 
Dniu Stoczniowca) firmę opuściła jed
nostka o długości 105 m, szerokości 
9,5 m. i wysokości 6,5 m! Był to potęż
ny kontenerowiec.

W trakcie budowy jest holownik o 
długości 30 m, szerokości 9,5 m i wy
sokości 12 m. Właśnie ze względu na 
swoją wysokość będzie montowany 
dopiero w Szczecinie, gdyż nie zdoła 
przepłynąć pod mostami na Odrze.

W tym roku kozielska stocznia zwo
dowała już trzy jednostki. Holownik 
będzie czwartą. Dobiega też końca 
budowa w pełni wyposażonej pogłę- 
biarki. Będzie ona pogłębiać dna rzek 
i jezior. Jej przewidziana wydajność 
to 450 ton (żwiru, piasku i mułu) na 
godzinę. Najprawdopodobniej popłynie 
do Afryki.

Zarówno ta, jak i wszystkie poprzed- kaliowców.

nie jednostki, budowane są dla armato
ra holenderskiego. Jeszcze w tym roku 
stocznia odda do użytku trzy chemika
liowce.

- Są to jednost
ki wyspecjalizo
wane, posiadają
ce odpowiednie 
zbiorniki na che
mikalia. Również 
dla Holendrów 
- informuje Janusz 
Bialic, prezes
Stoczni Koźle-
Serwis, który infor
muje, że jego firma 
ma pełen portfel 
zamówień prak
tycznie do końca 
2007 r.

Zarówno w tym, 
jak i w przyszłym 
roku, w Koźlu po
wstanie po 11 jed
nostek. Stocznia
wyspecjalizowała się w produkcji wie- w stoczniach holenderskich. Obecnie 
lofunkcyjnych holowników oraz chemi- ok. 50 proc statków produkowanych w 

Koźlu to jednostki w pełni wyposażone,

Dawniej wytwarzała głównie mało 
skomplikowane technologicznie kad
łuby, które wykańczano i doposażano

czyli oddawane „
- Mamy więc po do opty

mizmu. Firma się rozwija?

Kozielska stocznia produkuje różne jednostki, w tym m.in. barki pchane

mówienia i oby tak dalej - dodaje na 
koniec prezes Bialic.

ANKO

Kto odbuduje Blachownię?

Dziewięciu chętnych
• Podstawy składek na ubezpieczenie 

społeczne osób prowadzących dział, 

gosp. oraz osób z nimi współpracują

cych Czerwiec - Sierpień 2006:

Ubezpieczenia społeczne 1518,11 zł

Ubezpieczenie zdrowotne 1904,66 zł

DIETY 1 RYCZAŁTY

Dieta Nodeg Dojazd

22,00 zł 33,00 zł 4,40 zł

• Maksymalna stawka za 1 km przebiegu 

pojazdów prywatnych używanych do 

celów służbowych:

Sam. Osob. do 900 cm3 0,4894 zł

Sam. Osob. pow. 900 cm3 0,7846 zł

Dla motocykla 0,2161 zł

Dla motoroweru 0,1297 zł

Maksymalna miesięczna kwota ryczał
tu za używanie sam. osob. w gminie i 

mieście do 100 tys. mieszkańców:

Do 900 cm3 Powyżej 900 cm3

Limit 300 km
146,82 zł

Limit 300 km
235,38 zł

ODSETKI
• Ustawowe:

od 15.10.2005 wynoszą 11,5%

• Od zaległości podatkowych:

od 01.03.2006 wynoszą 11%

Stan odsetek oraz pozostałych informacji 

na dzień 10.07.2006r.

Aż dziewięć podmiotów w tym 
wszystkie największe firmy obec
ne już na polskim rynku energii 
lub przygotowujące się do wejścia 
na niego, złożyły koncepcje mo
dernizacji Elektrowni Blachownia 
w Kędzierzynie-Koźlu. Koperty z 
propozycjami otwarli członkowie 
zespołu powołanego przez Zarząd 
Południowego Koncernu Energe
tycznego (PKE). Obecnie zajmują 
się oni ich analizą.

Jeszcze w kwietniu br. PKE zaprosił 
potencjalnych partnerów do składania 
koncepcji wspólnej odbudowy i roz
woju mocy wytwórczych Elektrowni 
Blachownia i Elektrowni Halemba w 
Rudzie Śląskiej. Zarząd spółki chce 
zmodernizować oba zakłady do 2012 r.

W sumie wpłynęło 9 propozycji do
tyczących Blachowni i 13 w sprawie 
Halemby. Od autorów koncepcji PKE 
oczekiwał: wstępnej propozycji moder
nizacji elektrowni, informacji o zdolno
ści do kapitałowego zaangażowania się 
w inwestycję, wstępnej analizy ekono
micznej planowanego przedsięwzięcia 
oraz projektu jego finansowania.

- W skład zespołu, który doko-

Starosta chce oddać drogi

Powiatowe w gminne

BIURO RACHUNKOWE 
ul. Balwirczaka 1,47-200 K-Koźle 
(koło Banku Śląskiego w Koźlu) 

tel.:077482-68-05 

email: damirffipro.onet.pl

Na ostatniej sesji rady powiatu 
radni wyrazili wolę przekwalifiko
wania części dróg powiatowych, 
które nie spełniają wymogów 
ustawy, na drogi gminne. Teraz od 
woli gmin zależy, czy do przekwa
lifikowania dojdzie.

Jak wynika z ustawy o drogach 
publicznych, do dróg powiatowych 
zalicza się połączenia miast będą
cych siedzibami powiatów z siedziba
mi gmin i siedzib gmin między sobą.

Elektrownia Blachownia dysponuje mocą zainstalowaną 158 MW i mocą 
cieplną 174 MW. Energię elektryczną i cieplną wytwarzają w sumie trzy 
turbozespoły. Ten 47-letni zakład zatrudnia obecnie 276 pracowników.

nuje analizy tych koncepcji, weszli 
przedstawiciele służb technicznych, 
ekonomicznych i handlowych spółki 
oraz przedstawiciele obu zaintereso
wanych elektrowni - informuje Paweł 
Gniadek, rzecznik prasowy PKE. - Po 
pierwszym spotkaniu tego zespołu 
uzyskałem informację, że prawdopo
dobnie przed wyborem konkretnego 
rozwiązania konieczne będą jeszcze

W samej gminie Kędzierzyn-Koźle 
jest 30 dróg niespelniających wa
runków ustawy. Są nimi m.in. uli
ce: Kozielska, Bema, 1 Maja, Karola 
Miarki, Gazowa, Partyzantów, Reja, 
Harcerska, Nałkowskiej, Towarowa czy 
Kosmonautów. Część z tych ulic można 
wręcz zaliczyć do dróg wewnątrzosied
lowych. Dlaczego więc powiat przez 
tyle lat nimi administrował?

- W chwili utworzenia powiatów 
zostaliśmy zobligowani do prze

dodatkowe spotkania z autorami po
szczególnych opracowań. Sądzimy, 
że decyzja o wyborze optymalnej 
koncepcji zapadnie w ciągu kilku 
najbliższych miesięcy.

Jak wyjaśnia Paweł Gniadek, 
Blachownia musi zostać „odbudowa
na” praktycznie od podstaw, gdyż jest 
to zakład funkcjonujący już od 47 lat, 
a spora część jego urządzeń jest mocno 

jęcia części dróg wojewódzkich 
zgodnie z nową ustawą - tłuma
czy Józef Gisman, starosta Powiatu 
Kędzierzyńsko-Kozielskiego. - W tym 
czasie powiaty otrzymywały na 
utrzymanie dróg subwencję, dlatego 
też przejęliśmy część dróg, które po
winny być gminne, ponieważ gminy 
by nie otrzymały na nie ani grosza. 
Zrobiliśmy to dla dobra mieszkań
ców powiatu, aby mogli jeździć po 
drogach w jak najlepszym stanie. 

wyeksploatowana: - PKE nadal chce 
tam wytwarzać energię elektrycz
ną, opierając jej produkcję głęwnie 
na węglu i częściowo na gazie kok
sowniczym, choć rozważane jest też 
wykorzystanie biomasy - potwierdza 
Paweł Gniadek, który nie podaje żad
nych konkretnych sum przewidzianych 
na realizację gigantycznego przedsię
wzięcia. Aby jednak ukazać jego skalę, 
rzecznik prasowy PKE podał prosty 
przelicznik, jaki funkcjonuje w energe
tyce: - Wybudowanie jednego mega
wata mocy zainstalowanej kosztuje 
około miliona euro. Obecnie moc 
zainstalowana w Blachowni to nie
spełna 160 megawatów. Łatwo więc 
obliczyć, że potrzeba tu ok. 160 min 
euro, choć w tym przypadku wiele 
zależeć będzie od samej koncepcji i 
technologii, która zostanie wybrana.

PKE opracował strategię do 2020 r., 
zakładającą wybudowanie 2260 MW 
nowych mocy. Pierwszym etapem tej 
strategii jest budowa nowoczesnego blo
ku 460 MW w Będzinie-Łagiszy, która 
ruszyłal2 maja. Natomiast kolejnym 
etapem jest właśnie Blachownia oraz 
Halemba.

ANKO

Niestety, od 2003 roku nie ma już 
subwencji, a powiat nie ma takich 
dochodów, w przeciwieństwie do 
gmin, które mógłby przeznaczyć na 
utrzymanie tych dróg.

Powiat chce oddać około 32 km dróg 
gminie Kędzierzyn-Koźle, 2 km gminie 
Polska Cerekiew, 2 km gminie Bierawa 
oraz 7 km gminie Pawłowiczki. Czy 
dojdzie do przejęcia ich przez gminy, 
zależy tylko od ich dobrej woli.

ADA

damirffipro.onet.pl


REKLAMA

Państwowa Wyższa Szkoła Zawodowa w Raciborzu
PWSZ w Raciborzu została utworzo

na rozporządzeniem Rady MinistrówT 
lutego 2002 roku. Wydawać więc by 
się mogło, że jest topfacówka młoda, 
nikomu nie znana. Kiedy jednak doda
my, iż powstała na bazie obiektów przy 

jJr-tSłowackiego 55, w których już od 
50-ciu lat prowadzono róż
ne formy kształcenia - to 
okaże się, że mury obecnej 
uczelni nieobce są tysiącom 
absolwentów. Istniały tu 
m.in. filie wyższych uczelni 
z Katowic i Opola, Centrum 
Doskonalenia Nauczycieli, 
Studium i Kolegium 
Nauczycielskie. Nowa szko
ła czerpie zatem z bogatego 
dorobku swoich poprzed
niczek, starając się jednak 
poszerzać ofertę edukacyj
ną i kontynuować tradycję 
solidnego kształcenia.

Obecnie PWSZ w 
Raciborzu prowadzi bez
płatne 3-letnie studia 
stacjonarne I-go stopnia 
(dzienne, licencjackie), a 
także jedne z tańszych w re
jonie, studia niestacjonarne 
(zaoczne). Uzupełniają je 
3-semestralne studia po
dyplomowe oraz kursy. W 
tym roku nowością są bar- ■ 
dzo poszukiwane przez ma
turzystów 3,5-letnie studia 
inżynierskie (automatyka i robotyka).

Uczelnia postawiła sobie zadanie 
umożliwienia zdobycia wyższego wy
kształcenia osobom, których nie stać 
na kosztowne wyjazdy, zakwaterowanie 
i utrzymanie się w dużych ośrodkach 
akademickich. Studenci stacjonarni 
mogą korzystać z bezpłatnej nauki i z 
niedrogiego, uczelnianego akademika 

zp^Stołówką. Z kolei studenci niesta
cjonarni (mimo wycofania przez rząd 
subsydiowania studiów zaocznych), 
wciąż nie zapłacą więcej niż 270 zło
tych miesięcznie czesnego. Ubożsi (lub 
zdolniejsi) mogą też liczyć na stypendia 
i zapomogi.

O dobrym poziomie kształcenia 
świadczy chociażby pozytywna opinia 
Państwowej Komisji Akredytacyjnej, 
która kontrolowała szkołę. W Raciborzu 
studiuje około 3500 osób, a liczba 
ta co rok rośnie. Uczelnia współpra
cuje z ośrodkami akademickimi w 
Katowicach, Opolu, Wrocławiu oraz po
bliskimi czeskimi w Ostrawie i Opawie. 

Organizowane są wyjazdowe obozy pro
gramowe, warsztaty i plenery, między
narodowe konferencje. Oprócz publika
cji naukowych uczelnia wydaje własny 
miesięcznik „Eunomia”. Studenci cenią 
sobie miłą atmosferę nauki, charaktery
styczną dla mniejszych ośrodków.

Naukę w Raciborzu można podjąć 
na 24 specjalnościach (z wieloma spe
cjalizacjami) prowadzonych w ramach 
ośmiu kierunków - pedagogiki, mate
matyki, edukacji artystycznej w zakre
sie sztuk plastycznych, wychowania 
fizycznego, socjologii, historii, filologii 
(angielskiej, niemieckiej, rosyjskiej, 
czeskiej) oraz automatyki i robotyki. 

Aby zwiększyć dyspozycyjność na ryn
ku pracy, studenci oprócz specjalności 
podstawowej, zyskują dodatkową spe
cjalizację i możliwość zdobycia kwali
fikacji np. instruktorskich na nadobo
wiązkowych kursach. Nabór prowadzo
ny będzie w lipcu, a w przypadku, gdy 

pozostaną wolne miejsca, dodatkowo 
we wrześniu.

Szkoła dysponuje dobrą bazą dydak
tyczną i socjalną. Na powierzchni 5 ha 
zgrupowane są główne budynki (z 50- 
ma salami wykładowymi, administracją, 
bibliotekami), Dom Studenta, stołówka 
i obiekty sportowe (sale gimnastyczne, 
kryty basen, stadion). W miarę rozwo

ju pozyskano też w innych częściach 
miasta hotel akademicki i nowe obiekty 
dla Instytutu Kultury Fizycznej i Sztuki. 
Aby unowocześnić wyposażenie dydak
tyczne, duże środki przeznacza się na 
remonty pracowni i zakup nowoczesne
go sprzętu. Mimo istniejących jeszcze 

niedociągnięć, ostatnie lata 
przyniosły ogromne zmia
ny. Dzięki komputeryzacji 
szkoły - wiele informacji 
można uzyskać korzysta
jąc ze strony internetowej 
www.pwsz.raciborz.edu. 
pl lub z poczty elektro
nicznej.

Racibórz to pełne zie
leni, liczące ok. 60 tys. 
mieszkańców miasto o 
bogatej historii, położone 
w dolinie rzeki Odry, w 
odległości 9 km do granicy 
polsko-czeskiej. Bliskość 
granicy sprawia, że dobrze 
rozwija się współpraca 
naukowa z uczelniami 
czeskimi, a studenckie 
obozy sportowe często or
ganizowane są u naszych 
sąsiadów. Studenci mogą 
angażować się w pracę sa
morządową i uczestniczyć 
w różnorodnych formach 
działalności kulturalno- 
rozrywkowej. Do tradycji 
przeszły np. Juwenalia i 

corocznie organizowane przez młodzież 
Igrzyska dla osób niepełnosprawnych.

Chętni do podjęcia studiów w 
Raciborzu mogą kontaktować się z 
Biurem Rekrutacji - telefon 032 418 
2318, e-mail: rekrutacja@pwsz.raci- 
borz.edu.pl. Polecamy też wejście na 
stronę www.pwsz.raciborz.edu.pl.

MCS JOB ci pomoże

Twój partner w znalezieniu pracy
MCS JOB jest agencją pracy 

tymczasowej, specjalizującą się 
w rekrutacji i selekcji pracowni
ków do pracy w Unii Europejskiej, 
głównie na terenie Holandii. Fir
ma posiada wieloletnie doświad
czenie oraz dużą wiedzę fachową 
z dziedziny pośrednictwa pracy.

Posiadamy oferty pracy najlepszych 
i sprawdzonych firm zagranicznych. 
Dzięki temu mamy pewność że rekru
towane przez nas osoby są zatrudnio
ne w tych przedsiębiorstwach według 
dyrektyw Unii Europejskiej. W okre
sie wakacyjnym, kiedy wyjazdów do 
Holandii w celach zarobkowych jest 
najwięcej, z naszych ofert korzysta 
wielu studentów, którzy chcą podre
perować budżet i zarobić na naukę.

Wystarczy sumiennie 
pracować
MCS JOB jest wiarygodnym part

nerem zarówno dla poszukujących 
pracy, jak i dla pracodawców, tych 
w kraju jak i za granicą. Świadczy o 
tym zadowolenie współpracujących z 
nami firm i osób, którym dzięki nam 
udało się znaleźć pracę.

Osoba wyjeżdżająca za naszym po
średnictwem na przykład do Holandii 
zostaje zatrudniona przez pracodaw- 
Ćę holenderskiego jako pracownik 
tymczasowy i otrzymuje wynagrodze
nie według zasad obowiązujących w 
Holandii. To oznacza, że ma odpro
wadzane składki na ubezpieczenie

Sebastian Wiecha: Jesteśmy wiarygodnym partnerem, zarówno dla poszukujących pracy, jak i dla pracodawców w kraju 
i za granicą.

i należne podatki. Oprócz tego taki 
pracownik może liczyć na pełną po
moc przy załatwieniu numeru iden
tyfikacyjnego (sofi-nummer), konta 
bankowego, oraz rejestracji w fundu
szu zdrowia. Jedynym zadaniem pra

cownika jest sumienne wykonywanie 
pracy, do której został przyjęty.

Jak podjąć pracę?
Szczegółową informację o pracy 

jaką oferuje MCS JOB przedstawiamy 

podczas rozmowy telefonicznej lub 
bezpośrednio w biurze. Wyjaśnimy, 
jak nasza firma działa i czego ocze
kujemy od pracownika. Bardzo ważne 
jest dla nas, aby kandydat do pracy 
również powiedział, czego oczekuje 

od nas. Przed wyjazdem każdy zostaje 
poinformowany do jakiego miasta je- 
dzie, z jakim przewoźnikiem i w jakiej 
firmie będzie pracował. Informujemy 
też o warunkach mieszkaniowych. 
Każdy pracownik otrzymuje numery 
telefonów osób, które mogą pomóc w 
razie problemów. MCS JOB załatwia 
także transport do Holandii. Przewóz 
jest płatny, natomiast dojazdy do pra
cy z miejsca zakwaterowania za dar
mo, w niektórych przypadkach dojazd 
do Holandii jest gratis. Jest to jed
nak zależne -od firmy zatrudniającej. 
Wyjazdy organizujemy 3 razy w tygo
dniu: w czwartki, soboty i niedziele.

W Polsce też
Na terenie Polski, najbardziej po

szukujemy spawaczy, przepalaczy, 
tokarzy oraz wykwalifikowanych 
pracowników budowlanych: mura
rzy i cieśli. Praca poprzez Agencję 
Pracy Tymczasówej daje możliwości 
podniesienia swoich umiejętności w 
danym zawodzie, a co za tym idzie - 
szybsze znalezienie stałej pracy. Coraz 
częściej zdarza się, że osoby podejmu
jące pracę za naszym pośrednictwem 
otrzymują stałe zatrudnienie.

Sebastian Wiecha 
współwłaściciel MCS Job

Więcej informacji:
Kędzierzyn-Koźle, ul. Piastowska 1/212.
Tel. 077/4821547

http://www.pwsz.raciborz.edu
mailto:rekrutacja@pwsz.raci-borz.edu.pl
http://www.pwsz.raciborz.edu.pl
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Poradnia dobrze radzi

Coś trzeba zmienić
Wbrew 

nansowe 
radnię 
gogiczną
Kędzierzynie-Kożlu. Okazuje się, 
że także nauczanie indywidualne, 
a dokładniej mówiąc, ilość i wie
dza dzieci zakwalifikowanych do 
tego trybu kształcenia, rodzi cały 
szereg pytań i wątpliwości.

Tematyką tą zajęli się członkowie 
komisji zdrowia, spraw socjalnych 
i rodziny Rady Miasta Kędzierzyn- 
Koźle. W trakcie wyjazdowego posie
dzenia, zorganizowanego na terenie 
wspomnianej poradni, doszli oni do 
wniosku, że wzrastająca z każdym ro
kiem ilość orzeczeń kwalifikujących 
dzieci do tego typu nauczania, budzi 
poważny niepokój. Zdaniem radnych 
skala tego zjawiska jest nieproporcjo
nalna do faktycznych potrzeb.

- Zastanawiamy się, czy rzeczy
wiście wszystkie te dzieci są kwa
lifikowane poprawnie - tłumaczy 
przewodniczący komisji zdrowia 
Grzegorz Duszel. - Pewne niepra
widłowości oraz błędne diagnozy 
należy weryfikować. Jednakże nie 
ma mechanizmów, które w prosty i 
jasny sposób mogłyby zmieniać czy 
modyfikować te kwalifikacje.

Problem miejski?
Co ciekawe, w gminach ościennych' 

skala tego problemu jest znacznie 

mniejsza. W przypadku powiatu kę- 
dzierzyńsko-kozielskiego aż 80 proc, 
orzeczeń o .potrzebie nauczania indy- 

pozorom nie tylko fi- 
problemy trapią Po- 
Psychologiczno-Peda-

przy ul. Skarbowej w widualnego dotyczy uczniów zamiesz
kałych na terenie miasta!

Wprawdzie to nie gmina, a powiat 
jest organem prowadzącym dla po
radni na Skarbowej, temat ten nie 
bez powodu zainteresował radnych 
miejskich. Otóż obowiązek nauczania 
indywidualnego spada na barki placó
wek oświatowych podległych miastu.

- Chciałabym uświadomić rodzi
com, że istnieje też inna możliwość 
kształcenia dzieci, a nie tylko w 
ramach nauczania indywidualnego 
- tłumaczy dyrektor poradni. Justyna 
Lubieniecka. - Musi być jakiś wy
bór. Na przykład klasa dydaktycz- 
no-wyrównawcza, czyli taka, która 
wyrównuje zaległości szkolne i 
uzupełnienia braki programowe. 
Dzięki temu do Środowiskowego 
Hufca Pracy nie trafiałoby tak 
wielu uczniów. Badając te dzieci i 
określając ich normy intelektualne, 
wiem, że jest znacząca grupa ucz
niów, która nie powinna trafić do 
ŚHP.

Natomiast klasa terapeutyczna 
może z założenia zgromadzić dzieci, 
które mają określone zaburzenia czy 
dysfunkcje zdrowotne. W takiej klasie 
uczniowie, oprócz realizacji programu 
szkolnego, mogą mieć dodatkowo za
jęcia socjoterapeutyczne. Dziecko z 
zaburzeniami emocjonalnymi, które

DoPufilłcznej
Poradni Psychologiczno 

^^-Pedagogicznej

W roku szkolnym 2005/06 Publiczna Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna 
w K-K przyznała 165 orzeczeń o potrzebie nauczania indywidualnego, z czego 
108 realizowanych jest w szkołach podległych Urzędowi Miasta K-K (dane 
z 11.03 2006 r.). W porównaniu z latami poprzednimi zauważalny jest spory 
wzrost wydawanych orzeczeń. W roku szkolnym 2004/05 poradnia wydała 
ich 115, a w roku 2003/04 jedynie 108.

najpierw korzystało z nauczania in
dywidualnego, a następnie trafiło do 
klasy terapeutycznej, ma w grupie 
większe szanse rozwoju. Jednak ta
kich klas w naszym mieście jeszcze 
nie ma.

- My, z racji swoich zadań statu
towych, możemy wydawać opinie

■M

umożliwiające tym dzieciom reali
zację obowiązku szkolnego w takiej 
klasie - dodaje dyrektor Lubieniecka. 
- Zajmujemy się jedynie diagnozo
waniem i kierowaniem do wspo
mnianych klas. Natomiast ich orga
nizacja leży już po stronie miasta.

~Dgcvduje lekarz
Z zarządzenia ministra edukacji 

wynika, iż podstawą do przyznania 
nauczania indywidualnegajest przede 
wszystkim zaświadczenie lekarskie, 
choć w tym przypadku brana jest też--^ 
pod uwagę diagnostyka poradni. Ale 
nawet gdy poradnia nie skieruje dzie
cka na tę formę kształcenia, uznając, iż 
nie jest mu ona potrzebna, to i tak sko
rzysta ono z nauczania indywidualne
go, jeśli lekarz podejmie taką decyzję.

- W K-K wystarczy powołać dwie 
klasy terapeutyczne. Jedną na po
ziomie podstawówki, a drugą w 
przypadku gimnazjum, co pozwoli
łoby na umieszczenie w nich wszyst
kich dzieci z zaburzeniami zachowa
nia, emocji i koncentracji - wyjaśnia 
Justyna Lubieniecka.

Niewątpliwie jest grupa dzieci (np. 
z porażeniem mózgowym), które wy
magają nauczania indywidualnego. 
Jeśli jednak zdrowy uczeń od pierw
szej klasy, podstawówki do trzeciej 
klasy gimnazjum korzysta wyłącznie z 
nauczania indywidualnego, to będzie 
miał ogromne problemy z wejściem w 
życie społeczne już na poziomie szkoły 
ponadgimnazjalnej. Tym bardziej, że 
ani w technikum, ani w zawodówce nie 
ma nauczania indywidualnego. Zatem 
powołanie klas dydaktyczno-wyrów- 
nawczych i terapeutycznych ma swoje 
głębokie uzasadnienie pedagogiczne, a 
nawet finansowe.

Tekst i foto: ANKO

Obwód w DPS-ie 
pozostanie

I komu to 
przeszkadza?

Propozycja części radnych miej
skich zmierzająca do likwidacji 
odrębnego obwodu głosowania w 
sławięcickim Domu Pomocy Spo
łecznej przy ul. Dąbrowszczaków 
została odrzucona większością 
głosów.

Radny Janusz Klimek, który podczas 
wyborów był obserwatorem w tej właś
nie placówce, miał mieszane uczucia.

- Na 69 podopiecznych DPS-u 
może 1/3 głosuje w pełni świadomie. 
Reszta najwyraźniej ma pewne prob
lemy z podjęciem decyzji, na kogo 
oddać swój głos - przekonywał radny 
Klimek, dodając, że tworzenie odrębne
go obwodu głosowania w DPS-ie nie ma 
większego uzasadnienia, a podopieczni 
tej placówki mogą skorzystać z punktu 
wyborczego, który mieści się w SP nr 
16.

Jednakże radny Wojciech Jagiełło za
uważył, że DPS i SP nr 16 dzieli spora 
odległość. Natomiast zastępca prezyden
ta Kędzierzyna-Koźlą Piotr Gabrysz do
dał, iż likwidacja tego obwodu zapewne 
nie poprawi i tak już fatalnej frekwencji, 
jaka od wielu lat towarzyszy wyborom 
samorządowym, bo wówczas część pod
opiecznych DPS-u może całkowicie zre
zygnować z udziału w głosowaniu.

Ostatecznie tylko sześciu radnych 
poparło wniosek o likwidację tego ob
wodu, siedmiu było przeciw, a ośmiu 
wstrzymało się od głosu.

Poza DPS-em odrębne obwody gło
sowania znajdują się w obu kędzierzyń- 
sko-kozielskich szpitalach oraz w aresz
cie śledczym.

ANKO

Podstrefa w Kędzierzynie-Koźlu?

Wszystko w rękach prezesa
Przyjechaliśmy do Kędzierzyna- 

Koźla zobaczyć, jakimi terenami 
pod inwestycje dysponuje wasza 
gmina i trzeba przyznać, że nie
które z nich są dosyć interesujące 
- przekonywali przedstawiciele 
Katowickiej Specjalnej Strefy Eko
nomicznej (KSSE), którzy odwie
dzili nasze miasto. Są szanse na 
to, że część nieruchomości w K-K 
przeznaczonych dla inwestorów, 
wejdzie w skład KSSE.

Jacek Bialik, specjalista ds. infra
struktury w Gliwickiej 
Podstrefie KSSE przekony
wał, iż obecnie dosyć trud- 
pp pozyskać inwestorów, 
tym bardziej, że rywalizuje 
o nich wiele samorządów, 
dysponujących odpowied
nimi terenami.

Natomiast mieli
śmy mało, a obecnie nie 
mamy już wcale nieru
chomości, na których 
znajdują się hale produk
cyjne oraz inne obiekty 
przeznaczone do zaad
aptowania oraz rewitali
zacji - mówił Jacek Bialik, 
który w odpowiedzi od 
prezydenta K-K Wiesława 
Fąfary usłyszał, że takich 
miejsc jest tutaj pod do
statkiem. Znajdują się one 
na terenie Kędzierzyńsko-
Kozielskiego Parku Przemysłowego 
(KKPP) oraz portu rzecznego.

Mają doświadczenie
Michał Sikora, specjalista ds. orga

nizacyjnych KSSE przyznał, że spółka 

ta ma już doświadczenie w zagospoda
rowywaniu tego typu obiektów, a kon
kretnie terenów pokopalnianych oraz 
dawnej fabryki domów w Sosnowcu:
- Generalnie rewitalizacja to trud
ne zadanie i ciężki kawałek chleba. 
Czasami lepiej coś zbudować od 
nowa, niż modernizować.

Dla przedstawicieli KSSE istotne 
było też to, że nasze tereny inwesty
cyjne mają uregulowane wszystkie 
sprawy własnościowe, są uzbrojone, a 
także posiadają bocznice kolejowe, o co 
bardzo często pytają firmy logistyczne:
- Jest to poważny atut, dzięki czemu 

Prezydent Wiesław Fąfara namawiał swoich gości do utworzenia w naszym mieście 
podstrefy KSSE.

wasza oferta staje się bardzo cieka
wa. - dodał Jacek Bialik.

Obu specjalistów zapoznano też z 
inną nieruchomością, a mianowicie 
70-hektarową działką w Sławięcicach, 
która w niedalekiej przyszłości zostanie 

jeszcze powiększona i uzbrojona. W jej 
przypadku również dużym plusem jest 
bliskie sąsiedztwo bocznicy kolejowej.

- Jeśli faktycznie ów teren, zgod
nie z zapowiedziami prezydenta 
Fąfary, zostanie uzbrojony i przygo
towany dla inwestorów, to nie widzę 
przeszkód, aby włączyć go do KSSE. 
To jest właściwy kierunek. U nas w 
Gliwicach miasto wydało sporo pie
niędzy na uzbrojenie takiej działki, 
ale to się opłaciło, bo na 376 ha w 
podstrefie gliwickiej, zostało do 
sprzedania nieco ponad 100 ha. W 
ciągu 10 lat napłynęło do nas ok. 40 

podmiotów, z czego 28 już działa, a 
reszta jest w trakcie przygotowywa
nia inwestycji.

Opel i NGK
Największe z tych firm to oczywi-

Katowicka Specjalna Strefa 
Ekonomiczna posiada w sumie cztery 
podstrefy. Pierwsza z nich obejmu
je tereny inwestycyjne w Gliwicach i 
Zabrzu, druga w Tychach, trzecia w 
Jastrzębiu Zdroju, Żorach i Bielsku- 
Białej, a czwarta w Dąbrowie Górniczej, 
Sosnowcu, Siemianowicach Śl„ a na
wet Częstochowie. Niewykluczone 
więc, że już niebawem tereny pod in
westycje w Kędzierzynie-Koźlu wejdą 
w skład gliwickiej podstrefy.

ście Opel, zatrudniający ponad 2 tys. 
osób oraz NGK (ponad 1600 osób). 
Ta druga spółka zamierza się jeszcze 
rozbudować. Ponadto tacy potentaci 
przyciągają mniejszych kooperantów, 
poddostawców itp.

Prezydent Wiesław Fąfara uważa, 
iż ewentualna współpraca z KSSE za
powiada się bardzo obiecująco: - Już 
kiedyś uzyskałem w Ministerstwie 
Gospodarki odpowiedź, że taką 
podstrefę kędzierzyńsko-koziel- 
ską można u nas utworzyć. Teraz 
wszystko zależy od decyzji prezesa 
KSSE - wyjaśnia prezydent, dodając, 
że jeśli powstaną tu nowe miejsca pra
cy, to w mieście uda się zatrzymać fa
chowców, którzy wyjeżdżają za granicę. 
Na miejscowym rynku zaczyna już bra
kować spawaczy, ślusarzy, zbrojarzy, 
monterów itp.: - Oczywiście wszystkie 
firmy powitamy z otwartymi ręka
mi. Nie muszą to być od razu takie 
giganty jak np. Opel, które rozwią
załyby problem bezrobocia w K-K. 
Niech to będzie przynajmniej parę 
mniejszych zakładów, które utwo
rzą kilkaset nowych miejsc pracy 
- dodaje prezydent Fąfara.

Tekst i foto: ANKO
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ROBOTNICZA SPÓŁDZIELNIA MIESZKANIOWA„CHEMIK" 
W KĘDZIERZYNIE-KOŹLU 

ul. 9 Maja 6, 47-220 Kędzierzyn - Koźle 
odwołuje nieograniczony przetarg pisemny 

na sprzedaż nieruchomości ogłoszony 
w Nr 25(365) z 21 czerwca 2006r. tygodnika „GAZETA LOKALNA"

ROBOTNICZA SPÓŁDZIELNIA MIESZKANIOWA „CHEMIK" 
W KĘDZIERZYNIE -KOŹLU 

ul. 9 Maja 6, 47-220 Kędzierzyn - Koźle

ogłasza I przetarg ustny nieograniczony
na sprzedaż prawa wieczystego użytkowania nieruchomości gruntowych 

w pakietach (po dwie działki każdy).
Przetarg odbędzie się w dniu 17 sierpnia 2006r. w siedzibie Zarządu 

Robotniczej Spółdzielni Mieszkaniowej „Chemik" w Kędzierzynie - Koźlu 
przy ul. 9 Maja 6, parter, pokój nr 68.

Przedmiotem przetargu jest prawo wieczystego użytkowania niżej wymienionych nie
ruchomości gruntowych położonych w Kędzierzynie-Koźlu przy ul.R. Horoszkiewicza 
i Z. Kuczyńskiego przeznaczonych pod zabudowę mieszkalną - jednorodzinną:

Nieruchomości będące przedmiotem przetargu podzielono na pakiety jak po
niżej:

Lp- Nr działki NrKW
Powierzchnia 

w ha (łączna)
Rodzaj zbycia

Cena wywoławcza 

wzłz22%VAT
Godzina

1
3427/36

3427/37
28076 0,0694

użytkowanie 

wieczyste
52 000,00 10“

2
3427/43

3427/44
28076 0,0694

użytkowanie 

wieczyste
52000,00 1020

3
3427/38

3427/39
28076 0,0702

użytkowanie 

wieczyste
52000,00 10®

4
3427/45

3427/46
28076 0,0702

użytkowanie 

wieczyste
52 000,00 11“

5
3427/40

3427/41
28076 0,0702

użytkowanie 

wieczyste
52000,00 1120

6
3427/47

3427/48
28076 0,0702

użytkowanie 

wieczyste
52000,00 11®

7
3427/42

3427/49
28076 0,0852

użytkowanie 

wieczyste
64000,00 12“

• istniejące uzbrojenie to:
- w projektowanej ul. R. Horoszkiewicza - kanalizacja sanitarna i sieć wodociągowa
- w projektowanej ul. Z. Kuczyńskiego - sieć wodociągowa i gazowa
- fragment kanalizacji sanitarnej i deszczowej

• Nieruchomości będące przedmiotem przetargu nie są obciążone żadnymi ograni
czonymi prawami rzeczowymi, ani też nie stanowią przedmiotu umowy dzierżawy, 
najmu lub innej umowy skutkiem której byłoby korzystanie z nieruchomości przez 
inne osoby.

• W przetargu mogą brać udział osoby fizyczne i osoby prawne, jeżeli wpłacą przele
wem na rachunek RSM „Chemik" w PKO BP I O/Kędzierzyn - Koźle, Nr konta 31 
1020 3714 0000 4202 0008 4640, w terminie do dnia 10 sierpnia 2006r, wadium 
w wysokości 20% ceny wywoławczej nieruchomości, podanej w powyższym ze
stawieniu.

• Wpłacone wadium bez odsetek zostanie:
- Zaliczone na poczet ceny nabycia, jeżeli osoba wpłacająca wadium wygra 

przetarg,
- Zwrócone niezwłocznie, jeżeli osoba wpłacająca wadium nie wygra przetargu, 
lub przetarg zostanie odwołany.

• Cenę nabycia prawa użytkowania wieczystego równą cenie osiągniętej w przetargu 
(pomniejszoną o wadium) należy wpłacić na konto RSM „Chemik" przed zawarciem 
umowy notarialnej.

• Uchylanie się, przez uczestnika który przetarg wygra, od zawarcia umowy sprzedaży 
nieruchomości w ustalonym przez sprzedającego terminie, spowoduje przepadek 
wpłaconego wadium.

• Koszty związane z przeniesieniem prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 
ponosi nabywca.

• RSM„Chemik"zastrzega sobie prawo odwołania przetargu.
Szczegółowe informacje w sprawie przetargu można uzyskać w Zarządzie RSM „Che
mik" w Kędzierzynie - Koźlu ul. 9 Maja 6, pokój nr 4, telefon 077/48 333 11, lub 077/ 
48 326 36 wewn. 43.

Kontakt: RSM „Chemik"
Ewa Drynda
Tel. 077/ 48 33311
Fax: 077/48 333 09

OGŁOSZENIE

Stosownie do art. 35 ust.1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o 
gospodarce nieruchomościami Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle za
wiadamia, że na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta przy ul. Piastowskiej 17 
został wywieszony na okres 21 dni wykaz obejmujący niżej wymienione 
nieruchomości:

1. nieruchomość przeznaczona do sprzedaży w drodze przetargu pod 
zabudowę usługową, położona w Kędzierzynie Koźlu obręb Sławęcice 
przy ul. Sławięcickiej, oznaczona jako działka nr 366/7,

2. nieruchomość przeznaczona do zamiany w drodze bezprzetargowej z 
osobą fizyczną, położona w Kędzierzynie Koźlu obręb Kędzierzyn przy 
ul. Głowackiego, oznaczona jako działka nr 1393/1,

3. nieruchomość przeznaczona do sprzedaży w drodze bezprzetargowej 
pod modernizację węzła gazowniczego, położona w Kędzierzynie
- Koźlu obręb Blachownia przy ul. Przyjaźni, oznaczona jako działka 
nr 213/3.

ZP.III.341 -3-106/06

OGŁOSZENIE O PRZETARGU
Gmina Kędzierzyn-Koźle - Wydział Zamówień Publicznych 

47-200 Kędzierzyn-Koźle, ul.W.PIanetorza 2 tel.(077)4061246 
fax4061247

Ogłasza przetarg nieograniczony na: 
Dokumentacja projektowo-kosztorysowa modernizacji 

placu targowego przy ul. K.Damrota
I

Pożądany termin realizącji zadania: nie dłużej niż do 15 grudnia 
2006r.
Składanie ofert częściowych : nie dopuszcza się.
Składanie ofert wariantowych i równoważnych: nie dopuszcza się. 
Wadium: w niniejszym postępowaniu wadium nie obowiązuje.
Specyfikacje istotnych warunków zamówienia (SIWZ) można pobrać:
a) elektronicznie ze strony internetowej www.kedzierzynkozle.pl - 

bezpłatnie
b) w Urzędzie Miasta -Wydział Zamówień Publicznych, ul.W. Pla- 

netorza 2, po przedłożeniu dowodu wpłaty 30,00 PLN dokona
nej w kasie Urzędu przy ul.Piramowicza 32 lub dokumentu prze
lewu na konto PKO BP K-Kożle 78 1020 3714 0000 4602 0108 
5414

c) Za zaliczeniem pocztowym po wcześniejszym złożeniu faksem 
wniosku o wydanie SIWZ

Pracownikiem uprawnionym do kontaktów z oferentami jest:
Inspektor ds. zamówień publicznych: Gabriela Tomik, 
tel.(077)4061246,fax (077) 4061247 e-mail: gabriela.tomik@ 
kedzierzynkozle.pl oraz Inspektor Maria Tatarczuk, uprawniona 
do realizacji przyszłej umowy i kontaktów w sprawach dotyczących 
zamówienia, tel.(077)4050380,fax (077)4050379

Oferty w języku polskim, w zamkniętych kopertach z napisem: 
Dokumentacja projektowa-kosztorysowa modernizacji 

placu targowego przy ul.K.Damrota
Należy złożyć w UM Kędzierzyn-Koźle — Wydział Zamówień Pub
licznych,
ul. W.PIanetorza 2.
Termin składania ofert upływa w dniu: 14.07.2006r o godz. 13.00 
Otwarcie ofert nastąpi w dniu: 24.07.2006r o godz. 13.15 - Wy
dział Zamówień Publicznych.
Kryteria oceny ofert: Cena - 70 %, Termin- 30%

Warunki udziału w postępowaniu:
1. Posiadanie uprawnień do wykonywania określonej działalności lub 

czynności oraz nie podleganie wykluczeniu na podstawie art.24 
Ustawy Pzp

2. Wykonawca musi spełniać łącznie warunki: *Wykazać się wykona
niem w okresie od 24.07.2003rdo 24.07.2006r, a jeżeli okres prowa
dzenia działalności jest krótszy -w tym okresie- nie mniej niż 2-ch 
dokumentacji projektowych w zakresie obiektów kubaturowych 
handlowych o kubaturze nie mniejszej niż 1000 m3 każdy; *Dys- 
ponować osobami posiadającymi uprawnienia do samodzielnej 
funkcji projektanta w specjalności: architektonicznej, konstruk
cyjno-budowlanej, instalacyjnej zakresie sieci, instalacji i urzą
dzeń wodociągowych i kanalizacyjnych, cieplnych, instalacyjnej 
w zakresie sieci, instalacji elektrycznych i elektroenergetycznych 
oraz instalacyjnych w zakresie sieci zewnętrznych (rurowych i kab
lowych), będącymi członkami Izby samorządu Zawodowego; *Po- 
siadać ubezpieczenie od odpowiedzialności cywilnej prowadzonej 
działalności gospodarczej na kwotę min. 50 OOOzł ważne min. przez 
okres związania ofertą. *Udzielić na wykonaną usługę 36 miesięcz
nej gwarancji; *Może zlecić podwykonawcom usługi na wartość 
nie większą niż 60% wartości całego zamówienia. *Przystąpić do 
usunięcia wad nie później niż w ciągu 48 godzin od otrzymania 
informacji; *Akceptować wynagrodzenie ryczałtowe jednorazowe 
po zakończeniu zamówienia; *Ma obowiązek przeprowadzić wizję 
lokalną terenu i obiektów objętych zamówieniem; *Ma obowiązek 
zaakceptować bez zastrzeżeń projekt umowy dołączonej do SIWZ; 
*W przypadku składania ofert wspólnych lub ofert składanych 
przez spółki cywilne wykonawca ma obowiązek ustanowić pełno
mocnika.

Ogłoszenie

Stosownie do art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospo
darce nieruchomościami Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle zawiada
mia, że na tablicy ogłoszeń Wydziału Geodezji i Gospodarki Gruntami, 
przy ul. Piastowskiej 17 wywieszono wykazy nieruchomości przezna
czonych do sprzedaży.
Wykazy obejmują:
- lokale użytkowe przeznaczone do sprzedaży na rzecz najemców, 

położone w budynkach przy ulicach: Wieniawskiego 3, Matejki 8,
- nieruchomość zabudowaną pawilonem handlowym, 

położoną przy ulicy Damrota.
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- aptek
W Kędzierzynie dyżuruje do 
piątku Apteka „Atarax", ul. Arki 
Bożka 2, w piątkowe popołu
dnie zastąpi ją Apteka „Leśna", pi. 
Gwardii Ludowej 7, której dyżur 
potrwa do 21 lipca.
W Koźlu dyżurują następujące 
apteki:

„Aloes"
ul. 24 Kwietnia 2

12.07 (środa)

13.07 (czwar- „A&S Kocotowie"
tek) ul. Piastowska 22

14.07 (piątek)
„Panaceum" 
Rynek 1

15.07 (sobota) „Jantar", ul. 
Piastowska 40

16.07 „Aronia"
(niedziela) ul. Chrobrego 8
17.07 „Remedium"
(poniedziałek) ul. Roosevelta 4

18.07 (wtorek) „Aloes"
ul. 24 Kwietnia 2

K
- radnych

Wakacyjna przerwa urlopo
wa objęła także radę miasta. W 
lipcu nie będzie zatem dyżurów 
radnych i przewodniczących 
rady miasta. Wszelkie zgłoszenia 
i zapytania należy zatem kie
rować pisemnie do biura rady 
miasta (Urząd Miasta w K-K, ul. 
Piramowicza 32,1 piętro).

B
Stowarzyszenie Wolontariuszy 

„Magnolia"POSZUKUJE 
WOLONTARIUSZY i FIRM, które 
zechcą wspomóc nasze działania 
finansowo, usługowo lub rzeczo
wo.
POMAGAMY: dzieciom w nauce; 
w opiece nad dziećmi w domu 
i szpitalu; osobom starszym; 
osobom niepełnosprawnym; 
w sprawach administracyjno- 
prawnych; w zakupie żywności, 
lekarstw; organizujemy zbiórki 
sprzętu AGD, odzieży.
SKONTAKTUJ SIĘ Z ZNAMI: 
tel. 077 484 93 20, 0607 670 013, 
0507158 930
stowarzyszeniemagnolia@op.pl

Muzeum To- 
wa rzy st wa 
Ziemi Koziel
skiej „Baszta" 
zaprasza do 
oglądania 
zbiorów regio
nalnych ko
zielskiego mu
zeum. „Baszta"

jest dostępna dla zwiedzających 
w środy w godz. 10.00 - 17.00 
oraz w poniedziałki i piątki w 
godz. 10.00 - 15.00. Za zwiedza
nie nie pobiera się opłat, ale mile 
widziane są wolne datki do skar
bonki TZK.

Grzmocik to średniej wielkości 
kundelek. Ma około roku. Pies 
stracił oko, ale może ktoś przy
garnie biednego inwalidę.
Apel o pomoc
Schronisko potrzebuje kaszę, 
makaron, suchą karmę i ryż. 
Schronisko przy ul. Gliwickiej 20 
czynne jest od poniedziałku do 
piątku w godz. 8.00 -17.00, w dni 
wolne od pracy w godz. 11.00 
- 13.00. Telefon 483 85 28. Kon
to: BOŚ S.A. Warszawa Oddział 
Operacyjny Kędzierzyn-Koźle 11 
154012292946469016620003.

Tekst i foto:i

http://www.kedzierzynkozle.pl
kedzierzynkozle.pl
mailto:stowarzyszeniemagnolia@op.pl
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SKOK
SPÓŁDZIELCZA KASA OSZCZĘDNOŚCIOWO-KREDYTOWA 
Im. POWSTAŃCÓW ŚLĄSKICH

samochodu
procerfow gwarantowana!

Marek

Ml
■

47-220 AL. JANA PAWŁA II 17, tel. 4811457 BIURO TURYSTYCZNE 
Koncesjonowane Biuro Turystyczne MAREK”

WAKACYJNE HITY!

Turcja - 7 dni, samolot, wyżywienie od 890 zł! 
Chalkidiki od 979 zł! Egipt: od 1090 

Włochy 7 dni, autokar, wyżywienie od 899 zł, Londyn - Paryż 7 dni - od 1229 zł.

Wycieczki lotnicze 7 + 7 (zwiedzanie i wypoczynek) - rewelacyjne ceny 
Wycieczki autokarowe: Rzym, Praga, Budapeszt, Wiedeń, Londyn, Paryż,

Zapraszamy po katalogi, doradzimy w wyborze najkorzystniejszej oferty.
Bilety autokarowe; cała EUROPA, wszyscy przewoźnicy, promocje i zniżki 

Bsłety lotnicze cały ŚWIAT, ubezpieczenia turystyczne, karty Euro<26 
NON STOP super oferty LAST MINUTĘ

—Z ROZRUCHOWE - do wszystkich typów 
; samochodów i maszyn

-głębokiego rozładowania 
i—\ | - do zasilania kamer, zabawek,

z oświetlenia, innych urządzeń
TOWNIKI, BOSTERY

Iii a
serwis lopon

HURT- DE TUKL - NAPRAWA

Minimalna kwota pożyczki: OOOad 
Maksymalna kwota pożyczki: bez ograniczenia 
Patyczka udzielana jest na okres od i do 36 m-cy 
Koszt pożyczki: stopa procentowa - 15.5% 
Prowizja:
Oproc rzecz, dla kwoty 8 000 zł na okres 36 m-cy wynosi 20.1

J Pożyczka przeznaczona na zakup samochodu
Warunkiem koniecznym udzrelema pożyczki na zakup samochodu jest przedłożenie 
kserokopii umowy przedwstr^mej lub kserokopii dowodu rejestracji samochodu 
(data rejestracji nie wcześniej niż na 30 dni przed złożeniem wniosku).

J :: . J J *, A. ■
Zabezpieczenie pożyczki:
Poręczenie wg prawa cywilnego:
- do kwoty 10 000 zł - 2 poręczycieli + zgoda współmałżonków.
- do kwoty 40 000 zł - 3 poręczycieli + zgoda współmałżonków.
- powyżej 40 000 zł - 4 poręczycieli ♦ zgoda współmałżonków

SKOK im. Powstańców Śląskich

Kędzierzyn-Koźle, ul. Wojska Polskiego 1, tel. 406 00 36



GRODZISKO: Zawody wędkarskie

Ryby nie brały w upale
- Nie mam recepty na złowienie 

ryby. Raz biorą, raz nie biorą - 
opowiadał Walenty Kubocz, czło
nek klubu wędkarskiego Relaks z 
Grodziska. Na zawody wędkarskie 
dla dzieci i młodzieży przyjechał z 
15-letnią córką Eweliną. W ubiegłą 
niedzielę nad zalewem w Grodzi
sku dzieci i młodzież łowiły ryby 
pod okiem dorosłych.

Na zawody przyjechano całymi rodzi
nami. Wystartowało 26 dzieci, głównie 
z gminy Pawłowiczki. W łowieniu po
magali doświadczeni członkowie klu
bu wędkarskiego Relaks. - Mimo wy
sokiej temperatury powietrza oraz 
wody, jedynie czterech zawodników 
nie złowiło ani jednej ryby - podkre
śla Józef Machoń z Pawłowiczek, który 
pełni funkcję prezesa klubu „Relaks”,

ROSZOWICE, ZAKRZÓW: Festyny parafialne

Pogoda dopisała imprezowiczom
W ostatnich tygodniach miesz

kańcy parafii Nieznaszyn i Za- 
krzów bawili się na festynach. 
Podczas obydwu imprez zbiera
no pieniądze - w Roszowicach na 
budowę kaplicy cmentarnej, a w 
Zakrzowie nadziałalność charyta
tywną zespołu parafialnego „Cari
tas".

Po nieszporach w nieznaszyńskim 
kościele uczestnicy festynu przeszli na 
plac przy byłej szkole w Roszowicach. 
Była okazja, aby przy poczęstunku 
spotkać się i porozmawiać z sąsiadami 
i znajomymi. Z możliwości tej miesz
kańcy obu wiosek, a nawet dalszych 
miejscowości, skrzętnie skorzystali.

Dzieci mogły rywalizować w różnych 
konkursach, np. rzucaniu dyskiem (pa
pierowym talerzykiem) czy podbijaniu 
piłki. Wszyscy sprawdzali też przy
chylność loterii („zuzki”), rywalizując o 
słodycze czy napoje mniej lub bardziej 
wyskokowe.

Najbardziej widowiskową częścią

REŃSKA WIEŚ, ŁANY: Imprezy plenerowe

Jubileuszy moc
W dniach 15-16 lipca w dwóch 

gminach naszego powiatu odbę
dą się duże imprezy plenerowe. 
Będzie okazja się pobawić, poob
serwować występy oraz zmagania 
strażaków i sportowców.

Gmina Reńska Wieś świętuje swoje 
kolejne, dziesiąte już Święto Herbowe, 
a tamtejsza straż jubileusz 140-lecia 
istnienia. Imprezy zapoczątkuje uroczy
sta sesja Rady Gminy (o godz. 9:00) w 
Gminnym Ośrodku Kultury, na której 
zostanie podpisana umowa o partner
stwie z węgierską gminą Szendehely. 
Wezmą w niej także udział przedstawi
ciele dwóch innych gmin partnerskich 
- czeskiej Andelskiej Hory i niemie
ckiej Horki. - Spodziewamy się prze
szło 130 gości z zagranicy - mówi 
wicewójt Jan Domek.

O godz. 11:00 w kościele parafial
nym w Reńskiej Wsi zostanie odpra
wiona msza św. w intencji strażaków. 

corocznego organizatora zawodów dla 
młodych wędkarzy.

- Początek był dobry, złowiliśmy 
dwie ryby w pół godziny, a teraz nic 
- mówił podczas zawodów Rufin Hulin 
z Naczęsławic, który wspomagał sied
mioletniego syna Simona.

Rywalizację wygrała Patrycja Kontny 
z Naczęsławic, której udało się złowić 
15 ryb o łącznej wadze prawie 3 kilo-

Najlepsi wędkarze
1. Patrycja Kontny z Naczęsławic

-2,92 kg
2. Denis Jagła z tężec - 2,28 kg
3. Michał Małkowski z Grodziska

i Paweł Zauder z Gościęcina - 1,82 kg
4. Mateusz Kontny z Naczęsławic

-1,68 kg
5. Rafał Petryszyn z Naczęsławic

-1,60 kg

festynu były otwarte mistrzostwa pa- Wystartowało w nich 22 zawodników, 
rafii Nieznaszyn w pchnięciu kulą. Zwyciężył Daniel Kubina z Roszowic,

Wyniki osiągane podczas konkursu pchnięcia kulą wahały się od pięciu do 
prawie 10 metrów.

Po jej zakończeniu w GOK-u odbędzie 
się część oficjalna obchodów 140-lecia 
OSP Reńska Wieś.

O godz. 15:00 na boisku miejsco
wego „Śląska” rozpocznie się turniej 
piłkarski pt. „Chludkowie”. Zagrają w 
nim FC „Bar Karolinka” Ruda Śląska, 
KS Orzeł Polska Cerekiew i gospoda
rze. Po zakończeniu rozgrywek na boi
sku odbędzie się dyskoteka.

Z kolei przy GOK-u o godz. 16:30 
rozpoczną się występy artystyczne. 
Zaprezentują się czeska orkiestra 
„Dechowka”, zespół taneczny „:Farmer” 
z Zespołu Szkół w Komornie oraz ze
społy „Poezja” i „Słoneczka” ze Szkoły 
Podstawowej w Długomiłowicach. 
Sobotnie obchody zakończy wieczorna 
zabawa taneczna w namiocie.

W niedzielę, 16 lipca, impreza 
rozpocznie się o godz. 14:00 wystę
pami orkiestry i mażoretek KWK 
„Rydułtowy”. Po nich zaprezentują się 
cheerliderki, „Gang Marcela”, mażo-

retki z Długomiłowic i kabaret „Trzy 
ofiary do Europy”. Wieczorem Święto 
Herbowe zakończy zabawa taneczna.

Okrągłą „setkę” istnienia będzie zaś 
świętowała OSP Łany. Z tej okazji w 
wiosce odbędzie się dwudniowa im
preza. W sobotę rozpocznie się ona od 
zbiórki sikawek konnych na łańskim 
rynku. O godz. 13:30 zaprzęgi przeja- 
dą stąd na boisko miejscowej ,yictorii”, 
gdzie odbędą się Powiatowe Zawody 
Sikawek Konnych.

- W rywalizacji wystartują najlep
sze ekipy strażackie z całej Polski, 
a także zaprzyjaźnione załogi z 
Niemiec i Czech - mówi Joachim 
Neuwald, prezes OSP Łany.

O godz. 16:00, po za kończeniu 
zawodów, rozpoczną się występy ar
tystyczne. Zaprezentują się zespół 
„Sukces” oraz mażoretki i orkiestra 
dęta KWK „Rydułtowy”. O godz. 19:00 
rozpocznie się półtoragodzinna biesia
da śląska, którą poprowadzi Mirek 

gramów. Nagrodzeni 
zostali wszyscy uczest
nicy, a najlepsza piątka 
dodatkowo otrzyma
ła dyplomy. Ryby po 
zawodach wróciły do 
stawu.

Tekst i foto: ART

Czteroletni Paweł 
Zauder właśnie złowił 
szóstą rybę. Swój 
pierwszy udział w 
zawodach zakończył 
na trzecim miejscu, z 
wynikiem niecałych 
dwóch kilogramów. 
Maluchowi pomagał 
tato Adam i dziadek 
Janek.

który ponad siedmiokilową kulę cisnął 
na odległość 9,60 m.

Z zaproszenia swojego księdza 
proboszcza Stefana Jenka i zespołu 
„Caritas” skorzystali też mieszkańcy 
zakrzowskiej parafii, którzy tłumnie 
przybyli na plac przy plebanii. Plonem 
miło spędzonego niedzielnego popołu
dnia były 4 tys. zł, które zostaną wyda
ne na działalność charytatywną.

- Za te pieniądze sfinansujemy 
np. paczki dla chorych czy jubilatów 
- mówi Maria Morcinek, kierująca za- 
krzowskim zespołem „Caritas”.

Dzięki pomocy zespołu, w sierpniu 
na wakacje do Głuchołaz wyjedzie 
sześcioro dzieci z gorzej sytuowanych 
rodzin z parafii Zakrzów. Koszty wyjaz
du dofinansuje też „Caritas” Polska, a 
rodzice zapłacą jedynie za koszty prze
jazdu. - Do tego wyjazdu dopłacimy 
z pieniędzy uzyskanych jeszcze ze 
sprzedaży świec wigilijnych - tłuma
czy Maria Morcinek.

Tekst i foto: JJ

Szołtysek i „Wesołe Trio”. Po jej zakoń
czeniu będzie się można pobawić na 
zabawie tanecznej z zespołem „Joy”.

Niedzielne obchody rozpoczną się 
o godz. 10:00, mszą św. w intencji 
wszystkich strażaków, w kościele para
fialnym w Łanach.

- Po jej zakończeniu druhowie 
przejdą na cmentarz, aby wspo
mnieć i uczcić tych kolegów i ko
leżanki, którzy już odeszli - mówi 
Bronisław Pirog, jeden z prowadzących 
imprezę.

O godz. 14:00 na boisku „Victorii” 
nastąpi wręczenie zasłużonym druhom 
odznaczeń. O godz. 15:30 rozpoczną się 
występy: kolejno zaprezentują się dzie
ci ze Szkoły Podstawowej w Łanach, 
orkiestra dęta „Azoty”, „Kapela ze 
Śląska” Józefa Poloka i kabaret „To nie 
my”. Imprezę zakończy biesiada śląska, 
prowadzona przez zespół „Sami swoi”, 
która potrwa od godz. 19:00 do nocy.

JJ

W KONKURSIE „POLACY W 
EUROPIE - EUROPA WŚRÓD 
POLAKÓW. W POSZUKIWANIU 
WŁASNYCH KORZENI”, zorga
nizowanym przez Instytut Socjologii 
Uniwersytetu Wrocławskiego, 
wyróżnienie otrzymał Konrad 
Haronska z Płoni (Proszowice, gm. 
Cisek). Jego uczestnicy mieli za 
zadanie napisać swój pamiętnik, 
wspomnienia lub przemyślenia 
związane z powyższym tematem. 
Na konkurs napłynęło 165 prac. 
Jury przyznało trzy nagrody główne 
i osiem wyróżnień.

JJ 

***

PODSUMOWANO WYNIKI 
ANKIETY „JAK URZĄD GMINY 
W REŃSKIEJ WSI OBSŁUGUJE 
MIESZKAŃCÓW?”.
Przeprowadziliśmy ją w ramach 
akcji „Przejrzysta Polska”, w któ
rej urząd wziął udział - wyjaśnia 
Irena Drozdowska, jedna z urzęd
niczek pilotujących ją w Reńskiej 
Wsi.

Ankiety można było wypełniać 
na miejscu lub wysyłać drogą elek
troniczną. Wypełniło je 30 respon
dentów. którzy w 2005 roku prze
ciętnie osiem razy odwiedzili siedzi
bę gminnych władz.

Wysoko ocenili oni uczciwość, 
uprzejmość i kompetencje urzędni
ków, szybkość załatwiania spraw czy 
dostępność informacji (80-94 proc, 
zadowolonych, niezadowolonych 3- 
13 proc., pozostali nie mieli zdania). 
Najniżej zostały ocenione warun
ki, w których petenci oczekują na 
przyjęcie lub załatwienie (60 proc, 
zadowolonych. 20 proc, niezadowo
lonych, 20 proc, nie miało zdania). 
Klienci urzędu zasygnalizowali, że 
przydałyby się dodatkowe stoliki i 
krzesła (gmina zakupiła dodatkowe 
wyposażenie w tym roku).

Sprawdzano też, czy poprawi
ło się funkcjonowanie urzędu. 50 
proc, respondentów odpowiedziało, 
że tak. 40 proc., że się nie zmieniło, 
a według 10 proc, petentów praca 
urzędu pogorszyła się. Co ciekawe, 
aż 90 proc, ankietowanych wysoko 
oceniło poziom świadczonych tu 
usług, a tylko 10 proc, uznało, że 
należy podnieść ich jakość.

JJ 

»**

„W ZDROWYM CIELE 
ZDROWY DUCH” - pod takim ha
słem odbyła się I Gminna Olimpiada 
Przedszkoli we Wroninie. Po zapa
leniu znicza olimpijskiego odbył się 
Bieg Floriański dla dzieci w wieku 3- 
6 lat W poszczególnych kategoriach 
triumfowali: rocznik 1999: dziew
czynki - Nikola Mleczko, chłopcy 
- Marek Sobota (oboje przedszkole 
w Cerekwi); rocznik 2000: dziew
czynki - Julia Gwoździewicz, chłop
cy - Daniel Grela (oboje Zakrzów); 
rocznik 2002 i młodsze: dziewczyn
ki - Julia Jacek (Cerekiew), chłopcy: 
Jakub Rzerzacz (Wronin).

Rozgrywano też konkurencje 
zespołowe. W biegu w workach 
wygrało zakrzowskie przedszko
le, a w przeciąganiu liny i „rzucie 
kaloszem” cerekwickie. Kolejna 
olimpiada odbędzie się za rok w 
Zakrzowie.

JJ
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gminne Reńska Wieś Rudera
REPREZENTACJA KOLEGIUM 

SĘDZIOWSKIEGO kozielskiego 
podokręgu po raz pierwszy wystąpiła 
w oficjalnym meczu. W trakcie fe
stynu w Maciowakrzu zmierzyła się 
z miejscowym LZS, beniaminkiem 
klasy B. Arbitrzy ulegli 3-4, a bram
ki dla nich zdobyli Adam Jochem 2 i 
Sławomir Zioła.

JJ

pięknieje w oczach
Sporo gminnych i prywatnych inwe

stycji jest i będzie realizowanych w tym 
roku w Reńskiej Wsi. Niedawno rozpo-

kosztem 180 tys. zł. Środki pochodzą 
z gminnego budżetu. Ma ją zakończyć 
do końca października.

przestała zagrażać
W jednym z ostatnich numerów pi

saliśmy o walącej się byłej budce dróż
nika w Zakrzowie, stojącej przy nie
czynnej od 1997 roku linii Kędzierzyn-

sterta gruzu, nie stwarzająca zagroże
nia dla mieszkańców.

Tekst i foto: JJ

***

FESTYN „STANY 2006” 
ODBĘDZIE SIĘ 16 LIPCA 
(NIEDZIELA) W GRZĘDZINIE. 
W jego trakcie zostanie rozegrany 
III Cross Rowerowy o puchar wójta 
gminy Polska Cerekiew. W wyścigach 
będą mogli wystartować chłopcy i 
dziewczęta z roczników 1990-1998. 
Zaplanowano też turnieje darta, pił- 
karzyków i konkursy zręcznościowe. 
W trakcie festynu swój sprzęt zapre
zentuje Straż Graniczna z Kietrza i 
strażacy, a udzielanie pierwszej po
mocy pokaże OSP Polska Cerekiew. 
Cerekwiccy policjanci zmierzą się 
też z radami sołeckimi w siatkówce, 
oznakują także rowery chętnym. Na 
zakończenie imprezy odbędzie się za
bawa taneczna.

Organizatorami festynu są Rewir 
Dzielnicowych w Polskiej Cerekwi, 
wsie Dzielawy, Grzędzin i Wronin, 
Urząd Gminy w Polskiej Cerekwi, 
OSP Wronin i OSP Polska Cerekiew, 
koła Polskiego Związku Emerytów 
Rencistów i Inwalidów i Mniejszości 
Niemieckiej w Grzędzinie. Początek 
imprezy o godz. 13:00.

JJ 

***

TEREN PRZED URZĘDEM 
GMINY W POLSKIEJ 
CEREKWI ZOSTANIE
ZAGOSPODAROWANY w tym 
roku. Dotychczas istniejący parking 
czeka rozbudowa (do 29 miejsc), 
także wzdłuż ulicy Michalika. Ta 
ostatnia zyska nawierzchnię z kostki 
brukowej. Wybudowana zostanie też 
fontanna i urządzone alejki. Urząd 
gminy dysponuje już konieczną do
kumentacją. Na wykonanie inwesty
cji gmina zarezerwowała w budżecie 
300 tys. zł. Wkrótce rozpisze na nią 
przetarg.

JJ

***

częły się kolejne dwie. W ciągu najbliż
szych tygodni zostaną wyremontowane 
dwa ogrodzenia: cmentarza komunal
nego i Szkoły Podstawowej w Reńskiej 
Wsi (na zdjęciu).

Pierwszą inwestycję realizuje fir
ma „Sambud” z Kędzierzyna-Koźla,

Szkolne ogrodzenie stawia fir
ma „DARKOL” z Jakubowic (gm. 
Pawłowiczki), która otrzyma za to pra
wie 70 tys. zł. Prace powinny być za
kończone do 18 sierpnia.

Tekst i foto: JJ

PAWŁOWICZKI: Gościęcin

Spotkanie 
po 45 latach

ŚWIETLICA WIEJSKA W 
GRZĘDZINIE JEST DOSTĘPNA 
dla dzieci w trakcie wakacji. Dbają o 
to policjanci z Rewiru Dzielnicowych 
w Polskiej Cerekwi i członkowie 
rady sołeckiej z Grzędzina, którzy 
będą tam dyżurować w godzinach 
10:00 - 12:00. Grafik godzin i dni 
otwarcia wisi na drzwiach świetlicy 
i Urzędu Gminy w Polskiej Cerekwi. 
Milusińscy mogą w świetlicy skorzy
stać m.in. z szachów, warcabów, ping 
ponga, darta i piłkarzyków.

JJ

***

Po 45 latach spotkali się 1 lipca 
absolwenci Szkoły Podstawowej w 
Gościęcinie. Dyrektorem tej szko
ły i wychowawcą klasy siódmej był 
w 1961 r. Eugeniusz Rogowski. 
Klasę siódmą ukończyło wówczas 
ukończyło 28 uczniów, spośród któ
rych 22 przybyło na spotkanie wraz 
z osobami towarzyszącymi, wśród 
nich wielu mieszkających obecnie w 
Niemczech. Do Gościęcina przybyli: 
Maria Jastrząbek, Magdalena Hencel, 
Janina Kułak, Michał Koprowski, 
Stefania Leśniak, Janina Łupak, Józef 
Marcinków, Wikoria Nalewaja, Jan 
Pantke, Maria Przybyła, Anna Nosol, 
Krystyna Parchatka, Rajmund Richter, 
Irena Śliwka, Danuta Remień, Henryk 
Wiemy, Renata Kincer, Michał Winnik, 
Wojciech Winnik, Maria Zając, Helena 
Niewiadomska, Magdalena Kubiec.

Zbiórka nastąpiła przed kościołem 
parafialnym w Gościęcinie, gdzie ab
solwenci z osobami towarzyszącymi i 
honorowymi gośćmi pozowali do pa
miątkowego zdjęcia. O godz. 16.00 
odprawiona została przez ks. pro

boszcza Zygfiyda Waskina i ks. Józefa 
Marchwianego z parafii Reńska Wieś, 
który 45 lat temu uczył religii w goś- 
cięcińskiej szkole, uroczysta msza w 
intencji absolwentów. Ksiądz Zygfryd 
wygłosił piękne kazanie, podkreśla
jąc, że jubileusz ukończenia szkoły 
to ważne wydarzenie. Przypomniał 
również, że przed 50 laty absolwen
ci przyjęli w tej świątyni 1 Komunię 
Świętą. Zgromadzeni modlili się za 
dusze zmarłych uczniów oraz księży 
i nauczycieli. Po mszy św. absolwenci 
odwiedzili swoją szkołę, podziwiając 
jej wygląd po kapitalnym remoncie. 
Następnie był obiad w gościęcińskim 
Domu Kultury i zabawa taneczna, do 
której przygrywał zespół muzyczny 
„RELAX”. Goście bawili się wspaniale, 
do godziny drugiej. Grupa absolwen
tów z Gościęcina, która przygotowa
ła ten jubileusz, zasłużyła na wiel
kie uznanie. Tę uroczystość wszyscy 
uczestnicy będą z pewnością długo i 
ciepło wspominać. Już teraz myślą o 
kolejnym spotkaniu po latach.

Bonifacy POPIEL

GMINNE CENTRUM KULTURY 
I REKREACJI W BIERAWIE 
PRZYGOTOWAŁO CIEKAWĄ 
OFERTĘ na pierwsze tygodnie wa
kacji. Dzieci i młodzież mogą skorzy
stać z Internetu, różnych gier, wziąć 
udział w wycieczkach rowerowych i 
autokarowych, spotkaniach z kuch
nią i książką czy w ognisku.

Paliwa - olej opałowy i napędowy
Hurt olei mineralnych

47-256 Łany, ul. Szkolna 24

JJ

Koźle - Baborów. 
Gdy w systema
tycznie dewasto
wanej budowli 
osunęła się m.in. 
jedna ze ścian, 
PKP PLK Zakład 
Infrastruktury w 
Gliwicach wresz
cie zareagował na 
monity władz sa
morządowych z 
Polskiej Cerekwi 
i zakrzowskiego 
sołtysa. Z rudery 
została już tylko

Pojeżdżą poboczami

Do utrudnień w komunikacji będą musieli się przyzwyczaić mieszkańcy 
Zakrzowa. Budowlańcy weszli z wykopami pod kanalizację sanitarną na 
główną arterię wsi - ul. Chopina.

Tekst i foto: JJ

FUNDACJA

REGIONALNEJ AGENCJI 
PROMOCJI ZATRUDNIENIA

Punkt Konsultacyjny (PK) 
Fundacji Regionalnej Agencji 

Promocji Zatrudnienia 
Kędzierzynie-Koźlu

zaprasza
mikro, małych i średnich przedsiębiorców 

do korzystania 
z bezpłatnych usług informacyjnych 

w zakresie:

> aktualnie funkcjonujących krajowych i unijnych funduszy pomocowych, 
awtymm.in.:
• pomoc w doborze odpowiedniego programu
• prezentacja zasad prawidłowego przygotowania dokumentów aplikacyj

nych
• przedstawienie zasad wyboru akredytowanego wykonawcy
• prezentacja warunków spełnienia kryteriów formalnych i administracyj

nych przy ubieganiu się o wsparcie
> administracyjno-piawnych aspektów wykonywania działalności gospodar

czej (prawo, marketing, finanse, jakość)
> dostępnej oferty finansowania zewnętrznego, w tym także udzielanego na 

preferencyjnych warunkach (leasing, kredyty, pożyczki)
> oferty usług specjalistycznych świadczonych w ramach sieci ośrodków KSU

Aby skorzystać z usług świadczonych przez konsultantów PK należy osobiście 
zgłosić się do Punktu lub umówić się na spotkanie telefonicznie lub drogą elek
troniczną.

Zapraszamy
od poniedziałku do piątku w godz. 8.00 —16.00

47-220 Kędzierzyn-Koźle, ul. Grunwaldzka 27, II p.
Tel. 483 40 53

e-mail: pkkedzierzyn@frapz.org.pl

Projekt współfinansowany przez 
UNIĘ EUROPEJSKĄ ze środków 
Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego

DNIA DLA PRZEDSIĘBIORCZYCH

Instytucją Wdrażąjącą jest Polska Agencja Rozwoju Przedsiębiorczości

mailto:pkkedzierzyn@frapz.org.pl
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POLSKA CEREKIEW: Oryginalne hobby

Miniaturowe konie
- Lubię konie, tak jak Renata B. 

lubi seks - śmieje się pan Euge
niusz, mieszkaniec Polskiej Ce
rekwi, który w swojej zagrodzie 
trzyma trzy kuce. Często wzbu
dzają one zainteresowanie prze
chodniów, a szczególnie dzieci, 
które zatrzymują się, żeby je po
głaskać.

Być może niedługo dzieci te będą 
mogły przejechać się czterokołową 
bryczką, w którą zaprzęgnięte będą 
kucyki, bo pan Eugeniusz skonstru
ował ją właśnie z tą myślą. Zrobił ją

samodzielnie, z różnych 
części. Dwa starsze kucyki 
mają już za sobą pierw
szą próbę jazdy w zaprzę
gu. - Konie muszą się 
przyzwyczaić, bo były 
nieujeżdżone. Trzeba je 
nauczyć reagowania na 
polecenia - tłumaczy pan 
Eugeniusz, który lejce i 
inne akcesoria, niezbędne 
do zaprzęgu, również zrobił 
własnoręcznie.

Przyczyną, dla której 
zdecydował się na to ory

ginalne hobby, było 
głównie jego zamiło
wanie do koni oraz 
to, że dzięki nim 
ma mniej trawy do 
koszenia. - I żeby 
dzieci wiedziały, 
jak wygląda koń 
- dodaje.

Pierwszy kucyk, 
Mela, pojawiła się w 
zagrodzie w zeszłym
roku. Pan Eugeniusz kupił ją na 
targu. Miała wtedy 8 lat i była 
źrebna. Dzięki temu dwa mie
siące później urodził się Irys.

Kuce nie są trudne w utrzymaniu. Starcza im trawa, a zimą siano i owies. Od czasu do 
czasu pan Eugeniusz karmi je marchewkami.

Drewniana bryczka ma koła ze starego 
motocykla. Może pomieścić 4-5 osób.

Niebawem na świat przyszedł kolejny 
kucyk. Dzieci i żona pana Eugeniusza, 
Maria, nazywają ją Milką, ale nie wia
domo, czy to imię zostanie.

Oprócz kucyków w jego zagrodzie 
żyją m.in. papużki, gołębie i kury brah- 
maputry.

Tekst i foto: Anna ŚLĘCZEK

LUBIESZÓW: Powstanie skansen pszczelarski

Państwo Zygmunt i Gizela Ku
bina z Lubieszowa chcą urządzić 
obok swojego domu skansen 
pszczelarski. Byłby on jedną z 
atrakcji ścieżki rowerowej, która 
będzie przebiegać wokół wsi.

W przyszłym skansenie stoi już 
osiem zabytkowych uli. Są drewnia
ne i słomiane. Niektóre z nich mają 
ponad sto lat. Takie antyki bardzo 
trudno zdobyć. Pan Zygmunt zwoził je 
z całej Polski. Jeden z tych anty
ków był zasiedlony przez szer- i 
szenie. Teraz pozostało po nich 
wielkie gniazdo wewnątrz ula 
i pan Zygmunt zdecydował, że 
wyciągnie je i podaruje szko
le, żeby dzieci mogły sobie 
pooglądać to dzieło na
tury.

Między ulami 
powstaną ścieżki i 
będą rosnąć kwiaty. 
Ule będą zakonserwo
wane: - Będę musiał 
porozmawiać z konser
watorem. Chciałem do 
tego użyć naturalnych 
środków: kitu pszcze
lego i miodu. Kiedyś 
podłogi w domu pokry
wało się takim lakie
rem z wosku pszcze
lego, miodu i kitu 
- tłumaczy Zygmunt 
Kubina.

Chce on zrobić włas
noręcznie słomiane ule, 
by zobaczyć, jak praco
wały w nim pszczoły, Chłop 
bo niestety zabytkowy - ul zrobiony Z pnia

Ul-

ul nie może być po
nownie zasiedlo

ny. Dostał nawet 
stare przyrządy 

do zrobienia ta
kiego ula.

Państwo Kubina 
mają dwie pasieki, 
na które składa się 
aż osiemdziesiąt 
rojów. Praca przy 
tak dużej ilości 
pszczół 
łatwa 
i po
chłania 

dużo 
Dlatego panu 

pomaga

nie jest

pan Zygmunt.
Po miód przyjeżdżają do nich ludzie 

nawet spod Rudy Śląskiej i z Zabrza. 
Mają już swoich stałych klientów. - Ci, 
którzy zaczęli u nas kupować, prze
konali się do naszego miodu i wciąż 
przyjeżdżają - dodaje pani Gizela.

Dlatego myślą o otwarciu małego 
punktu sprzedaży przy domu.

W jednej z pasiek stoją ule zrobione 
z pni drzew, na których widnieją pła
skorzeźby. Państwo Kubina dostali je 
od pewnego pana z Otmętu. Niestety,

nie mogą być w 
nim pszczoły, bo 
nie jest wydrą
żony. - Poza tym 
trudno zajmo
wać się pszczo
łami, które 
zamieszkałyby 
w takim pniu 
- stwierdza pan 
Kubina.

Druga pa
sieka znajduje 
się w lesie. Ul św. Ambroży

- patron pszczelarzy

czasu.
Zygmuntowi 

jego żona, a czasami 
córka, która potra

fi nawet ściągnąć 
< • rój z drzewa. - Po 

pracy jest druga 
praca - mówi pani 
Gizela.

Pszczoły hodują od 
1987 roku, kiedy to 

jeszcze budowali dom. 
Oprócz miodu mają 
też pyłek kwiatowy, na
lewki i piwo miodowe. 
Na jazie do degusta
cji. Robią też świeczki 
woskowe. Etykietki na 
słoiki są już kupne, ale 
często je zmieniają, 

j bo wciąż takie same 
zmęczyłyby kupują

cych. - Na przykład 
dzieci chcą naklejki 
z misiem - opowiada Wizytówka pasieki

Pan Zygmunt 
myśli o wybu-

Potrójny ul

KONKURSY NA DYREKTO
RÓW SZKÓŁ PODSTAWOWYCH 
W LANDZMIERZUI ŁANACH zo
stały rozstrzygnięte. Szefem pierw
szej placówki zostanie Małgorzata 
Licznar, wcześniej nauczająca w 
Szkole Podstawowej w.Roszo wicach. 
Dyrektorem fańskiej szkoły zosta
nie tamtejszy informatyk i wuefista 
- Alfred Kordula. Wobec obu kan
dydatur nie zgłosił zastrzeżeń opol
ski kurator oświaty, więc czekają oni 
tylko na oficjalny akt powołania na 
te stanowiska przez wójta Alojzego 
Parysa.

JJ

***

O DOPŁACENIE DO PRZEBU
DOWY BYŁEJ SZKOŁY W 
STEBLOWIE wystąpiła do swojej 
sąsiadki, Polskiej Cerekwi, gmi
na Cisek. - Jeśli z tworzonej tam 
świetlicy ma korzystać także 
Zakrzów, to uważam, że gmina 
Polska Cerekiew powinna się do
łożyć do inwestycji - mówi cisecki 
wójt Alojzy Parys.

- Nie mamy teraz zbyt dużo pie
niędzy, a jeszcze szwankuje uję
cie wody w Zakrzowie - stwierdza 
Krystyna Helbin, kierująca cerekwi- 
ckim samorządem. - Nie tak łatwo 
przekazać też pieniądze pomiędzy 
gminami.

Ze świetlicy z zapleczem kuchen
nymi miałyby korzystać trzy wioski: 
Steblów, Sukowice (gmina Cisek) i 
Zakrzów (gmina Polska Cerekiew). 
Na przebudowę szkoły w tym celu 
udało się pozyskać dofinansowanie 
w wysokości 50 tys. zł z Fundacji 
Rozwoju Śląska i Wspierania 
Inicjatyw Lokalnych. Wystarczyło 
to na zakup materiałów i wymianę 
części stolarki okienno-drzwiowej. 
Do zapłacenia pozostały koszty ro
bocizny, kolejne kilkadziesiąt tysię
cy złotych. Właśnie tymi kosztami 
gmina Cisek chciałaby się podzielić 
z sąsiadami.

JJ

LZS ORZEŁ POLSKA CERE
KIEW MA SIĘ ZGŁOSIĆ DO 
JESIENNYCH ROZGRYWEK W 
PIŁKARSKIEJ KLASIE C. Nie by
łoby w tym nic dziwnego, gdyby nie 
fakt, że jeszcze kilka tygodni temu w 
Polskiej Cerekwi istniała IV-ligowa 
drużyna. Z powodu kłopotów finan
sowych została ona wycofana w trak
cie rozgrywek. Miłośnicy futbolu z 
Cerekwi i sąsiednich wiosek, którzy 
wychowywali się w KS Orzeł, a po
tem odchodzili do słabszych klubów, 
postanowili nie dać zginąć tutejsze 
piłce. Trzon zespołu mają stanowić 
zawodnicy grający do niedawna w 
LZS Maciowakrze, LZS Fortuna 
Ostrożnica i LZS Ruch Steblów. 
Zespół rozegrał już pierwszy sparing, 
z Ostrożnicą, i wygrał 5-3 (Macoch 
4, Łyczkowski).

JJ

dowaniu tam drewnianego domku, w 
którym mogliby także nocować przy
jezdni. Szczególną atrakcją takiego 
domostwa ma być doprowadzane do 
niego specjalną rurą powietrze z ula, 
które ma działanie lecznicze.

Tekst i foto: Anna ŚLĘCZEK

*»•

WYBORY DO
MŁODZIEŻOWEJ RADY GMINY 
CISEK, pierwotnie planowane na 
25 czerwca, odbędą się najprawdo
podobniej na początku października. 
Poprzedzi je kampania informacyj
na, która ma zachęcić do zgłoszenia 
się do startu w nich większej ilości 
kandydatów niż poprzednio.

JJ
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Jonava - nasze miasto partne
W ramach współpracy Kędzierzyna- 

Koźla z Jonavą oba miasta wymieniają 
się doświadczeniami poprzez delegacje, 
poznają swoje zwyczaje i same miejsco
wości. Niedawno grupa Polaków uczest
niczyła w obchodach dnia św. Jana - pa
trona Jonavy.

Jonava jest niewielkim miastem, położo
nym w centrum Litwy. W 1750 roku nada
no jej prawa miejskie. Mieszkańcy uważa
ją, iż początki miasta wiążą się z mającym 
polskie korzenie rodem Kossakowskich. 
Posiadali oni ziemie na terenach dzisiej
szej Jonavy, dzięki ich wysiłkom nad rzeką 
Neris rozwinął się handel i w konsekwencji

zbudowane zostało miasto.
Inna legenda, o opowiadająca o powsta

niu miasta tłumaczy, dlaczego tak hucznie 
obchodzi się tam Noc Świętojańską. Według 
niej nazwa miejscowości wywodzi się od 
imion dwojga ubogich ludzi, mieszkających 
niegdyś w pobliżu, Jonasa (czyli Jana) i 
Janiny. Prowadzili oni niedużą gospodę, w 
której atmosfera była tak gościnna, że przy
bywało do niej coraz więcej podróżnych, 
którzy zachwyceni gościnną atmosferą, de
cydowali się osiedlić w tej okolicy na stałe. 
Powstającej wówczas miejscowości nada
no imię upamiętniające tych dwoje ludzi, 
czyli Jonava. Uroczystości z okazji dnia św.

Jana są jednymi z największych w 
Jonavie. Odbywa się wtedy szuka
nie kwiatu paproci, który ma przy
nieść szczęście zakochanym.

To właśnie dzięki podjętej kilka 
lat temu przez Jonavę inicjatywie, 
dzień św. Jana jest na Litwie dniem 
wolnym od pracy.

Z przedwojennej architektury 
została tylko jedna ulica i kościół, 
w którym pochowany jest adiutant 
Napoleona. Jonava prawie nie ma 
starego miasta, wszystko zostało do
szczętnie zniszczone podczas wojny. 
Zabito wówczas prawie całą społecz- Jedyna ulica, jaka została w Jonavie ze starego miasta

Był to etap.i 
pojawiło się»j 
ców, przewali 
byli zatrudnia 
między innyą 
zakładów. 
żyło na miejs 
zostało na Litt

P r z e d s' 
Kędzierzyna^ 
zję zwiedzić) 
i jonavską I 
Batalion mieść 
wości tuż obt 
Jonavy, w Ruu
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□ KOLOR ________________ |

□ SPORTOWA SYLWETKA i

□ WYGODNE WNĘTRZE

□ BOGATE WYPOSAŻENIE
W STANDARDZIE ; f

Joanna, 29 lot,
Stylistka

□ KLIMATYZACJA „CUMATIC”

D FELGI ALUMINIOWE_____________ |

D PAKIET ELEKTRYCZNY___________ ,

□ ABSI 2 PODUSZKI POWIETRZNE |

□ WSPOMAGANIE KIEROWNICY |

□ RABAT 10000 zl I

Krzysztof, 35 tat, 
Makler giełdowy

jeśli kochasz jazdę samochodem, nowy SEAT Ibiza pozwoli Ci się nią cieszyć w pełni. 
Tym bardziej, że ta przyjemność dostępna jest teraz już od 19995. w atrakcyjnym kredycie 50/50 
bez prowizji i odsetek Volkswagen Bank Polska lub z rabatem, dla wersji SpórtRider Cool nawet. J 00 zl. 
Poznaj również korzystną ofertę leasingu Volkswagen Leasing Polska. Szczegóły w salonach SEAT-a.

ą Elł«r cl4.6 do-11.6 t-iQ0 km i od 124 do 288 g/km. 
jeżenia AC w okresie trwania -umowy kredytowej

gwarancji SEAT Assistance auto emoción

www.seat.pl Infolinia: 0 801 666 999 (koutptrfączenlawgtaiyfyoperaloralakza połączenia lokalne)

APM-CAR
www.apmcar.seat.pl

KĘDZIERZYN-KOŹLE,
ul. Koszykowa 23,
Tel. (077) 481 04 35
apmcar@seat.pl

OPOLE
ul. Obrońców Stalingradu 56
Tel. (077) 456 60 49
apmcar1@seat.pl

ność żydowską, 
z życiem uszli 
tylko nieliczni. 
Miejscem przy
pominającym o 
tragicznych wy
darzeniach jest 
grób, w którym 
pochowano po
nad trzy tysiące 
ludzi.

Miasto, które 
widzimy dzisiaj, 
zostało odbudo
wane po wojnie. 
W 1965 roku 
zaczęły się pra
ce nad budową 
zakładów azoto
wych, podobnych 
do kędzierzyń- 
sko-kozielskich.

Nie tak dara 
stacjonowały tam wojska r< 
syjskie, po ich wycofaniu ś 
jednostkę odnowiono i dz 
zajmuje ją wojsko litewskie 

Fabryka mebli Alfonsas 
Meskauskasa jest drugą c 
do wielkości firmą w Jonau 
zaraz po zakładach azott 
wych. Meble są robione 
brzozy. Cała produkcja o> 
bywa się na terenie zakłam 
począwszy od obróbki śm 
żego drzewa. Początek żaki 
du sięga 1911 roku, w 199 
roku zatrudnionych było' 
nim 68 osób. Kiedy Alfons 
Meskauskas kupił fabryk, 
był sierpień, a sytuacja ta 
zła, że dopiero przed święt 
mi był w stanie wypłacić! 
litów. Dziś fabryka daje pi 
ludziom, specjaliści zarai

Zespół Pieśni i Tańca „Komesi

Międzyr
Na zaproszenie Domu Kultury z Jona: 

„Komes" po raz trzeci zagościł na Litwie. Z 
spół wziął udział w Festiwali Folkloru, zo 
ganizowanym w Jonavie podczas dnia śt 
Jana. Wystąpił razem z zespołami z Holand 
Łotwy, Słowenii i oczywiście Litwy.

„Komes” jest laureatem konkursów miejskie) 
wojewódzkich, stałym bywalcem wielu festiwa 
porozrzucanych po całym świecie. Jest równi 
członkiem Międzynarodowego Stowarzyszeń 
Festiwali Folklorystycznych i Sztuki Ludów 
oraz gospodarzem Międzynarodowych Spotk; 
Zespołów Ludowych. Ma na swoim koncie pon; 
500 występów w kraju i za granicą.

Po tym, jak miasto podpisało porozumień

Zespół „Komes” tańczący podczas festiwalu

z Jonavą, na Dni Miasta do Kędzierzyna-Koź 
przyjechał litewski zespół. W tym samym miejsi

http://www.seat.pl
http://www.apmcar.seat.pl
mailto:apmcar@seat.pl
mailto:apmcar1@seat.pl
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Uciążliwa biurokracja opóźnia powstanie giełdy 
rolnej

Czemu

Wszystkim nie dogodzisz

Wojna o gołębie

to tyle trwa?
Choć temat utworzenia w na

szym powiecie Opolskiego Rynku 
Hurtowego wzbudza duże zain
teresowanie różnych środowisk 
gospodarczych i samorządowych, 
wciąż nie zapadły kluczowe dla 
tego przedsięwzięcia decyzje.

Opolski Rynek Hurtowy (ORH) to 
jedno z zadań, które zostało ujęte w 
Regionalnym Programie Operacyjnym 
na lata 2007-13. Jeszcze w tym roku 
trzeba znaleźć ok. 100 tys. zł na opra
cowanie studium wykonalności, gdyż 

Aa*

Specjalnością giełdy będzie dostarczanie na rynek ekologicznych produktów 
rolnych.

dzięki niemu łatwiej będzie przekonać 
różne strony i podmioty do większego 
zaangażowania się w to przedsięwzię
cie. Ponadto pewną formą promocji 
ambitnego pomysłu będzie jego facho
wa prezentacja audiowizualna, która 
też już jest gotowa.

- Dyrektor gabinetu politycz
nego ministra rolnictwa otrzymał 
już komplet dokumentów, które 
powinny przekonać ministerstwo 
do wyasygnowania tych 100 tys. zł

Porozumienie w sprawie utworze
nia ORH zostało podpisane przez kil
ku sygnatariuszy, a mianowicie przez: 
Urząd Marszałkowski Województwa 
Opolskiego, kędzierzyńsko-koziel- 
skie starostwo, gminę Reńska Wieś, 
Kongregację Przemysłowo-Handlową, 
Ogólnopolską Izbę Gospodarczą, 
Stowarzyszenie „Jackowa Dolina" 
Wojewódzki Ośrodek Doradztwa 
Rolniczego w Łosiowie, a także 
Opolską Izbę Rolniczą.

na przygotowanie studium wyko
nalności. W ciągu dwóch tygodni 
powinniśmy otrzymać konkretną 
odpowiedź w tej sprawie - infor
muje Włodzimierz Kapeluszy, prezes 
Kongregacji Przemysłowo-Handlowej 
w powiecie kędzierzyńsko-kozielskim i 

zarazem jeden z inicjatorów powołania 
ORH. - Wpłynęły już dwie oferty na 
opracowanie takiego studium. Jedna 
z Krakowa, a druga z Wrocławia. 
Także wojewoda opolski Bogdan 
Tomaszek robi wszystko, aby cała ta 
inicjatywa ruszyła wreszcie z miej
sca. Jeśli to nie wypali, będziemy 
zmuszeni poszukać inwestorów za 
granicą, ale to byłaby ostateczność.

Według planu ORH ma być atrak
cyjnym obszarem do prowadzenia 
działalności rolniczej oraz gospodar
czej, w tym handlowej i usługowej.

Uczestnikami tworzącymi giełdę, a 
także obrót towarowy, mają być w 
szczególności plantatorzy, producenci, 
zakłady przetwórcze, wytwórnie pasz, 
firmy handlowe i usługowe.

Bazę materialną giełdy stanowić bę
dzie wydzielony obszar wraz z uzbro
jeniem i całą infrastrukturą, położony 
na dawnym poligonie wojskowym w 
Pokrzywnicy. Gmina Reńska Wieś 
przygotuje teren pod inwestycję za pie
niądze ze swojego budżetu.

Włodzimierz Kapeluszny wyjaśnia, 
że specjalnością giełdy będzie dostar
czanie na rynek ekologicznych produk
tów rolnych, począwszy od zdrowych 
warzyw i owoców, a na ziołach oraz 
miodzie kończąc. Towary te miały
by trafiać nie tylko do polskich sieci 
handlowych, ale także do odbiorców 
w Niemczech, Szwajcarii Czechach 
na Ukrainie oraz na Węgrzech, gdzie 
tamtejsza i znana na całym świecie 
firma Globus byłaby skłonna nawiązać 
współpracę z ORH

- Taka giełda to szansa na pod
niesienie konkurencyjności naszych 
towarów, stworzenie nowych miejsc 
pracy oraz warunków ekonomicz
nych dla rozwoju całego regionu. 
Skorzystajmy z tej szansy - dodaje 
na koniec Włodzimierz Kapeluszny.

Tekst i foto: Andrzej KOPACKI

Nie tak dawno pisaliśmy o 
protestach przeciwko planom li
kwidacji gołębników w naszym 
mieście. Jednak radni miejscy od
stąpili od tego pomysłu, gdyż był 
on sprzeczny z obowiązującym 
prawem i wzbudzał bardzo wiele 
emocji. Z kolei ostatnio przypo
mnieli o sobie przeciwnicy gołę- 
biarzy, którzy jednak niczego nie 
zwojowali.

Jeszcze w kwietniu br. pojawiły 
się argumenty, że gołębniki powinny 
zniknąć (głównie z budynków wielo
rodzinnych), gdyż ptasie odchody nisz
czą obiekty. Była to świetna okazja do 
tego, aby rozwiązać ten problem, gdyż 
toczyła się wówczas dyskusja na temat 
regulaminu utrzymania czystości i po-* 
rządku w mieście.

Zdania na ten temat były podzielo
ne. Wszelkie dywagacje w tej sprawie 
uciął radca prawny magistratu Maciej 
Pająk, który wyjaśnił, iż radni miejscy 
mogą wprowadzić zakaz utrzymywa
nia jedynie w odniesieniu do zwierząt 
gospodarskich. Tymczasem w myśl 
przepisów gołębie są zwierzętami do
mowymi i w ich przypadku rajcy nie 
mogą niczego zakazać. Mają natomiast 
prawo nałożyć określone obowiązki na 
osoby utrzymujące zarówno zwierzęta 
domowe, jak i gospodarskie.

Co złego to nie my
W tej sytuacji gołębiarze ode

tchnęli z ulgą. Ich przedstawi
ciel, Robert Grochowski, członek 
Polskiego Związku Hodowców Gołębi 
Pocztowych (PZHGP) nie krył radości 
przekonując, że profesjonalne gołęb
niki są sprzątane dwa razy dziennie: 
- Ponadto raz w tygodniu przepro
wadzamy dezynfekcję i dezynsek
cję, a przez cały rok pieczę nad taką 
hodowlą sprawuje le
karz weterynarii. Ptaki 
są corocznie szczepione 
i kilkakrotnie w roku 
poddawane komplek
sowym badaniom. Aż 
80 proc, naszych człon
ków prowadzi hodowlę 
przy swoich domach, 
na terenie prywatnych 
posesji. W przypadku 
budynków komunal
nych - wielorodzinnych, 
hodowla taka odbywa 
się tylko wówczas, gdy 
nasi ludzie uzyskują 
stosowną zgodę miesz
kańców oraz zarząd
ców. Natomiast my nie 
możemy odpowiadać za 
wszystkie, bezpańskie 
gołębie w mieście.

Tymczasem ostatnio 
do magistratu wpłynęła 
petycja 37 mieszkańców, 
którzy protestują prze
ciwko zniesieniu zapisu 
o zakazie hodowli gołębi 
w Kędzierzynie-Koźlu. „Wydaje się 
to być zaprzeczeniem zasad utrzy
mania czystości w naszym mieście 

oraz przede wszystkim narusza 
podstawowe zasady wzajemnego 
dobrosąsiedzkiego poszanowania 
własności” - czytamy we wspomnia
nej petycji.

Dachowe obsrańce
Jej autorzy przekonują, że sąsiedztwo 

z hodowcą gołębi jest bardzo uciążli
we, przede wszystkim dla najbliższego 
otoczenia, choć nie tylko: „Chodzi tu 

Gołębie w naszym mieście wciąż wywołują sporo emocji

o codzienne zakłócanie spokoju, tj. 
bardzo wczesne wypuszczanie gołę
bi, co wiąże się z hałaśliwym trze
potaniem skrzydeł fruwających pta
ków oraz głośne gromadne zrywy w 
ciągu całego dnia. Problemem jest 
również zanieczyszczanie przez pta
ki odchodami oraz piórami terenów 
mieszkalnych - trawnika, dachu, 
parapetów, okien lub też wieszane
go prania, a także wydziobywanie 

Zdaniem mieszkańców gołębie i ich pasożyty przenoszą wiele groźnych chorób

nasion i uniemożliwienie jakichkol- wali o podtrzymaniu swego dotychcza- 
wiek upraw w ogródkach”. sowego stanowiska w tej sprawie.

Mieszkańcy tłumaczą, że wszelkie ANKO

bezpośrednie próby rozwiązania tego 
problemu z sąsiadem - hodowcą oka
zują się bezowocne, gdyż nie wykazu
je on zrozumienia, chęci rozwiązania 
problemu oraz poszanowania czyjejś 
własności.

„Mamy nadzieję, iż w naszym mie
ście nie będzie tolerancji dla kogoś, 
kto narusza czyjąś własność i zakłó
ca spokój oraz przede wszystkim nie 
ponosi odpowiedzialności za hodo

wane przez siebie zwierzęta” - koń
czy swą petycję grupa mieszkańców 
K-K, wśród których jest kilka znanych 
nazwisk. Do swojego pisma dołączyli 
oni obszerny wykaz chorób przenoszo
nych przez gołębie i ich pasożyty.

Jednakże podczas ostatniego posie
dzenia rajcy miejscy, kierując się argu
mentacją radcy prawnego, przytłacza
jącą większością głosów (16 za, przy 
jednym wstrzymującym się) zdecydo-
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Nawożenie nie tylko wiosną

Letnie dokarmianie
Zwykle pamiętamy o tym, żeby 

wczesną wiosną zasilić nawozami 
budzące się ze snu kwiaty i krze
wy. I na tym poprzestajemy. Tym
czasem bujnie rozwijające się w 
ogrodzie rośliny powinny być do
karmiane także latem.

Prawie wszystkie niezbędne do 
życia substancje rośliny pobierają z 
ziemi. W naturalnym środowisku za
mierające rośliny opadają na ziemię, 
gniją i zamieniają się w próchnicę, z 
której kolejne rośliny czerpią substan
cje odżywcze. W ogrodzie grabimy 
opadłe liście, usuwamy suche pędy i 
zrywamy do wazonów kwiaty, dlatego 
równowaga, ta jest naruszona. Z cza
sem zawartość związków mineralnych 
w glebie maleje i rośliny zaczynają 
gorzej rosnąć - dlatego konieczne jest 
systematyczne ich nawożenie.

- Podstawowe nawożenie wyko
nujemy wiosną - powiedział nam 
Tomasz Wietrzkowski, który od 30 
lat uprawia swój ogród. - Niektóre 
kwiaty i krzewy mają jednak spore 
potrzeby pokarmowe i powinny być 
nawożone także w pełni sezonu. 
Nawożenie to nazywamy pogłów- 
nym. Nawożenie pogłówne naj
lepiej wykonać w czerwcu lub na 
początku lipca. W drugiej połowie 
łata rośliny powoli szykują się już 
do zimy i nie powinno się ich pobu
dzać do wzrostu.

Spóźnione nawożenie może na-' 
wet okazać się groźne, zwłaszcza dla 
krzewów, ponieważ ich pędy, zbyt póź

no pobudzone do wzrostu, nie zdążą 
zdrewnieć przed zimą i przemarzną.

Rośliny lubią minerały
Do dokarmiania możemy stosować 

mineralne nawozy wieloskładnikowe. 
Zawierają one wszystkie potrzebne 
roślinom makro- i mikroelementy. Są 
to nawozy uniwersalne, dla wszyst
kich gatunków. Najpopularniejsze, to: 
Azofoska, Fruktus, Mis, Ogród 2001. 
Preparaty te sprzedawane są w opako
waniach po 5-10 kg.

Wiosną sypiemy je pod wszystkie 
rośliny, natomiast latem nawozimy ro
śliny rabatowe, te w pełni kwitnienia 
oraz te, które zakwitną jesienią, a także 
rośliny przycięte po pierwszym kwit
nieniu - pobudzimy je w ten sposób do 
ponownego tworzenia kwiatów.

- Nie zapominajmy również o 
młodych krzewach i drzewach - ra
dzi pan Tomasz. - Starsze bowiem 
nie muszą być latem dokarmiane, 
bo ich korzenie sięgają głęboko i 
stamtąd pobierają potrzebne skład
niki pokarmowe. Zarówno młode, 
jak i starsze krzewy kwitnące, takie 
jak: azalie, różaneczniki, hortensje, 
róże, budleje, krzewuszki i powoj
niki wielkokwiatowe.

Pamiętajmy także o żywopłotach, bo 
intensywnie cięte rośliny tworzą ciągle 
nowe, liczne pędy i dlatego potrzebują 
wielu minerałów.

Wokół krzewów rosnących pojedyn
czo sypiemy 30-50 g nawozu, wokół 
roślin w żywopłocie i bylin tę samą 
dawkę nawozu rozsypujemy równo

miernie na powierzchni 1 m2.

Jak nawozić?
Wokół roślin rabatowych nawóz 

rozsypujemy równomiernie na całej 
powierzchni. Wokół krzewów lepiej 
rozsypać go koliście, tak jak sięga rzut 
korony, gdyż właśnie tam pod ziemią 
znajduje się strefa najmłodszych, naj
bardziej aktywnych korzeni.

- Uważajmy, aby nie nasypać 
nawozu na liście, bo mogłoby to 
spowodować miejscowe uszkodze
nie tkanek, tak zwane przypalenie 
- ostrzega pan Tomasz. - Po rozsypa
niu preparatu, ziemię wokół rośliny 
podlewamy delikatnymi strumie
niami wody. Nawóz możemy odmie
rzyć łyżeczką np. do herbaty (około 
5 g preparatu) lub szklanką (około 
270 g preparatu). Oczywiście na
czynia te przeznaczamy wyłącznie 
do nawozów.

Polecane dawki nawozów podawa
ne są zwykle w przedziale od-do, np. 
30-60 g na 1 m2 powierzchni ogrodu.

Na zwięzłych i żyznych ziemiach, 
które mają dużo próchnicy, stosujemy 
górną dawkę. Ziemie takie są bardzo 
chłonne i dlatego mogą przyjąć dużą 
ilość rozpuszczonych w wodzie związ
ków mineralnych. Taki nawóz zostaje 
związany przez cząsteczki gleby i ro
śliny pobierają go w miarę potrzeby. 
Zalecaną dawkę nawozu możemy na 
żyznych ziemiach zaaplikować jedno
razowo.

Na ziemiach piaszczystych, o ma
łej zawartości próchnicy, stosujemy

dolną dawkę. Gleby takie wiążą czą
steczki nawozu w znacznie mniejszym 
stopniu niż -poprzednie. Jeżeli zasto
sujemy zbyt dużą ilość nawozu, jego 
koncentracja wokół korzeni wzrośnie, 
a to jest niebezpieczne zarówno dla 
korzeni, jak i żyjących wokół mikroor
ganizmów. Następnie z deszczem lub 
w czasie podlewania nawóz zostanie 
wypłukany do głębszych warstw zie

PRO-NAFT
Sp.zo.o.

autoryzowany dystrybutor
oleju opałowego oraz oleju napędowego

tel./fax 4827512 K-Koźle
4826544 . „ , ..

kom. 0693 370 707 ul. Kochanowskiego

mi, niedostępnych dla korzeni, i rośli
na nie będzie miała z niego żadnego 
pożytku. Na glebach piaszczystych 
lepiej więc podzielić nawóz na dwie, 
trzy porcje i co dwa tygodnie sypnąć 
pod rośliny.

Pamiętajmy zatem latem nie tylko o 
sobie, ale również o naszych roślinach 
ogrodowych.

Adriana NURZYŃSKA

ekoterm

Powiatowy Bank Spółdzielczy
w Kędzierzynie - Koźlu poleca nowy, atrakcyjny produkt: 
rok założenia 1903 kredyt “Super Plon”!

' JŁ --...i i. ■ i

redyt u- rachunku bieżącym “Super Plon ”
może być przeznaczony

na finansowanie dowolnego celu 
związanego z prowadzeniem 
gospodarstwa roinego, 
a iv szczególności na finansowanie:

1) zaopatrzenia w środki do produkcji rolnej,
2) sprzedaży towarów,
3) procesu rozliczeń pieniężnych,
4) zapasów i rozliczeń z kontrahentami,
5) na spłatę kredytów w innych bankach.

iv tym także kredyty pręferencyjne
z dopłatą ARiMR do oprocento i tltrfki kit itli

HCl SflHClHSOWdtllC IHWCStYCfl

realizowanych vu Państwa tjosp toaarsro, tlen

Z kredytem

“SUPER PLON” 
osiągniesz najlepsze plony 
z Twojego gospodarstwa!

odstawowe zasady
korzystania z kredytu "Super Plon

1) długi okres kredytowania 
- nawet do 5 lat,

2) konkurencyjne oprocentowanie,
3) niskie prowizje,
4) szybkie rozpatrywanie 

wniosku,
5) ciekawy system spłat.

Jesteśmy do Państwa dyspozycji 
pod numerami telefonów:

w Oddziale n* Kędzierzynie - Koźlu 
0^7 472 23 65, 077472 24 40

u' Oddziale ir Polskiej Cerekwi 
077480 2750, 077480 26 41



Jest na czym oko zawiesić

Cudeńka na działkach
Odwiedziny ogródków działkowych o tej porze roku to dla 

miłośników przyrody istna frajda. Właśnie teraz kwitną tam 
niezliczone ilości gatunków kwiatów. Szczególnie podczas 
upałów działkowcy muszą zadbać o dostarczenie im odpo
wiedniej ilości wody, bo jeśli uschną, nie będzie już czego 
podziwiać.

Tekst i foto: ANKO

Te niepozorne kwiatki to goździki brodate.

Na działkach bardzo często można spotkać naparstnice i 
nie ma się co dziwić. Ogrodnik wie, co piękne.

Róże są chyba najbardziej rozpowszechnionymi kwiatami na polskich działkach. 
Te czerwone zawsze prezentują się bardzo ładnie.

Na działkach w Kędzierzynie-Kożlu można też 
spotkać tak egzotycznie wyglądające kwiaty 
jak juka ogrodowa.

Tak właśnie wygląda nachyłek. Prawda, że 
ładny?

Truskawkowy sezon dobiega końca

Nietrudno się domyślić, że jest to O takim dywaniku kwiatowym marzy
jedna z odmian dzwonka. niejeden działkowiec. 0 takim dywaniku kwiatowym marzy niejeden 

działkowiec.

Nie było komu zbierać!
Dla wielu z nas są to ulubione 

letnie owoce. Smaczne, soczyste, 
świetnie nadające się do koktajli. 
Chodzi oczywiście o truskawki, 
które powoli się kończą.

Kupcy z kozielskiego targowiska 
twierdzą, że w tym roku truskawek 
było sporo, ale pojawiły się dosyć póź
no. Gdy nastąpił ich wysyp, średnio za 
kilogram trzeba było zapłacić 2 zł, czyli 
mniej więcej tyle samo co w zeszłym

roku.
- W naszej ofercie zna

lazły się różne odmiany 
truskawek, a mianowicie 
„Elsanta”, „Ken” oraz 
„Murzynek”. Wszystkie 
sprzedawały się bardzo 
dobrze - zapewnia Irena 
Nawrocka ze stoiska wa
rzywnego na kozielskim 
targowisku.

Truskawkami w Koźlu

Niestety, 
apetycznie 
wyglądające 
truskawki 
powoli się 
kończą.

handluje też pani Gizela 
Kudela z Zakrzowa, która 
obsadziła truskawkami 
2-hektarowe pole.

- Problem w tym, że 
nie było i nie ma ich 
komu zbierać. Złożyłam 
ofertę w pośredniaku. 
Na targowisku też wi- 
siała kartka, że poszu
kuję osób do zbierania 
truskawek, ale odzew

był mizerny. Na ogół w zbiorze tru
skawek uczestniczyło dziennie ok. 
30-40 osób, a potrzebowałam dwa 
razy tyle - tłumaczy pani Gazela, do
dając, że w tym roku truskawki pojawi
ły się tuż przed 10 czerwca, czyli dosyć 
późno. W zasadzie można je zbierać 
do teraz. Wcześniej kosztowały 2 zł/ 
kg, a nawet nieco poniżej tej ceny, co 
przestało być opłacalne. Teraz ich cena 
wzrosła do 4 zł/kg.

Tekst i foto: ANKO



Poniżej przedstawiamy ceny 
skupu zbóż, mięsa oraz prze
tworów mlecznych i jaj, jakie 
obowiązują w województwie 
opolskim od ólipca 2006 r.

I. ZBOŻA
PSZENICA:

Na targowiskach 493 zł/t 
Pszenica konsumpcyjna 402 
zł/t
Pszenica paszowa 366 zł/t

ŻYTO:
Na targowiskach 435 zł/t 
Żyto konsumpcyjne 287 zł/t 
Żyto paszowe 285 zł/t

JĘCZMIEŃ:
Na targowiskach 462 zł/t 
Jęczmień paszowy 344 zł/t 
Jęczmień browarniany 499 
zł/t

KUKURYDZA:
Na targowiskach 503 zł/t 
Kukurydza paszowa 391 zł/t 

OWIES:
Na targowiskach 398 zł/t 

PSZENŻYTO:
Na targowiskach 440 zł/t 
Pszenżyto paszowe 334 zł/t

Akcyza do zwrotu

Rolnicy trochę sobie odbiją
W prima aprilis weszła w życie 

nowa ustawa o zwrocie akcyzy, za
wartej w cenie oleju napędowego 
wykorzystywanego do produkcji 
rolnej. Przewiduje ona, że rolnicy 
mogą otrzymać zwrot (części) po
datku co pół roku.

Aby otrzymać pieniądze z powro
tem, producenci muszą złożyć wnioski 
i imienne faktury VAT, potwierdzają
ce zakup oleju napędowego w 2006 
r. i kolejnych latach lub ich kopie. 
Dokumenty te będą przyjmować dwa 
razy w roku urzędy gmin - w marcu 
i we wrześniu każdego roku kalenda
rzowego.

- Będzie określony limit zwrotu

podatku, a jak rolnik 
z tego skorzysta, to 
już jego sprawa - za
znacza Aneta Damboń 
z Urzędu Gminy w 
Cisku. - Może wyko
rzystać go w całości 
w marcu lub wrześ
niu, może sobie po
dzielić i odebrać w 
dwóch częściach.

Zwrot podatku 
będzie dokonywany 
na podstawie decyzji 
wójtów w dwóch ter
minach: od 1 do 31 
maja i od 1 do 30 li
stopada. W bieżącym

Za każdy posiadany hektar użytków rolnych rolnik odzyska 38,70 
zł z akcyzy zawartej w cenie oleju napędowego, który spalił, aby je 
uprawić.

Wywiad

Strategiczny zakład

roku wyjątkowo wnioski 
składane będą jedno
razowo we wrześniu, a 
wypłata należności na
stąpi w listopadzie.

Kwota zwrotu podat
ku za 1 litr będzie okre
ślana corocznie przez 
Radę Ministrów. W 
bieżącym rolnicy otrzy
mają 38,70 zł za każdy 
hektar użytków rolnych, 
których są właścicielami 
lub współwłaściciela
mi, zgodnie z ewiden
cją gruntów na dzień 1 
kwietnia br.

Tekst i foto: JJ

II. ROŚLINY OLEISTE
RZEPAK (nasiona) 921,40 
zł/t
OLEJ RZEPAKOWY 2460,20
zł/t
ŚRUTA RZEPAKOWA 338 zł/t 
MAKUCH RZEPAKOWY 387 
zł/t

III. JAJA
JAJA SPOŻYWCZE:

Klasa A (XL) 24,32 zł/100 szt.
Klasa B (L) 19,34 zł/100 szt.
Klasa C(M) 16,31 zł/100 szt.
Klasa A (S) 14,45 zł/100 szt.

JAJA DLA PRZETWÓRSTWA
2368,35 zł/t

IV. MLEKO
MLEKO SUROWE DO SKUPU

Ekstra 93,10 zł/100 kg
I klasa 59,81 zł/100 kg

V. WIEPRZOWINA
Klasa S 5755 zł/t
Klasa E 5450 zł/t
Klasa U 5093 zł/t
Klasa R 4807 zł/t

VI. BARANINA
Jagnięta do skupu wg kategorii 
wagowych:

13-16 kg 10312 zł/t
17-23 kg 9465 zł/t
24-30 kg 8313 zł/t
31-35 kg 5982 zł/t
36-40 kg 6313 zł/t

Modernizacja zakładu pozwala na produkcję 
cukru w bardziej higienicznych warunkach.

O tym, jakie znaczenie dla rol
ników i klientów niesie ze sobą 
rozbudowa Cukrowni Cerekiew 
oraz o pozycji cerekwickiej fabry
ki na tle innych cukrowni w kraju, 
rozmawiamy z Mieczysławem Pie
trzakiem, jej prezesem.

- Jakie nowe możliwości niesie ze 
sobą rozbudowa cukrowni i jakie to 
ma znaczenie dla osób, które korzy
stają z jej potencjału?

- Ma to bardzo duże zna
czenie z punktu widzenia 
technologii - magazynowania 
i przechowywania cukru. To 
jest inwestycja ukierunko
wana na odbiorców cukru. 
Dla nich ma to kapitalne 
znaczenie. Dotychczas cu
krownia nie posiadała si
losu na cukier. Wtedy cała 
produkcja była pakowana 
do takich opakowań, które 
po zmagazynowaniu w pła
skich magazynach, trafiały po 
kampanii do klientów. Teraz 
pakujemy cukier na bieżąco, 
na zamówienie konkretnych 
klientów i w takie opakowa
nia, jakie są przez nich wy
magane i według aktualnych 
oznakowań. To oznacza, że 
jeśli zmieniłyby się w tym 
zakresie przepisy, to mamy 
możliwość dokonania zmiany 
w sposobie etykietowania czy 
zaznaczania opakowań z dnia 
na dzień. Z punktu widzenia 
klientów oznacza to zupełnie 
nową jakość. Rozszerzyliśmy

również możliwości 
wysyłkowe o każ- 
dą granulację cu
kru, czyli wielkości kryszta
łów. Dotychczas w Cukrowni 
Cerekiew był produkowany 
głównie cukier niesegregowa- 
ny. Obecnie możemy cukier 
segregować i to w dowolnym 
przedziale granulacji: od zera 
do półtorej milimetra.

- Dzięki czemu stało się 
możliwe rozbudowanie cu
krowni?

- Powiększanie zdolności 
produkcyjnej i wybudowanie 
nowych zabudowań, czyli si
losu na cukier, pakowni, sta
cji segregacji i terminala wy
syłkowego, stało się możliwe 
dzięki prywatyzacji Cukrowni 
Cerekiew, która dokonana zo-

stała w 2003 roku. Od tamtej pory zdol
ności produkcyjne cukrowni są stopnio
wo powiększane i lepiej wykorzystywane 
poprzez wydłużenie czasu trwania kam
panii do około stu dni. W związku z tym 
globalna produkcja cukru zwiększyła 
się ponad dwukrotnie, a co za tym idzie, 
wzrosło zapotrzebowanie na pojemność 
magazynową na cukier. Cukier, dzięki 
wybudowaniu silosu, będzie pakowany 
w takie opakowania, jakie są potrzebne

Mieczysław Pietrzak: - Losy człowieka nie są nigdy do końca znane. Oprócz Chybia otrzymałem 
propozycję pracy także w Cerekwi i tę propozycję przyjąłem. Jest to ciekawe wyzwanie, zwłaszcza 
w obliczu rozwoju tej cukrowni.

klientom. Jednocześnie można rozsze
rzyć asortyment cukru. Możliwości za
spokajania potrzeb klientów zdecydowa
nie wzrosną. Poprawiła się także higiena 
przechowywania cukru, ponieważ silos 
jest obiektem zupełnie zamkniętym, 
podczas gdy cukier przechowywany w 
płaskich magazynach był zawsze nara
żony na osadzanie się na opakowaniach 
pyłu, nawet przy pełnej szczelności tych 
pomieszczeń. Proces pylenia w takich 
magazynach występuje zawsze z uwagi 
na centralne ogrzewanie. Teraz bardzo 
wiele zmieniło się w zakresie higieny 
przechowywania cukru, możliwości jego 
segregowania i pakowania. Dzięki pry
watyzacji cukrownia stopniowo zwięk
sza swoje możliwości produkcyjne.

- Jaki jest zasięg oddziaływania 

cukrowni, jeśli chodzi o klientów?
- Głównie jest to Śląsk, częściowo 

klienci spoza województwa opolskiego i 
katowickiego. Są to odbiorcy zlokalizo
wani w pewnym promieniu od cukrow
ni Cerekiew,- by koszty transportu były 
jak najmniejsze.

- Jakie znaczenie ma teraz 
Cukrownia Cerekiew na tle innych 
cukrowni w kraju, jak również w 
spółce Suedzucker?

- Znaczenie Cukrowni Cerekiew na 
pewno wzrasta z powodu rozbudowy 
zdolności produkcyjnej. Dzięki budowie 
silosów stała się bardzo ważnym, po
wiedziałbym, strategicznym zakładem w 
grupie kapitałowej. Dla naszego powia
tu z kolei zainwestowanie w cukrownię 
oznacza, że ta fabryka będzie przez dłu
gi czas eksploatowana. Produkcja cukru 
pozostanie tutaj na długo, a to pociągnie 
za sobą rozwój rolnictwa. Nasze rolni
ctwo jest na bardzo dobrym poziomie i 
w długim przedziale czasowym będzie 
mogło uprawiać buraki. Mało tego, bę
dzie pożądana jeszcze lepsza, bardziej 
nowoczesna agrotechnika, po to, żeby 
doskonalić wszystkie procesy uprawowe 
i osiągać coraz większą produkcję cukru 
z hektara. Dla naszych rolników fakt, że 

tutaj będzie prowadzona produkcja cu
kru, ma znaczenie perspektywiczne. To 
oznacza, że plantatorzy mogą spokojnie 
i bezpiecznie inwestować w rozwój swo
ich narzędzi uprawowych, a także stabi
lizację dochodów.

- Jak pan myśli, czy rolnicy mają 
tego świadomość?

- Myślę, że mamy coraz więcej bardzo 
dobrych i bardzo świadomych i nowo
czesnych rolników, ale to, czego rolni

ctwu brakuje, to stabilnej 
polityki rolnej. W zakresie 
buraków bezpieczeństwo 
cukrowni oznacza bezpie
czeństwo dla plantatorów. 
Nigdy nie jest tak, że osiąga 
się optimum. To powinno 
zachęcać rolników do spo
kojnego inwestowania w 
uprawę buraków. Być może 
uda się uzyskać także pra
wo do uprawy buraków z 
rejonu tych cukrowni, które 
już nie produkują cukru. Na 
przykład z rejonu cukrowni 
Wieluń oraz z tych rejonów, 
gdzie plony cukru z hektara 
są niskie i gdzie opłacalność 
uprawy buraków jest mini
malna albo nawet na grani
cy opłacalności. Pozyskanie 
limitów przez naszych plan
tatorów z rejonu powiatu 
kędzierzyńsko-kozielskiego i 
gmin przyległych do powiatu

< ma dla nas ogromne znacze- 
2 nie.
U- , .- Czy na tym terenie ist

nieje potencjał do uprawy 
dużej ilości buraków cu
krowych?

- Istnieje. Możliwe są
także rozszerzenie uprawy, 

dlatego bardzo rozważne działanie za
równo Związku Plantatorów Buraków 
Cukrowych przy Cukrowni Cerekiew 
może nam w tym pomóc, jak i to, że 
przez wszystkich oczekiwana reforma 
rynku cukrowego może zintensyfikować 
proces restrukturyzacji. Tego oczekuje
my.

- Prace budowlane nadal się toczą. 
Jakie są plany na przyszłość?

- Aktualnie prowadzimy pewne pra
ce modernizacyjne, związane z zanie
dbaniami, które istniały w przeszłości. 
Mam tu na myśli budowę oczyszczalni 
ścieków przemysłowych. W związku 
z koniecznością oszczędzania ciepła, 
modernizujemy także naszą elektrocie
płownię.

Pytała: Anna ŚLĘCZEK
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iedy w Jonavie 
ilu obcokrajow- 
e Rosjan, którzy 
i przy budowie, 
wspomnianych 
lu z nich zało- 
u rodziny i po
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tysięcy litów miesięcznie. Meble są produ
kowane głównie na eksport, zaledwie 0,003 
procent zostaje na Litwie. Zakład stosuje 
specyficzny system motywacji, co miesiąc 
wybierany jest najlepszy pracownik działu, 
który zostaje nagrodzony. Najważniejszą na
grodą jest przyznawana raz w roku wyciecz
ka do dowolnego miejsca w Europie.

Poza fabryką mebli i zakładami azoto
wymi, w Jonavie znajdują się raczej małe

obejmowało aż 20 procent ludności. Dziś 
problem jest odwrotny, istnieje zapotrzebo
wanie na budowniczych, których brak.

Najpilniejsze dziś sprawy dla Jonavy to 
budowa dróg oraz ściągnięcie inwestorów 
i utworzenie nowych miejsc pracy. Życie w 
Jonavie jest tańsze niż w większych mia
stach, co powoduje, że ludzie nie wyprowa
dzają się za pracą, a jedynie dojeżdżają do 
Kaunas.

ś ■ ■ ■. 
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Euro Info Centre Twój partner w biznesie!

Przedsiębiorco!

ROZWIŃ SWOJĄ FIRMĘ POPRZEZ EKSPORT

Ośrodek Euro Info w Opolu we współpracy z Urzędem Miasta Opole 
zapraszają na szkolenie

pt. Wsparcie udziału przedsiębiorstw w targach 
i wyjazdowych misjach gospodarczych 
w ramach SPO WKP Poddziałanie 2.2.2

Szkolenie odbędzie się 26 lipca 2006r. 
O godz. 10.00 w Urzędzie Miasta Opola (Ratusz)

atalion wojska 
abrykę mebli, 
i się w miejsco- 
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przedsiębiorstwa. Wielu ludzi codziennie 
dojeżdża do Kaunas do pracy. Bezrobocie 
waha się od trzech do pięciu procent i są to

Obróbka drzewa w fabryce mebli brzozowych

Miejscem, które warto odwiedzić, będąc 
w Jonavie, jest Muzeum przechodzące właś
nie remont. Można zobaczyć kilka wystaw, 

jedna z ekspozycji dotyczy 
rodu Kossakowskich. W

i-
tdziom po 100 ludzie, którzy już nie będą podejmować pra- 
acę ponad 500 cy zawodowej. Przed pięcioma laty bezrobo-

muzeum mieści się tak
że centrum turystyczne, 
przewodnicy oprowadza
ją turystów nie tylko po 
Jonavie, pokazują im tak
że miasto okoliczne wsie.

Współpraca Jonavy z 
Kędzierzynem-Koźlem 
najaktywniej odbywa się 
w sferze kultury. Zespół 
Pieśni i Tańca „Komes” 
jest już rozpoznawany 
przez litewską publicz
ność. Władze Jonavy 
chciałyby poszerzyć 
współpracę o sport, ist
nieje plan zorganizowania 
wspólnego turnieju piłki 
nożnej i koszykowej. W

Szkolenie będzie dotyczyć m.in.:

Zasad i warunków aplikacji do programu SPO WKP poddziałanie 
2.2.2 „Wsparcie w zakresie internacjonalizacji przedsiębiorstw”;

Procedur aplikacji do programu SPO WKP Poddziałanie 2.2.2;

Wypełniania wniosku aplikacyjnego.

Udział w spotkaniu jest bezpłatny!

Wszelkie informacje znajdziecie Państwo na naszej stronie internetowej: 
oraz pod nr tel. 0 77 442 61 45. Osoba do kontaktu Agata Artymowicz

Zapraszamy do udziału w szkoleniu!

Euro Info Centre
Ul. Damrota 4 
45-064 Opole 

Tel./fax. (077) 4426145 
e-mail biuro@eic.opole.pl 

www.eic.opole.pl

Izba Gospodarcza „Śląsk” Stowarzyszenie
Promocja Przedsiębiorczości

iają około 2,5 cie w Jonavie, a za razem na całej Litwie,

planach obu miast znaj
duje się wymiana młodzieży oraz wspólny 
obóz letni dla dzieci.

Tekst i foto Dagmara ŚWIRSKA

ia Litwie

larodowi tancerze
'Y występował również „Komes”, co zaowocowało 
!- zaproszeniem na Litwę. Od tej pory zespół od- 
r- wiedził ją trzykrotnie. Ostatnia, niedawna wizyta, 

miała miejsce podczas dnia św. Jana, z tej okazji 
j; odbył się w Jonavie międzynarodowy festi

wal folklorystyczny. Impreza była zorgani
zowana na dużą skalę, wzięło w niej udział 

i wiele zespołów.
i, Festiwal zaczęto marszem zespołów, któ- 
ż re nadchodziły z różnych stron i spotkały 
a się przy rondzie w centrum miasta, gdzie 
:j poustawiano flagi wszystkich państw obec- 
ń nych na ijnprezie.
d Mimo, że większość zespołów była star

sza od „Komesu” grupa doskonale się 
e odnalazł na festiwalu. Podczas obrzędu 

szukania kwia
tu paproci 
tancerki razem 
z pozostały
mi zespołami 
plotły wianki i 
tańczyły.

Pierwszy raz 
festiwalowi 
towarzyszyły 
prezentacje 
kuchni naro
dowych. Każda 
grupa miała 
własne stoisko 
z żywnością. 
Ogromnym
powodzeniem cieszy
ły się nasze krokiety 
i pierogi oraz holen
derskie ciastka mio- 

i dowe. Następnie grupy prezentowały' swoje tańce 
narodowe, przy okazji ucząc chętnych.

Poza występami organizatorzy festiwalu za
planowali zespołom czas wolny, pokazali Jonavę. 
Program wizyty był tak rozłożony, by goście nie 
mieli czasu się nudzić.

lkloru w Jonavie.

Prezentacja obrzędów związanych 
z Nocą Świętojańską.

Zespół spędził na Litwie niepełne pięć dni 
i jako jeden z niewielu grał na żywo. Tancerze 
„Komesu” mają nadzieję spotkać się ponownie z 
litewskimi zespołami tym razem w Kędzierzynie- 
Koźlu.

Tekst i foto: DAG

EIC jest afiliowane przy Izbie Gospodarczej Śląsk 
i Stowarzyszeniu "Promocja Przedsiębiorczości”

Kędzierzyn-Koźle, Al. Jana Pawła II4, tel. 481 03 56,0504 016 136
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Frajda na wodzie

Kajakiem w szuwary
Od wielu lat mówiło się o po

trzebie uruchomienia ośrodka 
sportów wodnych w Kędzierzy- 
nie-Koźlu. Wręcz wymarzonym 
do tego celu miejscem jest koziel
ska przystań na Wyspie. Ostatnio 
WOPR-owcy postanowili wziąć 
sprawy w swoje ręce i przygoto
wali dla mieszczuchów wakacyjną 
atrakcję.

Każdy chętny może przyjść do sta
nicy WOPR na Wyspie i za niewielkie 
pieniądze wypożyczyć sprzęt pływają
cy. Jest to świetna okazja do tego, aby 
poznać uroki dzikiej Odry i pobliskich 
kanałów.

WOPR-owcy zaproponowali sześć 
interesujących tras, które można poko
nać chociażby w trakcie spływu kaja
kowego. Są to trasy zarówno dla ama
torów, jak i wyczynowców. W tym celu 
wypożyczalnię kajaków przeniesiono 
specjalnie z akwenu Dębowa na ko
zielską Wyspę. Wypożyczenie kajaka 
kosztuje 5 zł za godzinę.

Przewidziane są także 15-20 minu
towe przejażdżki po Odrze i Kłodnicy 
łodziami motorowymi. 
Za tę przyjemność, też 
trzeba będzie zapłacić 
5 zł. Natomiast spływ 
kosztuje 30 zł od oso
by (w cenę wliczone 
są dwa śluzowania 
- na śluzach w Koźlu 
i na Kanale Gliwickim) 
oraz poczęstunek na 
zakończenie rejsu.

WOPR-owcy są do 
dyspozycji urlopowi
czów codziennie w 
godz. 10.00 - 18.00.

Sześć tras
1) Spływ poprowa

dzony pierwszą z tras 
(średnio łatwą) zapla
nowany jest na cały 
dzień. Rozpoczyna się z 
przystani WOPR-u na 
cyplu Koźle i prowadzi 
w kierunku śluzy. Po 
prześluzowaniu płynie
my dalej Odrą do portu, 
z którego wpływamy w 
Kanał Gliwicki do śluzy
Kłodnica. W tym miejscu przenosimy 
kajaki i płyniemy Kanałem Gliwickim 
do śluzy Nowa Wieś. Powtarzamy ope

Pirat wodny i zarazem WOPR-owiec Krzysztof Deneka często szaleje na 
motorówce. Gdy z nim płyniesz, złap się czegoś, bo możesz wpaść do rzeki. 
Mocne wrażenia zapewnione.

Odra to piękna i dzika rzeka. Warto się o tym przekonać na własne oczy, 
podczas spływu kajakowego.

rację przenoszenia kajaków. Na wyso
kości os. Blachownia, wpływamy do 
Kanału Kędzierzyńskiego i płyniemy 
do portu w Azotach, gdzie robimy so
bie 0,5-1,5 h przerwę na ewentualne 

Być może dzięki WOPR-owcom kozielskie nabrzeże 
będzie tętnić życiem.

zwiedzanie ZAK. Powrót następuje tą 
samą trasą.

2) Druga trasa (relaksowa) zaplano

wana jest na mniej więcej sześć godzin. 
Rozpoczyna się w tym samym miejscu 
i również prowadzi w kierunku portu, 
z którego wpływamy w Kanał Gliwicki 
do śluzy Kłodnica. W tym miejscu 
przenosimy kajaki i płyniemy Kanałem 
Gliwickim do miejsca przepływu rze
ki Kłodnica pod kanałem. Tam też 
przenosimy kajaki z kanału do rzeki 
Kłodnica. Spływamy rzeką w kierunku 
stadionu Kuźniczka i dalej do połącze
nia się ze starym Kanałem Kłodnickim. 
Na wysokości Kanału Kłodnickiego. ze 
względu na wysoki wodospad, przeno
simy kajaki.

Mijając młyn, rondo i strzelnicę, do
pływamy do Odry. Następnie płynąc w 
dół rzeki (1 km) docieramy na metę, 
którą jest kozielski cypel przy stanicy 
WOPR-u.

3) Na trzecią trasę (trudną - dla 
twardzieli) trzeba sobie zarezerwować 
ok. 15 godzin. Początek trasy taki sam 
jak w przypadku dwóch poprzednich. 
Wyruszamy z Koźla, docierając do 
Kanału Gliwickiego, którym dopływa
my w okolice Pławniowic. Po drodze 
śluzujemy się lub przenosimy kajaki 
(Nowa Wieś, Sławięcice, Rudziniec). 
W Pławniowicach przenosimy kajaki 
do rzeki Kłodnica, którą spływamy w 
dół aż do Odry. Po drodze napotykamy 
na wodospady (Rudziniec, Sławięcice), 
zatem kajaki spławiamy lub przeno
simy. Dopływamy do Lenartowie, po 
czym nasze środki transportu przeno
simy na Kanał Gliwicki. Przepływamy 
go i kajaki znów wnosimy do rzeki 
Kłodnica, która biegnie pod kanałem. 
Dalej udajemy się w kierunku stadio
nu Kuźniczka i na wysokości Kanału 
Kłodnickiego, ze względu na wysoki 
wodospad, przenosimy kajaki. Stamtąd 
płynąc obok młyna i ronda, docieramy 
do Odry i stanicy WOPR-u na Wyspie.

Tylko dla twardzieli
4) Pokonanie czwartej trasy (trudnej 

- tylko dla dorosłych i to w dodatku 
twardzieli) jest uzależnione od siły prą
du wody w Odrze.

Spływ rozpoczynamy z przystani 
WOPR na cyplu Koźle. Płyniemy Odrą 
w kierunku Bierawy, a czas wiosłowa
nia w górę rzeki ustalany jest wg życze
nia uczestników. Na półmetku spływu 
organizowany jest odpoczynek połą
czony z ogniskiem. Powrót oczywiście 
tą samą trasą.

5) Przepłynięcie piątej trasy (średnio 
łatwej) może zająć ok. 6 godzin.

Warto ją przybliżyć, jednak trzeba 
pamiętać, że Kanał Kłodnicki na pew

nym odcinku jest niedrożny, co sta
nowi poważny problem. Tradycyjnie 
wyruszamy z przy
stani WOPR w Koźlu 
i po prześluzowa
niu dopływamy do 
Kanału Kłodnickiego. 
Następnie przenosi
my kajaki i starym 
Kanałem Kłodnickim 
płyniemy w kierun
ku rzeki Kłodnicy. Na 
stopniach wodnych 
przenosimy kajaki. Po 
wpłynięciu do rzeki 
Kłodnica przenosimy 
kajaki ze względu na 
wodospad. Płynąc 
obok młyna i ronda 
dopływamy do Odry, 
a następnie do stanicy 
WOPR-u.

6) Na szóstą trasę 
(relaksową i bardzo 
atrakcyjną) trzeba 
poświęcić dwa dni. 
Spływ rozpoczyna się 
w Raciborzu, a jego 
uczestnicy mają za za
danie dopłynąć Odrą 
do samego Koźla. W 
rejonie Dziergowic za
planowany jest nocleg 
wraz z ogniskiem. Taki spływ jest do
syć kosztowny, ze względu na transport 
kajaków do Raciborza oraz namiotów 
w rejon noclegów. Uczestnicy powinni 
posiadać swoje namioty i wyżywienie.

- Mamy też specjalną ofertę dla 
ludzi pasjonujących się fotografią 
- informuje ratownik WOPR, Krzysztof 
Deneka. - Możemy się tu umówić np. 
na godz. 5.00 rano i wypłynąć na 
robienie zdjęć pejzaży odrzańskich 
oraz rzeki Kłodnicy. To są niezapo
mniane wrażenia. Ponadto organi
zujemy pikniki dla zakładów pracy. 
U nas nikt nie będzie się nudzić.

Trzeba to rozkręcić
Sezon urlopowy dopiero się zaczął 

i na razie spływy kajakowe nie cieszą 
się nadzwyczajnym zainteresowaniem.

Nad Odrę przyjeżdżają wędkarze praktycznie z całego Śląska. Mają tu ciszę, 
spokój, piękne widoki i co najważniejsze mnóstwo ryb.

Być może wynika to też z faktu, iż nie
wiele osób wie o takiej właśnie możli
wości spędzenia wolnego czasu.

- Dotychczas ludzie dowiadywa
li się o tym pocztą pantoflową, ale 
miejmy nadzieję, że po artykułach 
prasowych wkrótce się to zmieni 
- zakłada inny WOPR-owiec, Adrian 
Wyrobek. - Dajemy szansę pokaza

nia miasta i jego okolic z całkiem 
innej, nieznanej strony. Z perspek

Na razie na Wyspie nie ma kosztownych jachtów, ale 
Koźle to nie francuski kurort. Cieszmy się z tego, co 
mamy.

tywy rzeki to wszystko wygląda zu
pełnie inaczej.

Krzysztof Deneka wierzy, że dzię
ki tej inicjatywie nastąpi reaktywacja 
ruchu turystycznego na Odrze, tym 
bardziej, że jest to świetna promocja 
miasta i powiatu: - Dawniej, jeszcze 
w latach 30. XX wieku, na Wyspie 
funkcjonowało duże kąpielisko. 
Zresztą mamy jego zdjęcia. Ślady po 
nim pozostały do dziś. Fragmenty 
pomostu wystają z wody i ukryte 
są w pobliskich trzcinach, które w 
najbliższym czasie zamierzamy wy
ciąć. W miejscu tym postawimy tab
liczkę informującą właśnie o tym, 
że kilkadziesiąt lat temu było tu 
kąpielisko.

Dotychczas na kozielskim nabrzeżu 
stały wyłącznie prywatne łodzie i pra

wie nic się nie działo. Jest szansa, że 
wreszcie się to zmieni. Mało kto wie, że 
Odrą do Koźla dopływali już wodniacy 
z Gdańska i Szczecina. Pojawiali się 
też turyści z Anglii i Niemiec, przemie
rzający europejskie szlaki wodne. Oni 
potrafili docenić walory turystyczne 
Odry. A my?

Tekst i foto: Andrzej KOPACKI



50 lat minęło, jak... „Magnolia" niesie pomoc

Pół wieku Potrzebny każdy człowiek

ze sobą
Cztery pary z Kędzierzyna-Koź- 

la otrzymały medale prezydenta 
Rzeczpospolitej Polskiej za dłu
goletnie pożycie małżeńskie. Ju
bilaci przeżyli ze sobą całe 50 lat. 
Odznaczenia wręczyła im osobi
ście Brygida Kolenda-Łabuś, za
stępca prezydenta K-K.

Urszula i Władysław Wilczyńscy
Oboje poznali się na wycieczce za

kładowej w Lądku Zdroju, mniej wię
cej na rok przed ślubem. Wycieczkę 
zorganizowały wówczas kędzierzyń- 

skie Azoty. Dla państwa Wilczyńskich 
była to pierwsza firma, w której pod
jęli pracę.

Oboje doczekali się córki, trójki 
wnucząt i prawnuka.

- Należy żyć po bożemu - mówi 
pan Władysław, zapytany o najlepszą 
receptę na długoletnie pożycie mał
żeńskie: - Trzeba umieć kochać i tak 
żyć, aby jeszcze komuś innemu dać 
coś od siebie.

Alfreda i Michał Sordyl
Pan Michał mieszkał w Rudzie 

Śląskiej. W 1954 r. przyjechał do 
Kędzierzyna w poszukiwaniu pra
cy i...trafił do Zakładów Azotowych 
Kędzierzyn. Tu na miejscu poznał 
swoją przyszłą żonę, która pracowała 
w Spółdzielni „Promień”.

- Mamy jedną córkę i dwoje wnu
cząt. Ślicznego chłopczyka i dziew
czynkę. Są zdrowi i dobrze się uczą 
- przyznaje z dumą pan Alfred, który 
uważa, iż najważniejsze jest to, aby 
żyć w zgodzie i miłości: - Bez miłości 
to byłby koniec. Poza tym trzeba 
się dobrze odżywiać, nie pić, nie 
palić i nie przejmować błahostka
mi. Dopiero wtedy wszystko będzie

dobrze.
Rozalia i Franciszek Morelowscy
Oboje urodzili się niedaleko Lwowa, 

ale w innych miejscowościach, odda
lonych od siebie o 20 km. Nie mieli 
się jednak okazji poznać na Kresach, 
tylko dopiero na Śląsku. Po wojnie (w 

grudniu 1945 r.) pan Franciszek do
tarł bowiem do Kędzierzyna, a pani 
Rozalia do Januszkowie. Zatem to za
wierucha wojenna przyczyniła się do 
tego, że los połączył ich ze sobą. Przez 
wiele lat oboje działali w gospodar
stwie rolnym, którego z biegiem czasu 
musieli się pozbyć.

Doczekali się za to mnóstwa po
ciech, mają bowiem córkę, dwóch sy
nów, dziewięcioro wnucząt i czwórkę 
prawnuków.

- Aby związek długo przetrwał, 
potrzebna jest miłość oraz wier
ność. To powinno wystarczyć - za
pewnia pan Franciszek.

Maria i Stefan Samulscy
Urodzili się, poznali i pobrali w 

Chorzowie. W 1955 r. oboje przyje
chali do Kędzierzyna w poszukiwaniu 
pracy i mieszkania. Zostali zatrudnieni 

w Zakładach Azotowych Kędzierzyn.
- W Chorzowie było ciężko. 

Tymczasem tutaj szybko dostali
śmy własne „M” - wspomina pani 
Maria.

Państwo Samulscy mają córkę i 
syna, czworo wnucząt (3 dziewczyny 
i chłopaka). Oboje nie mogą się już 
doczekać prawnuka: - Najstarsza 
wnuczka ma 25 lat, tak więc już 
najwyższa pora na dziecko - twier
dzi pani Maria, która zdradziła nam 
superprzepis na idealny związek: - 
Zgoda i miłość.

Tekst i foto: ANKO

Stowarzyszenie „Magnolia" ist
nieje od ponad roku i zajmuje się 
niesieniem pomocy osobom, któ
re znalazły się w trudnej sytuacji 
życiowej, począwszy od rodzin 
wielodzietnych i rodziców samo
dzielnie wychowujących dzieci, po 
osoby starsze i niepełnosprawne.

Pomoc polega nie tylko na zakupie 
żywności i lekarstw. Organizacja przy
dziela potrzebującym wolontariuszy 
o odpowiednich kwalifikacjach, pre
dyspozycjach oraz chęciach do wyko
nywania danej pracy. Stowarzyszenie, 
wychodząc z założenia, że wolontariat 
to dobrowolna, świadoma działalność 
na rzecz drugiego człowieka pozwala 
wolontariuszom uczestniczyć w wybo
rze miejsca, w którym pracują.

Wiedzieć jak
Rodzaj pomocy zależy od problemu, 

z którym rodzina bądź osoba sobie nie 
radzi. Często to nie brak pieniędzy jest 
problemem, ale pewna niezaradność 
życiowa, wynikająca głównie z niewie

Założycielki stowarzyszenia „Magnolia": Anna Dobrowolska i Elżbieta Barciak-Mankiewicz z synem na kolanach

dzy. Zdarzają się osoby, które nie radzą 
sobie ze sprawami administracyjnymi, 
wtedy stowarzyszenie podpowiada, 
jakie są ich prawa, jakie dokumenty 
powinni złożyć, pomaga w ich wypeł
nieniu.. Z kolei w przypadkach braku 
pieniędzy stowarzyszenie nie ogranicza 
się do wspomożenia finansowego, ale 
udziela rad, jak zaplanować wydatki 
na tydzień, a czasem nawet, w co ubrać 
dzieci, co zrobić na śniadanie i kiedy 
zrobić pranie.

Pomoc polega też na mobilizowaniu 
rodzin, przypominaniu im, że coś mają 
załatwić, bo nikt tego za nich nie zrobi. 
Zdarzają się też sprawy interwencyjne, 
jak na przykład pilny zakup węgla na 
zimę czy naprawa piecyka gazowego. 
„Magnolia” przydzielając do rodziny 
wolontariusza, określa cel, do jakiego 
dąży. Nie przypisuje się wolontariusza 
na stałe, celem jest usamodzielnienie 
się rodziny, nie tylko niesienie pomocy 
w danej chwili.

Wolontariusze potrzebni
Zapotrzebowanie na pomoc rośnie, 

a razem z nim potrzeba także coraz 
więcej wolontariuszy. W związku z tym 
„Magnolia” cały czas poszukuje chęt
nych do pomocy.

- Z czasem dzieje się tak, że 
już nie mamy nikogo do pomocy, 
wszyscy są zajęci - tłumaczy Anna 
Dobrowolska, jedna z założycielek sto
warzyszenia.

Wolontariuszem może zostać każdy, 
nie tylko ludzie młodzi, grono wolonta
riuszy „Magnolii” liczy sobie coraz wię
cej osób starszych. Wolontariat zabiera 
około dwie lub trzy godziny tygodnio
wo, trzeba tylko umieć zorganizować 
sobie czas. Ważne jest, żeby decyzję o 
niesieniu pomocy podjąć świadomie, 
zdawać sobie sprawę, że czasami trze
ba zrezygnować z własnej przyjemno
ści i mieć poczucie odpowiedzialności 
za zadanie, którego się podejmujemy.

Brak magazynu
Jednym z większych problemów 

stowarzyszenia jest brak magazynu, w 

którym można przechowywać przed
mioty pozyskane do banku rzeczy 
używanych. Osoby, które mają coś do 
oddania, zwykle są proszone o prze
trzymanie rzeczy. Magazyn stałby się 
miejscem, do którego można by było 
przyprowadzić osobę potrzebującą, 
żeby sama wybrała choćby sweter; to, 
co stowarzyszenie rozwozi nie zawsze 
okazuje się właściwe. Potrzebna jest 
również pomoc w prowadzeniu sto
warzyszenia, w spotkaniach z wolon
tariuszami lub w typowych sprawach 
biurowo-administracyjnych.

Organizacja chciałaby doprowadzić 
do stworzenia centrum wolontariatu, 
które byłoby umiejscowione w struk
turach miasta. Dałoby to wiele więcej 
możliwości dotarcia do osób potrze
bujących pomocy i chcących pomagać. 
Zapewniałoby to zapłacone rachunki 
za telefon, czego na razie stowarzy
szenie nie ma, członkowie korzystają z 
prywatnych telefonów.

- Centrum zabezpieczyłoby pie

niądze na działalność oraz stworzy
ło platformę porozumienia różnych 
organizacji samorządowych i takich, 
jak my - opowiada Elżbieta Barciak- 
Mankiewicz.

Taki twór przyczyniłby się także 
do propagowania idei wolontariatu. 
Niezależnie od centrum wolontariatu 
„Magnolia” ma w planach stworzenie 
bazy usług ną terenie Kędzierzyna- 
Koźla. Baza ma zawierać informacje o 
firmach, które zechcą wspomóc dzia
łalność stowarzyszenia swoimi usłu
gami. Może być to firma transportowa, 
która zadeklaruje, że raz na miesiąc 
coś przewiezie, lub remontowa, która 
przydzieli czasem pracowników w celu 
wykonania niewielkiego remontu. Do 
bazy usług dodane mogą być także 
osoby prywatne, które zadeklarują, że 
np. wytapetują pokój lub uszyją firan
ki. Przydatna jest każda umiejętność, 
którą człowiek posiada.

Pomagać, żeby pomóc
Do tej pory w akcji pozyskiwania 

firm udało się nawiązać współpracę z 

trzema: jedna to firma transportowa, 
kolejna - remontowa i ostatnia, która 
wspomogła węglem. Stowarzyszenie 
zapewnia, że nie jest to cotygodniowe 
korzystanie z usług firm, do tej pory 
pomoc była jednorazowa, gdyż nie 
było więcej takich potrzeb.

Osoby, które zgłaszają się po po
moc, są poddawane dokładnej selek
cji. Trzeba wybrać tych najbardziej 
nieradzących sobie, oraz wyelimino
wać osobę, która chce szybko, łatwo 
i na koszt firm choćby przeprowadzić 
mały remont w domu. Dlatego stowa
rzyszenie nie zawsze udziela pomocy 
osobom, które o to poproszą.

Wspomaganie innych nie powin
no być łaską dla drugiej osoby, ale 
indywidualną, wewnętrzną potrzebą. 
Każdy człowiek ma swoje ambicje, 
należy, więc pomagać tak, by nie ura
zić. Sztuką jest nieść pomoc, której 
ktoś potrzebuje, a nie taką, jaką chce 
się dać.

Tekst i foto: DAG
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Czwartek 13 lipca
• Osiedlowy czwartek 

z kulturą, gry i zaba
wy dla dzieci, park w

Sławięcicach

Wakacje z Osiedlowym Domem Kultury Komes

Zabawa w amfiteatrze
Piątek 14 lipca
• Bohema w starym 

składzie w pubie„Pod 
papugami" początek 
godz.:21.00, wstęp: 5 
zł.

Sobota 15 lipca
• Karaoke w pubie 

„Pod papugami" po 
wspólnym oglądaniu 
meczu, wstęp na ka
raoke 5 zł.

• Karaoke w klubie 
„Inwestor", początek 
godz.: 20.00, wstęp 
wolny

Wystawy
• Wystawa „110 

lat Koźla zatrzy
mane w kadrze", 
kozielska baszta, 
ul.Kraszewskiego 5a

• Wystawa „Podróż", 
wystawa fotografii 
uczniów z I LO w „Ga
lerii z Książką w Tle" w 
MBP w Koźlu, Rynek 
3

• „W podziwie dla mi
strzów" wystawa ma
larstwa Marii Jerzyk, 
MBP Filia nr 5, przy ul. 
Dam rota 32

• Wystawa poplene
rowa „Odra 2006", 
dom Kultury w Koźlu, 

ul. Skarbowa 10

KOT

W piątkowe przedpołudnie na 
scenie amfiteatru na osiedlu Pia
stów dzieci mogły wziąć udział w 
zabawach i konkursach przy mu
zyce. A nieopodal policjanci zna
kowali rowery.

Najmłodsi brali udział w różnych 
konkurencjach, m.in. tańczyli w pa
rach, jednocześnie trzymając między 
sobą piłkę, ścigali się tak, by z łyżeczki 
nie spadła piłeczka do ping-ponga i ry
sowali kolorową kredą. Wnioskując z 
widoku uśmiechniętych twarzy, zaba
wa była przednia. Na wszystkich czeka
ły słodkie nagrody. Jednak frekwencja 
nie była wysoka.

- Ludzie narzekają, że jest za 
mało informacji i o niczym nie wi
dzieli - powiedziała nam instruktorka 
ODK Komes Magdalena Hycnar. - A 
plakaty są we wszystkich gablotach 

Osiedlowy czwartek

Akcja znakowania rowerów cieszyła się sporym zainteresowaniem.

Rozpędzanie nudy
Na placu zabaw przy ul. Archi- 

medesa w Koźlu zorganizowano w 
ramach akcji „Wakacje w mieście" 

* gry i zabawy dla najmłodszych. 
Było bardzo wesoło i bardzo go
rąco.

Od godziny dziesiątej zaczęły scho
dzić się dzieci z pobliskich bloków, 
zachęcone muzyką i zapraszane przez 
pracowników Miejskiego Ośrodka 
Kultury. Można było wziąć udział w 
konkursie rzutów piłeczką do celu; 
najmłodsza uczestniczka w tej konku
rencji miała zaledwie 2,5 roku. Inne 
atrakcje, jakie czekały na dzieci, to 
slalom na nartach synchronicznych 
(dwie osoby muszą poruszać się ra

zem na jednej parze nart), hokej 
na trawie i rzuty obręczami do 
celu. Najlepsi byli nagradzani.

- Narty i rzucanie piłeczką 
najbardziej mi się podobają, 
ale najgorszy był zakręt - po
wiedziała ośmioletnia Karolina 
Halczak, a jej rok starsza ko
leżanka, Ewelina Grabarska, 
potwierdziła, że trochę trudno 
było zakręcić we dwójkę na nar
tach.

Co tydzień do końca wakacji 
w czwartki będą się bawić dzie
ci na innych osiedlach. Jutro 
pracownicy MOK przyjadą do 
Sławięcic.

Tekst i foto: AGR

Kino "Chemik" 
Al. Jana Pawła II27 
47-200 Kędzierzyn-Koźle, tel.(77) 483 29 25

Piątek - czwartek (14.06. - 5.09.):
LASSIE (familijny, b/oUSA/ 
Irlandia, polska wersja 
językowa, bilet 13 zł) 17.00, 
BIAŁA MASAJKA (dramat, 
Niemcy, od 15 lat, bilet 13 zł).

Miasto ludzkim okiem

na osiedlu, ogłoszenia pojawiały się 
też w radiu i gazetach.

Podobne przedsięwzięcia będą jesz
cze miały miejsce 1 i 25 sierpnia, a 
przez cały czas można pobawić się w 
świetlicy lub pograć w tenisa stołowe
go. Niedawno odbyła się też wycieczka 
do opolskiego ZOO, a w planach jest 
odwiedzenie planetarium oraz aqua- 
parku.

Akcja znakowania rowerów cieszyła 
się sporym zainteresowaniem, kolejka 
cały czas się wydłużała i dwóch poli
cjantów nie próżnowało.

- To bardzo dobry pomysł. 
Korzyści są obustronne: my jeste
śmy zadowoleni, że nasze rowery są 
bezpieczniejsze, a policja być może 
będzie miała dzięki temu mniej 
zgłoszeń - ocenił Piotr Duszkiewicz, 
który przybył ze swoim bratankiem.

Tekst i foto: AGR

Można było wziąć udział w konkursie rzutów piłeczką do celu

Więcej dla rodziny

Dla czytelnków „Gazety Lokalnej" mamy pięć biletów do kina. Aby je 

uzyskać należy przyjść do redakcji w środę o godz. 15.00.

Lassie
Kwintesencja hollywoodzkiego kina familijnego - tak się 

kiedyś mówiło o„Powrocie Lassie", filmie z roku 1943 z Eliza
beth Taylor. Teraz, po wielu telewizyjnych, pojawia się nowa 
wersja. Twórcy zamierzają powrócić do korzeni, czyli książ
ki, która opowiada o niezwykłej przyjaźni chłopca i psa. Ak
cja powieści dzieje się w 1938 roku w Szkocji.

Ukochany pies ubogiej rodziny, Lassie, zostaje sprzedany, 
gdyż tylko w ten sposób można zażegnać tarapaty finanso
we. Ale przyjaźń psa i człowieka nie zna odległości: Lassie 
pokona wiele mil, by wrócić tam, gdzie jest jej dom. A w 
drodze powrotnej przyjdzie się jej zmierzyć z szeregiem 
niebezpiecznych przygód.

„Lassie" w kinie Chemik od 14 lipca.
WAW

Zaczynamy nasz wakacyjny cykl 
„Miasto ludzkim okiem". Będzie
my pytać różnych ludzi, zarówno 
twórców, jak i uczestników kultu
ry, co ciekawego dzieje się w mie
ście, co warto pochwalić, co trzeba 
zmienić. Jako pierwsza odpowia
da na nasze pytania Barbara Gór
nik z Filii nr 5 Miejskiej Biblioteki 
Publicznej.

Jako osobie, która mieszka w cen
trum Kędzierzyna, brakuje mi imprez 
zlokalizowanych właśnie tutaj. Myślę, 
że Park Pojednania byłby dobry dla 
wielu- spotkań i imprez. Najbardziej 
jednak brakuje mi imprez dla rodziny, 
czyli takich, w których mogłyby wziąć 
udział rodzice i dzieci. Młodzież ma 
swoje koncerty, dzieci mają koła za
interesowań, a gdzie ja mogłabym się 
wybrać wspólnie z dziećmi? Można by 
postawić na rodziny, zorganizować rajd 
rowerowy, wspólną zabawę. Zapewne 
trzeba by było najpierw ludzi nauczyć 
wspólnej zabawy, bo, jak zauważam, 
rodzice rzadko uczestniczą w wystę
pach swoich pociech. A szkoda, bo to 
dobra okazja, żeby pobyć razem.

Warto pochwalić pomysł zaprosze-

to bilet w przystępnej 
cenie. Cóż, kiedy ma 
się rodzinę, to częściej 
się liczy pieniądze. 
Dlatego warto, aby 
oferta kulturalna była 
na miarę naszych fi
nansów. Podoba mi 
się także, że w różnych 
lokalach w mieście 
organizowane jest ka
raoke. Ostatnio na ta
kim karaoke bawiłam 
się doskonale z całą 
moją rodziną.

To, co mnie osobi
ście cieszy, to fakt, że 
do biblioteki przycho
dzą rodzice z coraz 
mniejszymi pociecha
mi. Cztero-, pięciolat
ki są uczone kontaktu 
z książką. Czy wy
rosną z nich przyszli 
czytelnicy? Mam na
dzieję. Dlatego warto

Barbara Górnik postawić na edukację
nia na lokalną scenę Teatru Lalki i i uczestnictwo od najmłodszych lat. A 
Aktora z Opola. Sama z przyjemnością temu sprzyjałyby zabawy rodzinne.
obejrzałam spektakle. To, co ważne, KOT
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Chcesz wiedzieć,

jak ugryźć fundusze strukturalne?

I > J / i

AUDYCJE
poniedziałek, środa, piątek: godz. 9.40

25aB«fc.ss»l*<w'niski** «*<>*■■>" III

PCV / DREWNO

ROLETY 
PARAPETY 
ŻALUZJE 
DRZWI

rai mskore

Oferujemy okna 
w najnowocześniejszych 

niemieckich systemach
Niskie ceny montażu

H
Briigman

__

Kędzierzyn, ul.Kozielska 51 Ag!:^x*8^ zS
popi o

Projekt współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 

w ramach Programu Operacyjnego Pomoc Techniczna
(konkurs d'a mediów.Fundusze strukturalne w Polsce"organizowany prze2 Ministerstwo Rozwoju Regionalnego)

Karol Kania i Synowie 
ytwórnia Podłoża Pod Uprawę Pieczarek

Słoma jęczmienna- 70 zł

Pawłowiczki

Folwark Dąbrowa

-Ł1 "*e \

k
zcytrua

Pszen-Żytnia Kontakt ■ 77/4874579^
" SkupujgmKlylko słomę suchą- - - - - - - - - - - - - - - - - -3

oma prasowana - 80 zł

NAJTAŃSZE POŁĄCZENIA MIĘDZYNARODOWE

0300100129Zadzwoń pod numer następnie
wybierz numer abonenta do którego dzwonisz 

(z numerem kierunkowym kraju).

Usługa dostępna z telefonów stacjonarnych.

Poszukujemy osób z motywacją do pracy. 
Wymagamy niemieckiego paszportu. 
Zapewniamy:
• Wysokie zarobki,
• Komfortowe zakwaterowanie,
* Dojazd do pracy GRATIS,
* Powrót z Holandii GRATIS!

exoticgreen
uitzenden-detacheren

Kędzierzyn-Koźle
ul. Damrota 12

(skrzyżowanie Damrota i Matejki)
tel. 077 481 03 05

Opole, ul. Damrota 7, tel. 077 423 16 11
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Chcesz
sprzedać, kupić, zamienić?

’* I a .

(nie ograniczamy liczby słów)

Nie zwlekaj, przyjdź
- Al. Jana Pawła II 27 pokój 31

UWAGA: Ogłoszenia w rubryce PRACA zamieszczamy bezpatnie!

Ogłoszenia drobne SMS-em
Czytelnicy, którzy chcą nadać ogłoszenie drobne, mogą to zrobić wysyłając SMS po numer 
7260 (koszt 2,44 z VAT) o treści: lokalna plus dowolna treść, np. lokalna sprzedam fiata 
126p w dobrym stanie...
Ogłoszenie ukaże się jednorazowo.
Jeżeli nadawca chce, aby w treści został podany numer, z którego SMS został wysłany, nie 
musi go wpisywać ponownie w treści. Jeśli podanych ma być więcej numerów lub jeśli 
nie należy podawać numeru, z którego zostało nadane ogłoszenie, należy to w treści 
uwzględnić. Jeżeli treść ogłoszenia nie mieści się w jednym SMS-ie, należy wysłać kolejny. 
Treści ukażą się łącznie.
Aby ogłoszenie ukazało się w środę, należy nadać je do poprzedzającego ją piątku do 
godz. 16.00.
Ogłoszenie drobne można też przynosić osobiście do siedziby redakcji (adres w stopce).

Komunikat
llprzejmnie informujemy naszych Czytelników, że od 1 maja zmieniamy cenę za ogłoszenia 
drobne. Zwykłe ogłoszenia będzie kosztowało 2 zł za jedną emisję.
-• Ogłoszenia tłustym drukiem - 5 zł za jedną emisję.
♦ Ogłoszenia typu dam pracę, szukam pracy pozostają bezpłatne.

Motoryzacyjne
Pilnie sprzedam Ford Escort 89 r, 

diesel. Tel. 0888 68 20 07

Sprzedam Poloneza Trucka Roy 1,9D 
Citroen rok pr. 1999,4-drzwiowy, atrak
cyjna cena + komplet opon zimowych, 
stan dobry. Tel. 0696 858 081

Sprzedam Fiata Uno 1997,1,0, prze
bieg 57 tys. km. Tel. 077/481 46 67 w 
godz. 16.00-21.00

SKUP 126p, 125p, Polonezów 
i innych samochodów. 

Stan obojętny, 
tel. O 511 617 850

Sprzedam Ford Scorpio 2,0 automat, 
87 r. Tel. 0607 749 039

Sprzedam alufelgi 15 z oponami do

Czyszczenie pierza 

i szycie kołder 
Punkt przyjęć 

w Kędzierzynie-Kożlu 
Czynne we wtorki 
od 15:00 do 16:00

PARKING obok PŁYWALNI 
Oferujemy 

Wsypy tradycyjne i kolorowe
Teł. 077/44019 46

Audi A4, A6 Passat B5,B6 cena 1100 zł. 
tel.0604412155

Sprzedam centralny zamek uniwer
salny, do każdego auta, na pilota cena 
250 zł z montażem Tel. 0697971398

Sprzedam Fiat Uno, poj.1108 cm3, 
rok prod. 1994, przebieg: 114 tys. km,

Skup 

powypadkowych 

do wyrejestrowania.

tel. 032/232-83-83

lub 502765255

radio, dwa komplety opon, zabezpie
czenie przed kradzieżą, bezwypadko
wy. Cena: 4500 zł. Tel. (077) 483 45 06; 
kom. 0697159 328

Sprzedam haki holownicze org. 
Mercedes Sprinter, mercedes 124 oso
bowy, Fiat Ducato.Tel. 077/482 22 40

Kupię auta uszkodzone, całe, na pol
skich lub zachodnich tablicach, rów
nież fiaty, polonezy itp. Wyrejestrowy- 
wanie samochodów, własny transport, 
skup zużytych katalizatorów. Tel. 466 
62 22,0691 875 772

Skup powypadkowych do wyreje
strowania. Natychmiastowy przyjazd, 
płatne gotówką. Tel. 032/232 83 83, 
0502 765 255

Nieruchomości
Sprzedam działkę zabudowaną 

3060 mkw., ul. Portowa cena 75.000 zł. 
Tel. 0502783540

Sprzedam lokal sklep 46 mkw., ul. 
Kłodnicka cena 23.000 zł. Tel. 0502 
783 540

Wynajmę studentom 2-pokojowe 
mieszkanie we Wrocławiu - Śródmie

ście. Tel. 0774838946,0660304477.

Sprzedam działkę 18 a z rozpoczętą 
budową. Kędzierzyn osiedle Kuźnicz- 
ka. Tel. 077 482 54 35 lub 077 481 83 
74 wieczorem

Do wynajęcia kawalerka w Koźlu 
od zaraz.33m, nie umeblowana po re
moncie. Kuchnia jasna, .dobra lokaliza- 
cja.650 zł.+gaz i prąd, tel 0691338369

Wynajmę mieszkanie 38 m kw. w 
Azotach na parterze.Tel.0608723198

Dom Handlowy w Prudniku 
(Rynek), oferuje do wynajęcia 

na parterze, atrakcyjne 
powierzchnie pod działalność 

usługową lub handlową, 
tel. 503 107 333

(po godz.18.00).

Sprzedam mieszkanie w centrum 
Kędzierzyna 50 m2, balkon, parter. Tel. 
0888 68 20 07

Posiadam do wynajęcia dom 200 
m2, na działalność, gabinety lekarskie, 
dostosuję do potrzeb najemcy, działka 
7 arów. Tel. 0888 68 20 07

Do wynajęcia sklep o pow. 52,5 m2 
wraz z parkingiem pod każdą działal-

Prywatny Gabinet 
Psychologiczny 

mgr Beata Korzeniowska

- diagnoza i terapia dzieci
- poradnictwo psychologiczne 

w sprawach małżeńskich i 
rodzinnych

Koźle, ul. Czerwińskiego 3/8
Tel. 0606 425 180

ność w Kędzierzynie. Tel. 0510 32 43
29

QDomy.com
www.eDomy.com

Bezpłatnie przyjmujemy oferty kupna, 
sprzedaży domów, mieszkań, działek, obiek

tów.
Tel./fax: 077/ 483-16-66, 0 508 15 17 84
Al. J. Pawła II 7 (p.19) K-Koźle (budynek 

banku BPH)

1. Piasty, 1 -pok. (33m2); lll/lllp; c: 48tys
2. Wschód, 2-pok. (53m2); lll/lllp; c: 86tys
3. Pogorzelec, 4-pok. (80m2); par/IVp; c: 90tys
4. Koźle, 2-pok. (47m2); par/IVp; c: 70tys
5. Koźle, 2-pok. (48m2); Il/lVp; c: 80tys
6. Kotlarnia, 3-pok. (54m2); par/IVp; c: 44tys
7. Dom, Ostrożnica, 160 m2 dz: 5a, komfort, 

c: 210 tys
8. Dom, Kędzierzyn, 8a, 120m2, c:260 tys
9. Dom, Sławięcice, 170 m2 dz: 8a, c:240tys
10. Dom, Długomiłowice, 145 m2 dz: 6a 

c: 250tys
11 .Dom, Kobylice, 150 m2 dz: 8a, c:110 tys
12. Dom, gmina Cisek, 110 m2 dz: 49a,

c: 110 tys
13. Dom, Poborszów, 120 m2 dz: 47a, c:140 tys
14. Dom, Ujazd, 350 m2 dz: 6a, c:125 tys euro

Pełna lista ofert na stronie

www.eDomy.com 
lub w biurze

Sprzedam mieszkanie na os. Zachód 
71 m2, IV piętro, 4 pokoje, plastiko
we okna, cena 85 tys. zł + garaż. Tel. 
077/482 34 13 po 17.00,0601 522 413

Posiadam mieszkanie do wynaję
cia 2 pokoje + kuchnia, os. Piasty. Tel. 
077/481 83 68

Sprzedam działki budowlane: Więk- 
szyce 11 arów, cena 4.000 zł za ar, Koźle 
(osiedle Rogi) 18 arów, cena 2.600 zł za 
ar do negocjacji. Tel. 0608 598 231

Sprzedam działkę budowlana 10 ar 
w Pokrzywnicy. Tel. 0607 979 143

Sprzedam mieszkanie 66 m2 3 po
koje z kuchnią parter Pogorzelec, bez 
c.o. Tel. 0888 68 20 07

Udostępnię lokal (parter) w Kędzie-

Skup samochodów do 
wyrejestrowania, stare, 

uszkodzone

Holowanie gratis!

Tel. O 667 225 747

rzynie na gabinet lekarski lub biuro. 
Tel. 077/482 52 35

Sprzedam dom wolnostojący plus 
garaż, duży ogród, Raszowa. Tel. 0660 
248 552

Tanio sprzedam mieszkanie włas
nościowe do remontu, znajdujące się 
na przedmieściu Koźla Rogi pow. 79 
m2, czynsz 150 zł, brak c.o. Tel. 0509 
107 908 lub 077/472 21 10

Posiadam do wynajęcia mieszkanie 
trzy pokojowe w Kędzierzynie. Tel. 
0503 151 126

Dom wyremontowany sprzedam 
lub wynajmę (częściowo umeblowa
ny), wyposażony we wszystkie media, 
około 150 m2 + duża działka, okolice 
Strzelec Opolskich.Tel. 077/481 58 15

Sprzedam garaż metalowy.Tel. 0507 
711 063

Sprzedam działkę rekreacyjną na 
akwenie Dębowa z dostępem do jezio
ra. Tel. 0512 193 950,077/482 63 98

Sprzedam lub wynajmę lokale użyt
kowe o powierzchni 60 i 196 m2, Koźle. 
Tel. 0512 193 950,077/482 63 98

Do wynajęcia lokale mieszkalne o 
pow. 60 i 142 m2. Tel. 0512 193 950, 
077/482 63 98

Sprzedam pawilon handlowy 25 m2

Firma transportowa 
zatrudni kierowców 

w transporcie 
dystrybucyjnym. 

Wymagane 
prawo jazdy C + ACR 
Tel. 077/40 61 345

K-K ul. Piotra skargi, cena 15 tys. zł. Tel.
077/483 83 91,0502101 587

Sprzedam lub zamienię mieszkanie 
spółdzielcze własnościowe dwupoko- 

jowe 47,1 m2 III piętro, os. Piastów na 
większe, trzypokojowe, z oddzielną 
łazienką i w.c. również na os. Piastów 
lub Wschód. Tel. 077/483 45 06, 0687 
159 328

Sprzedam lub wynajmę lokal han
dlowy o pow. 60 m2 K-K, u. Reja. Tel. 
077/481 79 87,0692 153 789

Kupię mieszkanie ok. 50 m2. Tel. 
0600 472 680

Poszukuję do wynajęcia kawalerki 
lub mieszkania w Kędzierzynie, od za
raz, tel. 0604130878

Zamienię mieszkanie 4-pokojowe o 
powierzchni 84 m2, na os. Blachownia 
(media, taras, ogródek), na mniejsze 
3-pokojowe w Kędzierzynie. Tel. 0691 
703 713, 077/483 66 12 (po godz. 
15.00)

Kupię każde mieszkanie do 30 m2, 
płacę gotówką. Tel. 0888 68 20 07

Sprzedam lub zamienię na większe 
mieszkanie własnościowe 38 m2 o 
wysokim standardzie, 2 pokoje, kuch
nia, balkon, IV piętro, osiedle Leśne, na 
większe 3 pokojowe. Tel. 0501 439 630

Kupię mieszkanie 2-3 pokojowe w 
Kędzierzynie-Kożlu. Tel. 0694463 293

Zamienię mieszkanie komunalne 
35 m kw., podwyższony standard, po 
remoncie, duży pokój, kuchnia, balkon 
na 3-, 4-pokojowe. Tel. 0602525836 
po15.00

Kupię niedużą kawalerkę na NDM-ie 
lub w centrum. Tel. 077/483-17-47 lub 
601-482-331

Szukam kawalerki do wynajęcia w 
K-K. Tel. 0660 431 359

Kupię mieszkanie w Kędzierzynie od 
45 m kw. do 52 m kw.Tel. 501 248 448

Sprzedam
Sprzedam wózek dziecięcy wielo

funkcyjny dla bliźniaków. Stan b. do
bry. Tel. 0774829635

Tanio sprzedam wózek dziecięcy fir
my MIKADO.Tel. 0774829635

SPRZEDAM tanio używany komplet 
wypoczynkowy 3+2+1; 3 rozkładana,2 
ze schowkiem, atrakcyjne obicie- róż
ne odcienie brązu, wstawki drewniane 
dąb rustikal.Tel. 0697 791 162

Sprzedam prosięta. Tel. 077/482 08 
51

Sprzedam komplet wypoczynkowy 
jasny wersalka + 2 fotele, cena 200 zł. 
Tel. 077/481 81 91,0889 522 061

Sprzedam wózek dziecięcy głęboki 
i spacerowy dla bliźniąt. Tel. 077/484 
42 79

Kupię
Antyki, obrazy, meble, porcelana, 

monety itd., zakupi za gotówkę Ga
leria Sztuki Gliwice ul. Dolne Wały 13 
od 9.00 do 16.00. Tel. 032/231 63 35, 
032/231 82 09

NIEMCY HOLANDIA BELGIA

Kupię książki używane Kędzierzyn- 
Koźle, ul. Wojska Polskiego 10. Anty
kwariat. Tel. 0508 245 450

Sprzedam 10-cio miesięcznego pie
ska rasy west highland white terier-ta- 
nio! Tel. 0508 139 157

Oddam za niewielką kwotę ubranka 
dziecięce, głownie chłopięce od 2 mie
sięcy do 2 lat najchętniej stały odbior
ca. Tel. 0600 122 263

1. Blachownia - 30 m2,1-pok., I p. -40.000

2. Azoty - 33 m2,1 -pok., I p„ garaż - 55.000
3. Śródmieście - 36 m2,1 -pok., lip. - 55.000
4. Śródmieście - 50 m2,2-pok., parter - 53.000

5. Koźle - 48 m2,2-pok., IV p., balkon - 70.000
6. Koźle - 50 m2,2-pok., parter, po rem. - 80.000
7. Pogorzelec-65 m2,3-pok., parter-130.000
8. Piasty - 72 m2,3-pok., X p„ balkon -100.000
9. k/Raciborza - posesja:
dom nowy 500 m2, atrakcyjny, basen odkryty, 
staw .teren ogrodzony 2 ha - cena 2 000 000 PLN

uu ujlM.cordom.pl
Pełno lido zawiera ok. 100 ofert sprzedaży

BIURO OBROTU NIERUCHOMOŚCIAMI 

CARDOM
Elżbieta Gepert-Broj, lic. zaw. nr 708

E^Rlom.
Rokzał. 1991

Kędzierzyn-Koźle, Plac Wolności 6-7 
(budynek PeKaO S.A.) 

łel./fax 077/483 72 04, 0602 379 056

Różne
Naprawa pralek automatycznych, 

tel. 077/4829677,0604436657

Nowa agencja ubezpieczeń War
ta, 47-22K-K ul .Matejki 9-w budynku 
obok insp. PZU promocja! tanie oc, ac! 
Dodatkowe zniżki dla 40-latków! Tel. 
0503 489 887 ■

OSKAR - przewóz osób NIEMCY 
- HOLANDIA, czwartek, niedziela. Tel. 
0601 466 706

Reportaże ślubne - od porannej 
kawy panny młodej do krokietów po
danych na zakończenie imprezy. Zdję
cia dostarczane są Państwu na DVD 
(wersja do naświetlania) oraz na CD. 
Zapraszam serdecznie do kontaktu w 
sprawie wolnych terminów. Atrakcyjna 
cena. Tel. 077/481 77 88

Instalacje elektryczne, montaż, mo
dernizacja. Tel. 0604 943 263

Medycyna naturalna - HIRUDOTE- 
RAPIA. Zapobiega, wspomaga, leczy: 
ciśnienie, wrzody żołądka, dwunastni
cy, wysoki cholesterol, alergie, żylaki, 
zakrzepowe zapalenie żył, hemoroidy, 
rwę kulszową, zapalenie korzonków, 
prostatę, bóle kręgosłupa, stawów, 
krwiaki i zakrzepy, nerwice, depresje, 
procesy starzenia, choroby serca, płuc,

Firma remontowo-budowlana

„TY-BUD”
z 60-cio letnią tradycją oferuje:

-docieplanie elewacji
- budowę od podstaw
- drobne remonty
- wymiana drzwi, okien
- tynki agregatem
- panele i gładzie gipsowe

Tel.487-58-36 po godz. 18 
0608-867-889

oskrzeli, wątroby, skóry, nerek. Tel. 
077/483 53 49, 0660 110 251, gabinet 
K-K, ul. Sobieskiego, czynny od 15.00 
- 19.00

Lekarz weterynarii Lesław Szczer- 
kowski, bezpłatne czipowanie psów-

EXPRES
PRZEWÓZ OSÓB I PRZESYŁEK
Wygodnie Tanio Bezpiecznie

■S4!® W

wizyty domowe. Informacje: tel. 0602 
257 297

Morze - Jarosławiec, nocleg z wyży
wieniem 33 zł, kolonie od 28 zł/osoba. 
Tel. 059/810 94 23,0508 328 839

Nauka
Niemiecki - korepetycje, nauka, 

wszystkie poziomy zaawansowania. 
Tel. 0506175437

QDomy.com
http://www.eDomy.com
http://www.eDomy.com
ujlM.cordom.pl
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DAM PRACĘ
Zatrudnię fryzjerkę damsko-męską 

w Koźlu. Tel. 0504 568 361

Zatrudnię kierowców w transporcie 
międzynarodowym kat. C + E, wyma
gane doświadczenie. Tel. 032/419 83 
13,0604 223143

Praca w Niemczech dla czterech me
chaników samochodowych, czterech 
blacharzy samochodowych, dziesięciu 
monterów mebli, czterech kierowców 
ciężarówek, dwudziestu osób do ścina
nia trawy, dwudziestu do sortowania 
metali, wymagany paszport niemiecki, 
STAAT lub pozwolenie na pracę. Tel. 
032/67 050 40,0694 577 804

Poszukuję opiekunki do 2,5 letniego 
dziecka. Najlepiej z NDM lub Kuźniczek. 
Tel. 0512 21 37 49

Rinnen Polska sp. z o.o. zatrudni kie
rowców posiadających uprawnienia 
ADR na cysterny. Wymagany paszport 
niemiecki. Tel. 077/487 28 72

Zatrudnię kierowcę kategorii C, E + 
AB z doświadczeniem. Praca w kraju. 
Tel. 0606 456 348,077/482 92 13

Przyjmę pracownika do pizzerii w 
Koźlu. Informacje tel. 0606801190

Praca w charakterze kuriera dla so
lidnych z własnym samochodem. Tel. 
0501 532 609

Zatrudnię sprzedawcę (mężczyznę) 
do sklepu firmowego RUCK-Zuck 
podłogi i drzwi w K-K. Tel. 077/481 07 
19, e-mail: bernad@ruckzuck.sklep.pl

Rinnen Polska sp. z o.o. zatrudni 
kobietę z dobrą znajomością języka 
niemieckiego do pracy w biurze. Tel. 
077/487 28 72

Szukasz dodatkowej pracy? Jeśli 
masz prawo jazdy, mieszkasz w pobliżu 
kozielskiego ryn ku i masz czas od 16 do 
20-zadzwoń, tel. 606 801 190

Zatrudnię kelnerki. Wiek do 30 lat. 
Tel. 0889 454 389

1X0 Serwis sp. z o.o. poszukuje osoby 
na stanowisko elektromonter instalacji 
elektrycznych oraz kierownika realizacji 
robót elektrycznych. Szczegółowe in
formacje pod numerem telefonu, 0605 
338 402 pan Robert Klima lub 077/472 
1700

Firma transportowa zatrudni kie
rowców w transporcie dystrybucyjnym, 
wymagania : prawo jazdy C + ADR K-K. 
Tel. 077/40 61 345

Zatrudnię fryzjerkę damsko-męską. 
Tel. 077/481 15 53,0668 167 675

Ogólnopolska sieć handlowa „POLO" 
poszukuje szefa rejonu, teren pracy K-K, 
zakres obowiązków: zarządzanie siecią 
sklepów. Oczekiwania: wykształcenie 

minimum średnie, doświadczenie w 
zarządzaniu siecią sklepów, własny sa
mochód. Tel. 0693 960 050. Zgłoszenia: 
PH „POLO" 48-303 Nysa ul. Podolska 22 
lub biuro@phpolo.pl

Zatrudnię pracownika do sklepu spo
żywczo-przemysłowego, mile widziane 
doświadczenie, dyspozycyjność. Tel. 
0512 193 950,077/482 63 98

Firma finansowa oferuje pracę zasad
niczą lub dodatkową. Tel. 0501 087 956

Murarzy oraz murarzy klinkieru do 
północnych Niemiec. Bez paszportu D. 
Tel.004925729234963.lub siegmund@ 
iam-modelle.de

Poszukuję opiekunki do 6- 
miesięcznego dziecka na os. Blachow- 
nia.Tel. 077/483 65 29,0691 118451

Zatrudnię młodą osobę na stanowis
ko barmanki. Tel. 077/482 15 17

Praca w okolicach Venlo w Holan
dii, ofery pracy w halach, szklarniach 
dla kobiet i mężczyzn wiek od 17 do
51 lat, wymagany paszport niemiecki. 
Przewóz osób pod wskazany adres. 
Holandia, cena 55 euro lub 220 zł. Tel. 
0513 971 730

Duże laboratorium analityczne 
poszukuje osoby do poboru materiału 
biologicznego w punkcie pobrań w 
Kędzierzynie-Koźlu. Praca w niepełnym 
wymiarze godzin (godziny ranne), 
umowa-zlecenie. CV prosimy kierować 
pod adres: e-mail: praca@sla.com.pl 
lub na adres Śląskie Laboratoria anali
tyczne ul. Żelazna 1, 40-851 Katowice. 
Szczegółowe informacje pod nr tele
fonu : 0609 117 302

Firma handlowa zatrudni pracow
ników. Tel. 0601 059135

Zatrudnię technika farmacji po stażu. 
Tel. 0606,207 459

Kasjer, sprzedawca, magazynier, wy
magane doświadczenie w branży owo
cowo-warzywnej. Tel. 0503 199310, ul. 
Powstańców 70

Apteka «Książęca» w Raciborzu 
poszukuje mgr farmacji na stanowisko 
asystenta. Zapewniamy mieszkanie. 
Tel. 032/414 05 95

Zatrudnię murarzy w Niemczech. 
Paszport niemiecki. Tel. 0049/170 96 
47 368

Zatrudnię technika farmacji. Tel. 
0606 683193

Poszukujemy osób na stanowisko 
kontroler/windykator, bezpłatne szko
lenie, wysokie prowizje. Tel. 077/483 52
52 wew. 59

Zatrudnię do rozwozu książek telefo
nicznych i ulotek na terenie K-K i okolic. 
Tel. 0606 967 402

SZUKAM PRACY
Miła i odpowiedzialna 18-letnia 

dziewczyna chętnie zaopiekuje się 
dzieckiem. Tel. 0663 939 557 . ....

Szukam dowolnej pracy na wakacje. 
Wiek -16 lat.Tel.0508367764

25-letnia kobieta szuka pracy, 
wykształcenie wyższe ekonomiczne, 
bardzo dobra znajomość obsługi 
komputera i urządzeń biurowych, 
dobra znajomość języka angielskiego i 
niemieckiego. Tel. 0513 739 701

Wokalistka poszukuje pracy w 
zespole. Tel. 0501 403 545

Mechanik samochodowy 38 lat, bez 
nałogów, z doświadczeniem szuka 
pracy w Austrii. Tel. 0504 745 894

Młody mężczyzna poszukuje 
jakiejkolwiek pracy na terenie 
Kędzierzyna-Koźla. Z zawodu 
ślusarz, posiada uprawnienia na 
wózki widłowe wraz z wymianą butli 
gazowej, uregulowany stosunek od 
służby wojskowej, prawo jazdy kat: 
B, umiejętność posługiwania się 
komputerem. Tel.0606654230 lub po 
17-godz.077/4821176

Szukam pracy w Austrii lub Niem
czech, paszport niemiecki, 27 łat ,bez 
nałogów, bardzo dobra znajomość 
języka niemieckiego! Tel. 0607 302 269

Inżynier budowlany szuka jakiejkol
wiek pracy. Tel. 077/481 51 70

40-letnia kobieta, zmotoryzowana, 
poszukuje pracy popołudniami i w 
weekendy. Oferty seksualne wykluczo
ne. Tel. 0696 651 781

Podejmę od zaraz pracę przy odka- 
mienianiu instalacji wodnych. Tel. 0600 
460 882

Młoda rencistka, ukończone studia 
z awodowe marketing i zarządzanie 
(licencjat) podejmie pracę na pół 
etatu, znajomość obsługi komputera i 
urządzeń biurowych. Tel. 0665 277 910

Mężczyzna, lat 30, szuka pracy 
jako pracownik fizyczny - prace 
porządkowe, fizyczne, remontowo- 
budowlane, malowanie pomieszczeń, 
docieplanie budynków mieszkalnych. 
Tel. 0698 160 612 lub 077/ 483 27 16

Masz dziecko, chcesz iść na zakupy, 
a może do kina? Dzwoń po babcię. Tel. 
077/483 51 97

Fachowiec szuka pracy w kafelko- 
waniu, malowaniu, paneleach itp.Tel. 
0888 770 702

Nauczyciel języka francuskiego 
szuka pracy. Tel. 483 27 16

Kajakarze z Niemiec w Kędzierzynie-Koźlu

600
kilometrów Odrą

18 Niemców postanowiło prze
płynąć kajakami Odrę od Racibo
rza po niemieckie miasto Schwedt. 
W zeszły poniedziałek zrobili so
bie przystanek w naszym mieście, 
by następnego dnia ruszyć do 
Krapkowic.

21 dni przeznaczyli na przemierzenie 
tego szlaku. Uczestnikami są osoby, z 
których najmłodsza ma 50 lat, a naj
starsza 71. Pochodzą z sześciu różnych 
miast w Niemczech, m.in. Magdeburga 
i Hamburga.

- Należymy do klubu kajakarskie
go. Co .dwa lata organizujemy mię
dzynarodowy spływ dużymi rzekami 

Grupą Niemców wybrała się w podróż Odrą dwójkami kajakarskimi oraz jedną 
ośmioosobową kanadyjką. •

europejskimi, takimi jak Niemen, 
Dunaj i Łaba - tłumaczy Manfred 
Neuber, uczestnik wyprawy.

W trakcie odrzańskiej wyprawy 
zwiedzą Górę Świętej Anny, Opole, 
Brzeg, Wrocław, Głogów i Nową Sól. 
Niektórzy z uczestników są po raz 
pierwszy w Polsce.

- Ludzie są tutaj przyjaźnie do nas 
nastawieni. Na pewno przyjedziemy 

do Polski jeszcze w przyszłym roku 
- mówi Victor Schulz.

Okazuje się, że w Niemczech wiele 
starszych osób uprawia kajakarstwo 
turystyczne. - To duży wysiłek, ale 
wszyscy są przyzwyczajeni do tego 
typu sportu. Trzeba mieć kapelusz i 
być nasmarowanym olejkiem - doda- 
je Manfred Neuber. - Najgorszy jest 
upal.

Do Niemców dołączyli dwaj racibo- 
rzanie, którzy towarzyszyli im podczas 
spływu do Kędzierzyna-Koźla: - To za
dziwiające, że znalazła się taka grupa 
ludzi, której chciało się tu przyjechać. 
Nie wiedzieli przecież, czego mogą 
oczekiwać - stwierdza Tomasz Gajda, 

który zdecydował się na tę podróż ra
zem ze swoim kolegą Bartłomiejem 
Mielnikiem.

Za dwa lata grupa Niemców zno
wu przemierzy Odrę. - Tym razem 
wystartujemy ze Zgorzelca, popły
niemy do Szczecina i być może do 
morza Bałtyckiego - kończy Manfred 
Neuber.

Tekst i foto: ASK
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MIEJSKI ZAKŁAD CMENTARNY
kompleksowe usługi pogrzebowe po nąjniższych cenach

Kędzierzyn-Koźle,
ul. Bałtycka 2 

tel. 483 40 76 (do 15.30) 
483 55 41 (po 15.30)

0602 620 338

Wprost do doskonałości - ta idea nie zmienia się od lat. Ale tylko idea pozostaje ta sama. Każdy kolejny model Toyoty 
Avensis jest jeszcze bardziej wyjątkowy od poprzedniego. Ciekawe, czym zaskoczy Cię tegoroczna nowość ... 
elegancją? Dbałością o szczegóły? Połączeniem wygody i bezpieczeństwa? Innowacyjnymi rozwiązaniami? Umów się 
na jazdę próbną. Poznaj odpowiedzi na swoje pytania i przekonaj się, na co stać nowy silnik D-4 Diesel 180.

Toyota Motor Poland Co. Ltd Sp. z o.o. i autoryzowane stacje 
Dealerskie otrzymały certyfikat potwierdzający, że wdrożone 
systemy zarządzania jakością i zarządzania środowiskowego 
w zakresie sprzedaży i serwisu samochodów spełniają 
wymagania norm ISO 9001:2000 i ISO 14001:2004

TODAY TOMORROW

Avensis - zużycie paliwa (UE 80/1268 z późniejszymi zmianami) w cyklu mieszanym wynosi w zależności od wariantu i wersji auta od 5,5 do 9,61/100 km. 
Emisja CO2 (UE 80/1268 z późniejszymi zmianami) wynosi w zależności od wariantu i wersji auta od 228 g/km.
Szczegółowe informacje o działaniach podejmowanych przez Toyotę w zakresie ochrony środowiska, a w szczególności dotyczących odzysku i recyklingu 
samochodów wycofanych z eksploatacji, są zawarte na stronię internetowej; www.toyota.pl, na podstronie: Recykling samochodów.

AUTORYZOWANA STACJA DEALERSKA TOYOTA KONSEK
44-203 RYBNIK, ul. Prosta 100, tel. (032) 432 90 40,fax (032) 432 90 66

STACJA KONTROLI POJAZDÓW WSZYSTKICH MAREK Do 3,51, wys. 4 m oraz pojazdów zasilanych gazem i MOTOCYKLI

mailto:bernad@ruckzuck.sklep.pl
mailto:biuro@phpolo.pl
modelle.de
mailto:praca@sla.com.pl
http://www.toyota.pl


Znów potrzebna pomoc

Ania Baranek walczy z białaczką
Dwuletnia Ania Baranek, miesz

kanka osiedla socjalnego w Bla
chowni, walczy z białaczką. Od 
paru tygodni przebywa na od
dziale wrocławskiej Kliniki On
kologii i Hematologii Dziecięcej, 
gdzie poddawana jest leczeniu za 
pomocą chemioterapii.

Na początku tego roku pisaliśmy o 
chorym na białaczkę trzylatku Oskarze 
Ćwilichowskim. Chłopczyk wraca do 
zdrowia, ma dobre wyniki badań i le
karze są bardzo zadowoleni z postępów 
w leczeniu. Mają w tym sukcesie swój 
udział wszyscy ci, którzy choćby w naj
mniejszym stopniu wspomogli rodzinę 
Oskara. Serdeczne dzięki.

Teraz naszej pomocy oczekuje ko
lejne dziecko. Jest to dwuletnia Ania 
Baranek, mieszkająca z rodzicami i 
dwiema starszymi siostrami na osied
lu socjalnym w Blachowni. O chorobie 
dziewczynki rodzice dowiedzieli się 
przed miesiącem.

- Ania nagle zaczęła się źle czuć. 
Słabła, przestała chodzić, dosta
ła czerwonych plamek na ciele. 
Żona poszła z dzieckiem do przy
chodni na dyżur. Tam lekarz skie
rował nas od razu do szpitala do 
Koźla. W szpitalu po badaniu krwi 
natychmiast skierowano nas do

wrocławskiej kliniki z diagnozą 
białaczki - mówi ojciec dziewczynki, 
Rafał Baranek. W Klinice Onkologii i

Hematologii zrobiono dodatkowe ba
dania, z badaniem krwi pępowinowej 
włącznie. Stwierdzono ostrą białaczkę

Ania w objęciach taty.

limfoblastyczną.
- W tej chwili córka leczona jest 

za pomocą chemioterapii. Lekarze 
chcą wiedzieć, jak organizm dzie
cka zareaguje. Może się okazać, że 
chemia wystarczy i mamy nadzieję, 
że tak właśnie będzie - dodaje ojciec 
Ani.

Na razie dziewczynka dobrze znosi 
leczenie. Jest więc nadzieja, że obej
dzie się bez przeszczepu. Jak twier
dzą lekarze, leczenie dziecka potrwa 
około dwóch lat. Będzie to sporym 
obciążeniem finansowym dla rodziny. 
Co prawda oboje rodzice Ani pracują 
i zarabiają łącznie około 2,5 tys. zł, 
ale rodzina liczy pięć osób, a ponadto 
na dochodach trzyma rękę komornik. 
Na szczęście obiecały pomoc Zakłady 
Azotowe „Kędzierzyn” S.A., gdzie od lat 
pracują państwo Barankowie. Liczymy 
też, że w razie potrzeby nie zawiodą 
mieszkańcy osiedla i miasta, którzy 
wielokrotnie dawali dowody wspania
łomyślności i wielkoduszności. Do te
matu będziemy wracać. Fundusze na 
leczenie Ani zbiera Fundacja “Bądź 
Człowiekiem”, organizacja pożytku 
publicznego. Numer konta, na które 
można dokonywać wpłat z dopiskiem 
“Dla Ani Baranek”: 32 8882 1032 
2001 0025 3637 0001.

ZET

Na skróty

Raz .
w miesiącu

Stali czytelnicy GL zauważyli za
pewne, że przez kilka ostatnich ty
godni nie było kolumny ŻB. To efekt 
sezonu urlopowego oraz zmian, jakie 
wprowadzono w ostatnim czasie.

Od lipca kolumna “Życia 
Blachowni” ukazywać się będzie je
den raz, na początku każdego mie
siąca, a nie co tydzień, jak to bywało 
do tej pory. To wspólna decyzja kie
rownictwa gazety i redaktorki strony 
ŻB.

Lampa

O oświetleniu ścieżki szkolnej 
pisaliśmy wielokrotnie. Na początku 
w samych superlatywach, potem 
coraz częściej o aktach wandalizmu 
dokonywanych na oświetleniu. Z 
konsekwencją godną lepszej sprawy, 
osiedlowi bezmózgowcy wyżywają 
się na latarniach. Jedna z nich 
została przewrócona i zniszczona.

- Latarnia leży na ziemi, ster
czą z niej druty i obawiam się, że 
może dojść do tragedii, bo dzieci 
mają różne pomysły. Zgłosiłem 
ten fakt dzielnicowemu, z proś
bą, żeby zadziałał w tej sprawie, 
ale parę dni minęło i nic się nie 
dzieje - powiedział nam jeden z 
mieszkańców osiedla.

Istotnie, sprawdziliśmy, tuż za 
śmierdzącym rowem (idąc w stronę 
ul. Szkolnej) leży w trawie zniszc
zona latarnia. Odpowiednie służby 
miejskie powinny jak najszybciej się 
nią zająć.

ZWS

Już po raz siódmy

Już siódmy rok w wakacje w 
domu kultury trwa akcja, zorgani
zowana z myślą o dzieciach, które 
nie mają możliwości wyjazdu na 
letni wypoczynek.

Całkowity wysiłek związany z przy
gotowaniem akcji wakacyjnej jak za
wsze wziął na siebie Józef Pierzak, 
którego wspiera od lat żona Krystyna. 
Wspólnie opracowują program zajęć i 
wycieczek, starają się o środki finan
sowe, kupują nagrody i materiały po
trzebne do zajęć.

- Po każdej takiej akcji myślę so
bie, że to już ostatni raz, a potem, 
gdy już człowiek odetchnie, gdy 
minie parę miesięcy, dochodzę do 
wniosku, że może jednak jeszcze raz 
spróbujemy. No bo kto tu w osiedlu 
coś zrobi, jeśli nie „Lech”? - powie-

słonecznym i w dobrze już na
grzanej wodzie.

- Chłopcy sprawdzali swo
je pływackie umiejętności, 
kto chciał mógł grać w bad
mintona i inne gry spraw
nościowe. Byliśmy nad wodą 
zgodnie z planem, czyli do 
godz. 14.00. Potem powrót 
do Blachowni autokarem. 
Za wycieczkę każdy płacił 1 
zł. Ci, co byli, od razu pytali 
kiedy następny wyjazd - po
wiedział Józef Pierzak.

A kolejny wypad nad po
bliskie urokliwe jezioro na 
początku sierpnia. Wcześniej 
jednak jeszcze sporo innych 
atrakcji.

Tekst i foto: Zofia WISŁA

Wakacje w Lechu
12 lipca turniej tenisa stołowego
17 lipca turniej szachowy
21 lipca wyjazd do opolskiego ZOO, 
zbiórka pod „Lechem" o godz.10.00, 
opłata 5 zł
24 lipca turniej hokeja na trawie
28 lipca dyskoteka
1 sierpnia turniej siatkówki
3 sierpnia wyjazd na Dębową, zbiórka 
pod „Lechem" o godz.10.00, opłata 1 
zł
9 sierpnia turniej szachowy
18 sierpnia hokej na trawie
23 sierpnia wyjazd do Parku Wodnego 
wTarnowskich Górach, zbiórka o godz.
10.00 pod „Lechem" opłata 16 zł
24 sierpnia turniej warcabowy
29 sierpnia turniej tenisa stołowego
31 sierpnia dyskoteka i zakończenie 
akcji wakacyjnej

dział nam Józef Pierzak.
Istotnie, w Blachowni tylko 

DK „Lech” i biblioteka robią w 
wakacje coś dla dzieci.

Tym razem, wzorem lat ubie
głych, bazując na znajomości 
oczekiwań, przygotowano sze
reg atrakcji, turniejów i wycie
czek. Pierwsza z nich, wypad na 
Dębową, miała miejsce 7 lipca. Do 
dyspozycji wycieczkowiczów był 
cały autobus. Zbiórka o dziesiątej 
i tu niespodzianka. Przyszło tylko 
kilkanaście osób. Zapowiadała 
chęć wyjazdu znacznie większa 
grupa, ale odstraszyły ich po
głoski, że na Dębowej jest bagno. 
Ci, którzy nie dali temu wiary 
- skoro kąpielisko jest czynne, to 
musi być w porządku - nie żało
wali. Pogoda sprzyjała kąpielom:
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PIŁKA NOŻNA
Będzie memoriał
Działacze klubu Po-Ra-Wie 

Większyce postanowili uczcić 
tragiczną śmierć swojego za
wodnika. Artura Scheitchauera 
i lipca organizują turniej 
nazwany jego imieniem. Jak się 
dowiedzieliśmy, swój udział po
twierdzili już zawodnicy Zefira 
Kędzierzyn-Koźle. Planowane 
są mecze piłkarskie, złoże
nie kwiatów na grobie Artura 
oraz atrakcje dla kibiców. 
Zapraszamy.

WAR

***

Lepsi przegrali

STRZELECTWO SPORTOWE
Punkty Marka
Zawodnik MMKS-u

Kędzierzyn-Koźle Marek Szala 
wywalczył cztery punkty do 
rywalizacji klubowej w trak
cie zawodów o puchar Prezesa 
Polskiego Związku Strzelectwa 
Sportowego.

Marek startował w dwóch 
konkurencjach. W rywalizacji 
juniorów młodszych strzelają
cych z pistoletu pneumatycz
nego zajął dziesiąte miejsce, 
uzyskując 362 pkt., tracąc 
osiem punktów do zwycięzcy. 
Za to osiągnięcie zdobył dwa 
punkty do rankingu klubowe
go. podobnie jak za 12 miejsce 
w konkurencji strzelania z pi
stoletu dowolnego Tutaj Marek 
był 12. z wynikiem 321 pkL, 
tracąc do zwycięzcy 29 pkt.

WAR

***

Victoria Łany stworzyła wię
cej okazji bramkowych i częściej 
przebywała przy piłce, lecz po raz 
drugi została pokonana w finale 
Pucharu Polski na szczeblu podo
kręgu.

Spotkanie rozgrywane w 
Poborszowie było ciekawe i zacięte. 
Już w dziewiątej minucie sędzia Adam 
Jochem podyktował rzut kamy dla

Wehyńskiego był już nie do obrony. 
Kwadrans później dośrodkowa! z pra
wej strony boiska Wehyński, a Daniel 
Wojton strzelił drugiego gola. Ale już w 
50 sekund później kontaktową bramkę 
strzela Adam Bughoff. W 30 minucie 
meczu Ponownie Burgfoff miał okazję 
na zdobycie gola, lecz jego strzał obro
nił Łukasz Merz, a Sebastian Lazar nie 
zdołał piłki dobić. W ostatniej minucie 
pierwszej części gry najpierw Szymon

z linii bramkowej po strzale Michała przepaści! Krzysztof Burghoff w 56 mi- 
Łyska. nucie, kiedy to strzelił w słupek z trzech

Victoria Łany - KS Kędzierzyn-Koźle 1:2 (1:2)
Bramki: A. Burghof - Wehyński, Wojton.
Victoria: Marian Maintok - Jan Kaduk, Dariusz Kukiełka, Krzysztof Stupek, 

Dorian Hałas, Piotr Zemełka, Sebastian Lazar, Artur Mikliss, Łukasz Pietruszka, Adam 
Burghoff, Radosław Targos oraz Krzysztof Bughoff, Gabriel Hałas.

KS: Łukasz Merz - Szymon Kupka, Witold Polityło, Rafał Botwina, Michał Łysek, 
Damian Botwina, Damian Burzan, Piotr Warzecha, Robert Czopek, Roman Wehyński, 
Daniel Wojton oraz Tomasz Szałaj, Mateusz Kiebzak, Jacek Rosiak.

Zdobywca pucharu - KS Kędzierzyn-Koźle

metrów. Ten sam zawodnik miał jesz
cze trzy okazje, lecz albo strzelał obok 
słupka, albo jego strzały padały łupem 
Merza. Piotr Zemełka również miał kil
ka okazji bramkowych, lecz zabrakło 
mu zimnej krwi albo dokładności w 
oddawaniu strzału. Kilka minut przed 
końcem spotkania z ławki rezerwowych 
usunięty został przez sędziego kierow
nik drużyny KS-u. W ostatniej akcji

Zdobywcy Pucharu Polski w podo
kręgu Kędzierzyn-Koźle w XXI wieku

2000 - Orzeł Polska Cerekiew
2001 - KS II Kędzierzyn-Koźle
2002 - KS II Kędzierzyn-Koźle
2003 - EDRA Poborszów
2004 - Naprzód Długomiłowice
2005 - TKKF Blachowianka
2006 - KS Kędzierzyn-Koźle

PIŁKA NOŻNA
Ostatnia szansa
W sobotę o godz. 17.00 na 

boisku w Cisku odbędzie się 
rewanżowe spotkanie o pra
wo gry w IV lidze w sezonie 
2006/2007. W pierwszym me
czu Victoria Chróścice pokona
ła u siebie 3:0 Victorię Cisek. 
Jeśli Cisek wygra mecz 3:0 to 
konieczna będzie dogrywka, 
gdyż w dwumeczu obowiązują 
przepisy dotyczące rywalizacji 
zespołów jak w rozgrywkach 
UEFA.

WAR

#**

KS-u. Marian Maintok obronił strzał 
Romana Wehyńskiego oraz dobitkę 
Roberta Czopka. Ale trzeci z kolei strzał

Kupka strzela minimalnie obok słup
ka zza linii pola karnego. 20 sekund 
później Radosław Targos wybija piłkę

W drugiej części Victoria stwarzała 
wiele okazji bramkowych, lecz nie po
trafiła ich wykorzystać. Najlepszą za-

meczu zawodnicy Victorii reklamowa
li zagranie ręką w polu karnym przez 
obrońcę KS-u, lecz sędzia nie dopatrzył 
się przewinienia i zakończył mecz.

Tekst i foto: Piotr WARNER

SIATKÓWKA PLAŻOWA: Grand Prix Kędzierzyna-Koźla

Trudniej na piasku
Aleksander Januszkiewicz wraz 

z Miłoszem Majką zajęli dopiero
drugie miejsce w turnieju siatków-

Barciaka i Krzysztofa Czeremańskiego, 
zapewniając sobie awans do półfina-

zwycięstwa do zwycięstwa kroczyli 
również Aleksander Januszkiewicz

SIATKÓWKA
Zagrają z Włochami
W sobotę 15 lipca o godz. 

19.00 w hali przy ulicy 
Mostowej w Kędzierzynie- 
Koźlu odbędzie się mecz towa
rzyski reprezentacji kadetów 
Polski oraz Włoch. W składzie 
reprezentacji Polski występuje 
libero Adam Swaczyna z nasze
go miasta. Wstęp na to spotka
nie jest wolny.

WAR

***

ZEBRANIE
Zapraszamy do Ciska
W piątek 4 sierpnia w Cisku 

w Gminnym Ośrodku Kultury 
odbędzie się spotkanie kapi
tanów drużyn i działaczy klu
bowych z działaczami podo- 
kięgtl Kędzierzyn-Koźle oraz 

' przedstawicielem Opolskiego 
Związku Piłki Nożnej przed se
zonem 2006/2007. Omawiane 
będą nowinki regulaminowe 
oraz terminarze rozgrywek.

WAR

ki plażowej o grand prix Kędzie- 
rzyna-Koźla. Lepsi od nich okazali 
się Andrzej Kuleszyński i 
Przemysław Borecki.

W rywalizacji udział wzięły 
24 pary, które grały systemem 
„brazylijskim”, do dwóch prze
granych. Grano jednego seta do 
21 punktów. Od początku ry
walizacji odbywały się ciekawe 
mecze. Sporo było par utytuło
wanych, złożonych z siatkarzy 
występujących na parkietach. 
Grzegorz Wójtowicz i Jakub 
Prochera to wicemistrzowie 
Polski juniorów, a Aleksander 
Januszkiewicz to medalista mi
strzostw Polski seniorów wraz 
z zespołem Mostostalu. Jednak 
Wójtowicz z Procherą nie dali 
rady parze Kuleszyński, Borecki, 
przegrywając z nimi 21:17. W

łu. Ich rywalem na tym szczeblu byli
Raubo, Kwaśniewski, lecz oni również 
nie dali rady, przegrywając 21:19. Od

z Miłoszem Majką. Pokonali oni

1 .Kuleszyński, Borecki 
2-Januszkiewicz, Majka
3. Barciak, Czeremański
4. Raubo, Kwaśniewski

następnej rundzie Kuleszyński 
z Boreckim pokonali Grzegorza Atakuje Grzegorz Pacian

również parę Przemysław Raubo, 
Roman Kwaśniewski, jak i w półfina

le Czeremańskiego i 
Barciaka.

Finał był pasjo
nującym pojedyn
kiem. Prowadzenie 
zmieniało się jak 
w kalejdoskopie, 
prowadziła raz jed
na, raz druga para. 
Nie było to jednak 
prowadzenie więk
sze jak dwupunk- 
towe. Tak było do 
stanu 9:9, kiedy 
to Kuleszyński i 
Borecki „odskoczy
li” od przeciwni
ków. Zaczęli lepiej 
serwować, a z od
biorem ich zagry
wek mieli problemy 
zarówno Majka, jak 
i Januszkiewicz.
Ostatecznie 21:13 
wygrali Kuleszyński 
i Borecki, obejmując 
prowadzenie w ry
walizacji Grand Prix 
Kędzierzyna-Koźla.

Tekst i foto: 
Piotr WARNER

PIŁKA NOŻNA

Ciekawostki
Trzy zespoły z naszego powiatu wy

cofały się z rozgrywek w trakcie trwa
nia sezonu. Były to Fortuna Ostrożnica 
z klasy B juniorów, LZS Gościęcin 
z klasy A trampkarzy oraz Naprzód 
Długomiłowice z klasy B trampkarzy.

***

Aż 34 czerwone kartki pokazali sę
dziowie w meczach II ligi juniorów. 
W klasie B seniorów było tych kartek 
31, w klasie A juniorów 20, a w klasie 
C oraz w klasie B juniorów po cztery. 
Cztery czerwone kartki pokazali też sę
dziowie w meczach trampkarzy.

***
Juniorzy grający w II lidze obejrze

li aż 405 żółtych kartek. W klasie B 
seniorów było ich 372, w klasie A ju
niorów 136, w klasie B juniorów 81, w 
klasie C seniorów 76.

***
Aż 17 walkowerów wydział Gier i 

Dyscypliny orzekł w II lidze juniorów. 
W klasie A juniorów było ich sześć, w 
klasie B juniorów cztery, a w klasie B 
seniorów dwa.

***

Jedynym zespołem z naszego po
wiatu, który nie poniósł porażki w roz
grywkach grupowych, są trampkarze 
Victorii Cisek.

WAR



PIŁKA NOŻNA - Baraźe o IV ligę

Bil to za mało
SIATKÓWKA: Nowe twarze w Mostostalu

Będą mieli problem
Wysoką porażką naszej druży

ny zakończył się pierwszy mecz 
barażowy o grę w IV lidze. Zespół 
z Chróścic grał lepiej technicznie 
oraz skuteczniej w ataku.

Początek meczu przebiegł pod 
znakiem wzajemnego badania się 
zespołów. Jako pierwsi okazję bram
kową stworzyli gracze Ciska w 15 
minucie meczu. Z rzutu wolnego wy
konywanego z 20 metrów od bram
ki Chróścic silnie strzelił Grzegorz 
Leżała. Bramkarz miejscowych zdołał 
wybić piłkę na rzut rożny. Trzy minuty 
później okazję do strzelenia gola miał 
Dariusz Wawrzinek, lecz jego uderze
nie zostało w ostatniej chwili zabloko
wane przez obrońcę.

Miejscowi również groźnie ata
kowali i w 25 minucie Sławomir 
Knapik znalazł się sam na sam z 
Piotrem Bilem. Bramkarz Ciska zła
pał piłkę po jego strzale i szybkim 
wyrzutem rozpoczął kontrę. Niestety 

Piotr Bil - bramkarz Victori Cisek
- Starałem się, jak mogłem, lecz zabrakło nam dokładności 
w ustawianiu szyków obronnych. W rewanżu będzie trudno 
odrobić straty, ale nie jest to niemożliwe. Musimy tylko 
jak najszybciej strzelić pierwszego gola, a później będzie 
łatwiej.

dwójkowa akcja Janusza Owsianego 
z Wawrzinkiem zakończyła się niecel
nym strzałem tego ostatniego. Kilka 
minut później gracze przyjezdni po 
raz ostatni w pierwszej połowie zagro
zili bramce Macieja Zbocha. Owsiany 
przedarł się przez szyki obronne 
Chróścic, lecz jego strzał był zbyt lek
ki i Zboch nie miał większych proble
mów z jej złapaniem. W doliczonym
czasie gry Roman Kupczyk znalazł się 
sam na sam z Bilem, lecz jego strzał z 
pięciu metrów oraz dobitkę Knapika 
Bil obronił.

-Nasi lepiej strzelają na tą bram
kę, na którą będą grać w dru-

PIŁKA NOŻNA: Juniorzy KS Cisowa

Cisowa - reaktywacja
Po dwóch latach reaktywowa

no juniorów w Klubie Sportowym 
Cisowa i od razu wygrali oni roz
grywki w klasie B juniorów.

W całych rozgrywkach juniorzy z 
Cisowej dali się pokonać tylko dwa 
razy. U siebie bardzo wysoko przegrali 
z RTS-em Koźle Rogi oraz na wyjeź- 
dzie w Kłodnicy. Ta druga porażka 
miała miejsce na rozpoczęcie rundy 
wiosennej i chyba podziałała na gra
czy jak zimny prysznic. Później zespół 
wygrał kolejno siedem spotkań, tra
cąc w nich tylko dwa gole. Bramkarz 
Cisowej, Rafał Bujak, grywa już w 
zespole seniorów, pokazując spore 
umiejętności. Zresztą podobnie jest w 
przypadku kilku jego kolegów, którym 
trener seniorów, Wojciech Zyskowski 
daje często szanse gry. Tak było w me
czu seniorów Cisowej z Kotlarnią, kie
dy to właśnie młodzież doprowadziła 
do remisu, mimo iż przeciwnicy pro
wadzili już 3:1.

Niestety, spore umiejętności junio
rów z Cisowej są również problemem 
klubu. W zarządzie ścierają się dwie 
koncepcje. Jedną jest pozwolenie na 
grę zespołu juniorów jak najmocniej
szym składem, kosztem występów 

giej połowie 
- twierdzili ki
bice Chróścic, 
którzy tłum
nie przybyli na 
mecz. Okazało 
się, że mieli ra
cję. Wprawdzie 
w 47 minucie 
Wawrzinek 
znalazł się 
sam na sam ze 
Zbochem, lecz 
nie zdołał go 
pokonać. Od 
tego momentu 
praktycznie gra 
toczyła się na 
połowie Ciska. 
Raz po raz kot
łowało się pod 
bramką Bila.

W 54 minu
cie po rzucie 
rożnym w za

Janusz Owsiany (z lewej) starał się jak mógł, lecz gola nie 
zdobył.

mieszaniu podbramkowym przy bier
nej postawie obrońców gości, Knapik 
strzela obok rozpaczliwie interweniu
jącego Bila. Ostatnią okazja bramkową 
miał Cisek w 64 minucie. Wawrzinek 
nie dał rady pokonać Zbocha, strzela
jąc zbyt lekko z 10 metrów. Za to w 74 
minucie Wojciech Majewski przyjął na 
pierś strzał Radosława Majewskiego, 
a piłka odbiła się od niego tak nie
szczęśliwie, że spadła Knapikowi pod 
nogi. A były napastnik Odry Opole nie 
zwykł marnować takich prezentów.

W 78 minucie meczu Bil popełnia 
jedyny tego dnia błąd, lecz kosztuje to 
zespół utratę trzeciego goła, zdobytego

zdolnych juniorów w seniorskim ze
spole. Druga koncepcja przewiduje, 
że najbardziej utalentowani juniorzy 
mają być „ogrywani” w zespole senio
rów, nawet kosztem gorszej postawy 
juniorów, osłabionych ich brakiem. I 
każda z tych koncepcji ma swoje ra
cje.

Największym problemem klubu, 
zresztą nie tylko tego, jest emigracja 

Juniorzy KS Cisowa przed ostatnim meczem sezonu 2005/2006

zarobkowa do Niemiec i Holandii. 
Wprawdzie w zespole juniorów jest to 
mniej odczuwalne, gdyż jest to mło
dzież, przeważnie ucząca się. Jednak 

przez Bartosza Krzwdę. W końcówce 
jeszcze dwukrotnie Piotr Bil wykazał 
się swoim kunsztem, chroniąc zespół 
przed wyższą porażką.

Mecz ten pokazał, że Chróścice po
siadają dobry zespół, zgrany i dobrze 
wyszkolony technicznie. Naprzeciw

Victoria Chróścice - Victoria Cisek 
3:0 (0:0)

Bramki: Knapik 2, Krzywda.
'Cisek: Piotr Bil - Marek Kuchajewicz, 

Leszek Pietrzak, Wojciech Bania, 
Wojciech Majewski, Marek Brym, 
Grzegorz Leżała, Grzegorz Wieczorek, 
Wojciech Wiluk, Dariusz Wawrzinek, 
Janusz Owsiany oraz Rafał Dumała, 
Tomasz Dubiel,Tomasz Swientek, Piotr 
Siodlaczek.

niemu wyszedł zlepek indywidualno
ści, który nie potrafił dobrze zagrać w 
obronie i praktycznie nie posiadający 
linii pomocy. W rewanżu będzie bar
dzo trudno odrobić straty.

Tekst i foto: Piotr WARNER

mecze rozgrywane w niedzielę niosą 
ze sobą niebezpieczeństwo osłabienia 
zawodników po sobotnich dyskote
kach i prywatkach. Oczywiście nie jest 
to problem tylko Cisowej, lecz prak
tycznie każdego zespołu juniorów.

Cisowa awans zdobyła jak najbar
dziej zasłużenie, pokonując trzech 
najgroźniejszych przeciwników na 
ich własnych stadionach, nie tracąc w 

tych meczach bramki. To wróży cieka
wą rywalizację w następnym sezonie w 
wyższej klasie rozgrywkowej.

Tekst i foto: Piotr WARNER

Siatkarski klub Mostostal Azoty 
Kędzierzyn-Koźle pozyskał dwóch 
nowych zawodników. Obaj są albo 
byli reprezentantami swoich kra
jów.

Mierzący 215 cm środkowy blo
ku Marcin Nowak oraz reprezen
tant Niemiec, przyjmujący Eugen 
Bakumovski, są nowymi graczami kę- 
dzierzyńskiego zespołu. Nowak podpi
sał kontrakt na dwa lata, mimo iż jesz
cze przez rok powinien być graczem 
PZU AZS Olsztyn. W minionym sezo
nie Nowak wywalczył z olsztyńskim 
zespołem brązowy medal, ale rozwiązał 
ważny jeszcze kontrakt za porozumie
niem stron.

-Mój wizerunek nie ucierpi na 
tym, że przechodzę do klubu, który 
w zakończonym sezonie zajął dalsze 
miejsce w tabeli - powiedział Marcin 
Nowak. - Jeśli będę grał dobrze, to i 
tak zostanie to zauważone. Miałem 
propozycję z Częstochowy, lecz jeden 
z działaczy tego klubu długo mnie 
zwodził. Miałem również propozycję 
ze Skry, lecz oni postawili na zagra
nicznych graczy. No więc przyszed
łem do Mostostalu.

W minionym sezonie Marcin Nowak 
dał się poznać jako gracz potrafiący na
wet własnemu trenerowi wygarnąć, co 
myśli. Cała Polska mogła to obserwo
wać w trakcie relacji telewizyjnej z me
czu BT Wózki Politechnika Warszawa 
- PZU AZS Olsztyn, kiedy to wykrzy
czał swoje uwagi w twarz trenera Jana 
Rysia. Kilka dni później Ryś przestał 
być trenerem w Olsztynie, a media spe
kulowały, że sprawcą tej decyzji był 
właśnie Marcin Nowak, więc z Olsztyna 
podobno chętnie się go pozbyli działa
cze i nowy trener.

SIATKÓWKA PLAŻOWA: Trójki plażowe

Młodzież górą
Najmłodszy zespół rywalizacji 

okazał się najlepszym, pokonując 
starsze i bardziej doświadczone 
zespoły.

Do rozgrywek zgłosiło się osiem ze
społów i po losowaniu przystąpiły do 
rywalizacji. Od początku rywalizacji 
można było zauważyć, że gry są bar
dziej zacięte niż w przypadku par. Trzeci 

Zawodnicy bronili ataki nawet na kolanach.

gracz na boisku daje większe możliwości 
obronne, ale również pozwala na wpro
wadzenie kilku wersji ataków. Dlatego 
też mecze są przeważnie dłuższe niż w 
zwykłej siatkówce plażowej.

Ostatecznie po kilku godzinach rywa
lizacji w decydującym meczu najmłod
sza trójka turnieju, zespół DDD, czyli

- Zawsze mówię to, co myślę - mówi 
Marcin Nowak. - Nie owijam <r baweł
nę, gdy coś mi leży na sercu. Jeau«k 
mówienie, że mnie w Olsztynie nie 
chciano, jest niesprawiedliwe.

Nasz klub zainteresowany jest rów
nież pozyskaniem dwóch reprezentan
tów Niemiec. Jak powiedział prezes 
Kazimierz Pietrzyk, klub pozyskał daw
nego przyjmującego włoskiej Ancony, 
Eugeniusza Bakumovskiego.

-Eugen zna się z naszym rozgry
wającym, Petrem Zapletalem, więc 
pewnie na boisku też znajdą wspól-

Kadra Mostostalu Azoty 
na sezon 2006/2007

Rozgrywający:
Petr Zapletal
Michał Kozłowski
Krzysztof Antosik
Środkowi:
Marcin Nowak
Arkadiusz Świechowski
Damian Domonik
Przyjmujący:
Jakub Jarosz
Bartosz Kurek
Wojciech Serafin
Eugen Bakumovski
Libero:
Marcin Mierzejewski

ny język - powiedział trener Andrzej 
Kubacki.

Poza tym zainteresowany jest po
zyskaniem Markusa Poppa, grającego 
we włoskiej drużynie Taviano. Prócz 
nich klub prowadzi również rozmowy 
z Konradem Małeckim. W drużynie 
natomiast w dalszym ciągu występował 
będzie Wojciech Serafin.

WAR

Dominik Brój, Damian Brój, Damian 
Pilichowski pokonała w dwóch setach 
KS Korty, grający w zestawieniu: Artur 
Rosół, Grzegorz Pacian, Piotr Scadruch. 
Na trzecim miejscu sklasyfikowane 
zostały Pokemony (Marcin Bielka, 
Sebastian Giezek, Tomasz Płocki), po
konując 2:1 Motor (Łukasz Piłat, Karol 
Młot, Michał Pycia).

-Gra trójkami jest lepsza, bo mamy 
większe możliwości pokombinowa
nia przy rozegraniu akcji - powiedział 
nam Grzegorz Pacian. - No a poza tym, 
jak coś się zawali, to jest jeszcze 
dwóch kolegów, którzy rozegrają 
akcję do końca.

Tekst i foto: Piotr WARNER



PIŁKA NOŻNA

Czas podsumowań
-akończył się sezon 2005/2006 

w podokręgu Kędzierzyn-Koźle, 
pora podsumować dokonania 
poszczególnych drużyn. Podsu
mowanie postawy i poczynań 
wszystkich zespołów piłkarskich 
naszego powiatu.

LKS Poborszów jako beniami- 
nek zajął najwyższe miejsce w ligowej 
hierarchii seniorów. W dodatku klub 
został zdobywcą Pucharu Polski na 
Opolszczyźnie. W przerwie zimowej 
dokonano ciekawych transferów, rezyg
nując z bramkostrzelnego Jarosława 
Wolańskiego na rzecz młodego Łukasza 
Bawoła. I okazało się, że działacze mie
li rację, gdyż Wolański po transferze 
do Swomicy Czamowąsy zatracił swój 
instynkt strzelecki, a Bawół okazał się 
bardzo bramkostrzelnym graczem. 
Juniorzy prezentowali się dość do
brze, lecz nie zdołali awansować do II 
ligi, mimo iż pokonali Zawiszę Stara 
Kuźnia. Trampkarze wygrali swoją 
grupę, lecz ze względu na to, że w przy
szłym sezonie kilku z nich kończy wiek 
trampkarza, najprawdopodobniej za
miast zespołu trampkarzy klub zgłosi 
do rozgrywek drugi zespół juniorów.

Victoria Cisek nie zdołała uniknąć 
baraży o pozostanie w IV lidze. W do
datku już po pierwszym spotkaniu stoi 
w dość ciężkim położeniu. Ale dopóki 
piłka w grze, wszystko jest możliwe. W 
trakcie rundy wiosennej pozyskano kil
ku graczy z rozwiązanej drużyny Orła 
Polska Cerekiew i gdyby nie te posiłki, 
to w IV lidze graliby w większości ju
niorzy. A drużyna juniorów o wiele le
piej spisywała się wiosną, mimo iż kilku 
graczy musiało łączyć grę w juniorach 
z występami w IV lidze. Trampkarze po 
raz drugi w ciągu trzech sezonów zo
stali mistrzem podokręgu, zajmując w 
półfinale trzecie miejsce.

Orzeł Polska Cerekiew w swoim 
pierwszym sezonie występów w IV 
lidze niestety został wycofany z roz
grywek. W dodatku nie będzie grał 
również w sezonie 2006/2007, więc 
za rok może zacząć występy od klasy 
C Drużyna zwana niekiedy rezerwami 
Odry Kędzierzyn-Koźle prezentowała 
się nieźle pod względem sportowym. 
O wycofaniu seniorów zadecydowa
ły sprawy inne niż sportowe, czyli po 
prostu braki finansowe. W przyszłym 
sezonie grać będą zapewne juniorzy i 
trampkarze, bo zwłaszcza z najmłod
szych adeptów piłkarskiego rzemiosła 
może mieć klub pożytek.

TKKF Blachowianka jako benia- 
minek klasy A została najlepszym ze
społem z naszego powiatu w tej klasie 
rozgrywkowej. Zespół szkolony przez 
świeżo upieczonego trenera Jacka 
Jakoniuka dość niespodziewanie za
mieszał wśród czołowych zespołów i 
przez pewien czas miał nawet szansę 
na awans do ligi okręgowej. Mimo iż 
w składzie jest kilku doświadczonych 

'''graczy, zespół kilkakrotnie wypuścił z 
rąk pewne zdawałoby się zwycięstwo. 
Tak było między innymi w spotkaniu 
z Bodzanowem czy też z Racławicami. 
Juniorzy stanowią niezłe zaplecze, a 
kilku młodych zawodników z powo
dzeniem weszło w końcówce sezonu 
do składu.

KS Kędzierzyn-Koźle z wielkim 
trudem rozpoczął rozgrywki, ale od 
razu wygrał spotkanie derbowe. W 
ciągu sezonu grający trener Paweł 
Koś wprowadził do zespołu kilku 
juniorów, z pożytkiem dla drużyny. 
Pozyskanie bramkostrzelnego Romana 
Wehyńskiego przed rundą wiosen

ną było krokiem w dobrym kierunku. 
Juniorzy dość przypadkowo uratowali 
się przed spadkiem w poprzednim se
zonie, a obecnie byli już znaczącą siłą 
II ligi. Trampkarze grali bez większych 
sukcesów, choć wiosną zanotowali kil
ka ważnych zwycięstw.

LZS Pawłowiczki po raz ósmy z 
rzędu występują w rozgrywkach klasy 
A, będąc typowym zespołem środka 
tabeli. Nie było jednak łatwo uratować 
się przed spadkiem. Dopiero cztery wy
grane mecze z sześciu ostatnich spot
kań pozwoliły zająć bezpieczne miejsce 
w tabeli. Juniorzy również do końca 
walczyli o zachowanie statusu ligowca, 
natomiast trampkarze byli powodem 
do dumy, gdyż zajęli trzecie miejsce. 
Najlepsze od kilku lat w tej ka
tegorii wiekowej.

Śląsk Reńska Wieś po 
dwóch latach banicji zdołał 
odrobić wiosną stratę z rundy 
jesiennej i wywalczyć awans. 
Piotr Dulski i Łukasz Bodusz 
pozyskani w przed rundą re
wanżową stanowili znaczące 
wzmocnienie drużyny, przekła
dające się na lepszą organizację 
gry. Niestety, juniorzy są nie
obliczalni, częściej przegrywa
jąc niż zdobywając punkty. Na 
razie jednak, bowiem wszystko 
może ulec zmianie. ■

LZS Kotlarnia po raz drugi 
z rzędu nie zdołała awansować 
do klasy A. Tym razem szansę 
zaprzepaściła w rundzie wio
sennej, przed którą miała sporą 
przewagę nad grupą pościgo
wą. Juniorzy zostali najlepszym 
zespołem naszego powiatu w 
II lidze, co jak na beniamin- 
ka jest sporym osiągnięciem. 
Trampkarze stanowią melodię 
przyszłości, gdyż pozostało im 
jeszcze trochę grania w naj
młodszej kategorii wiekowej.

Victoria Łany po spadku z 
klasy A pokazała, że jest dru
żyną z charakterem. Zawodnicy 
nie załamali się, tylko walczyli. 
Zajęli miejsce na podium, a kil
ku juniorów skutecznie zasiliło 
skład seniorów. W rywalizacji 
juniorów drużyna odniosła 
kilka ciekawych zwycięstw, a 
trampkarze spisali się na mia
rę oczekiwań, zajmując drugie 
miejsce w swojej grupie.

KTS Kłodnica był głów
nym kandydatem do zdetro
nizowania Kotlami. Nie udało 
się, gdyż wiosną tylko cztery wygrane 
mecze to było za mało, aby walczyć o 
miejsce w czołówce tabeli. Juniorzy 
bez wielkich fajerwerków, lecz kilku z 
nich posiada spory talent i już obecnie 
grywają w zespole seniorów.

Po-Ra-Wie Większyce złośliwie 
jest nazywana przez niektórych zespo
łem oldbojów. Kilku doświadczonych 
graczy, ale i sporo młodzieży, stanowi 
mieszaninę nie zawsze potrafiącą wy
korzystać swoje umiejętności. Juniorzy 
spadli z II ligi, gdyż zabrakło doświad
czonych graczy, a sama młodzież nie 
posiadała jeszcze boiskowego cwania
ctwa. Trampkarze spisywali się o wiele 
lepiej niż się spodziewali działacze.

Rolnik Urbanowice stanowił cięż
ki orzech do zgryzienia dla każdego 
zespołu, Ale przydarzały się porażki, 
których Rolnik powinien się wstydzić. 
Od kilku sezonów Rolnik plasuje się w 
górnej połówce tabeli, choć bez aspira
cji do awansu. Juniorzy stanowią dość 
dobre uzupełnienie składu, często 

wzmacniając również seniorów. Kilku z 
nich ma spore umiejętności, lecz z róż
nych powodów ich nie wykorzystują.

KS Cisowa jesienią nie prezento
wała się w gronie seniorów zbyt do
brze. Wiosną nastąpiła metamorfoza, 
drużyna przegrała tylko ze Śląskiem 
Reńska Wieś i Victorią Łany. Juniorzy 
wywalczyli awans do klasy A juniorów. 
Szkoda tylko, że więcej młodych za
wodników nie grywa w drużynie senio
rów, bo na pewno zasługują na szansę 
występu z seniorami. O umiejętnoś
ciach młodych graczy Cisowej świad
czy mecz w Kotlami, gdy wprowadzeni 
do gry juniorzy doprowadzili do remisu 
z ówczesnym liderem.

LZS Gierałtowice jako beniaminek 

pewnie wywalczył zachowanie statutu 
ligowca. Osiem wygranych meczów, w 
tym pokonanie Kotlami, to dobre świa
dectwo dla zawodników z Gierałtowic. 
Nadchodzący sezon będzie trudny, gdyż 
klub musi zgłosić do rozgrywek zespół 
młodzieżowy, zgodnie z regulaminem, 
albo nie będzie mógł grać w klasie B 
seniorów.

LZS DFK Łężce po awansie był ska
zywany na spadek. Drużyna po trzech 
przegranych meczach na początek od
nalazła się i w zasadzie nie była po
ważnie zagrożona degradacją. Juniorzy 
wprowadzani do drużyny seniorów nie 
zawsze spełniają pokładane w nich na
dzieje. Jednak wśród rówieśników szło 
im fatalnie i spadli do klasy B junio
rów.

SOLO Kobylice po spadku z klasy 
A zdołali uratować się przed kolejnym 
spadkiem. Juniorzy do ostatniej kolejki 
walczyli o awans do II ligi, ale zosta
li wyprzedzeni przez Zawiszę. Młodzi, 
podobnie jak i seniorzy, więcej punk

tów zdobywali na własnym boisku.
tater Medtarifeaj do końca walczyć 

musiał o przedostatnie miejsce w tabe
li. Seniorzy byli najgorszym zespołem 
ligi na wiosnę, lecz przewaga z jesieni 
wystarczyła, aby się utrzymać. Juniorzy 
zdobyli tyle samo punktów co seniorzy, 
mimo iż rozegrali aż sześć meczów 
mniej. Uplasowali się także w dolnym 
regionie tabeli.

Spartaw Grudcnia Wielka to dru
żyna z bogatą historią, lecz obecnie se
niorzy stoczyli się na dno. Spadek do 
najniższej klasy rozgrywkowej może 
być jednak odskocznią do marszu w 
górę. Niestety, brak następców zawod
ników grających obecnie w seniorach. 
Juniorzy plasują się bardzo nisko, a 

trampkarzy brak. W dodatku prezes 
klubu do końca roku jest zawieszony w 
prawie sprawowania funkcji.

LZS Maciowakrze wywalczyło 
awans po dwóch latach gry w klasie C 
Przemeblowany zespół zdołał wywal
czyć premiowane miejsce na cztery ko
lejki przed końcem rozgrywek. Również 
trampkarze spisywali się dzielnie, koń
cząc rywalizację jako wicelider swojej 
grupy.

Naprzód Długomiłowice w roku 
jubileuszu klub zdołał wywalczyć po
wrót do klasy B. Obraz niestety psuje 
spadek juniorów do klasy B oraz wyco
fanie z rywalizacji zespołu trampkarzy. 
W końcówce sezonu na ławce rezerwo
wych w zespole seniorów siedział tylko 
jeden zawodnik.

LZS Stare Koźle w ciągu kilku lat 
opuściło kilkunastu zawodników. Nie 
pozostało to bez wpływu na prezento
wany poziom sportowy. Juniorzy bez 
kłopotów zapewnili sobie pozostanie 
w II lidze, a seniorzy mieli przez długi 

okres szansę awansu, zabrakło ustabi
lizowanej formy. Trampkarze grali am
bitnie do końca sezonu, osiągając kilka 
ciekawych wyników.

I&srft Stebfow niestety nie zaliczy 
minionego sezonu do udanych. Tylko 
cztery wygrane mecze seniorów, wy
cofany z rozgrywek zespół juniorów. 
Jaśniejszym punktem są trampkarze, 
którzy przez dłuższy czas mieli na 
koncie więcej punktów jak strzelonych 
bramek.

fortuna Witosławice po reakty
wacji nie zakończyła rozgrywek na 
ostatnim miejscu, co już jest sukcesem 
drużyny. Drużyna bezkompromisowa, 
nie uznająca remisów i walcząca o ko
rzystny wynik do końca meczu.

Odra Bierawa reaktywo
wała seniorów po kilku latach 
nieobecności w rozgrywkach. 
Mimo nienajlepszych wyni
ków, Odra wygrała oba presti
żowe mecze w derbach gminy 
ze Starym Koźlem. Juniorzy 
wywalczyli awans, a trampka
rze wygrali swoją grupę roz
grywkową.

Fortuna Ostrożnica w po
przednim sezonie miała szansę 
awansu do Klasy B. W obecnie 
zakończonych rozgrywkach 
Fortuna stanowiła tło dla in
nych drużyn, jedyne zwycię
stwo notując w przedostatniej 
kolejce. Pogorszenie poziomu 
sportowego na szczęście nie 
wpłynęło na inwestycje w 
obiekt. Pojawiły się siatki za
bezpieczające przed wpada
niem piłki na jezdnię.'

KP Kędzierzyn-Koźle po
wstał przed obecnym sezonem, 
aby ratować zespół juniorów w 
opolskiej lidze. Udało się zała
twić sprawy formalne w trakcie 
wakacji, jak również skomple
tować skład. Prowadzeni przez 
Marcina Głazowskiego zawod
nicy uratowali byt, mimo iż już. 
w pierwszym meczu wiosny 
złamał nogę motor napędo
wy zespołu, Piotr Fortuna. 
Drużyna utrzymywana bez do
tacji miejskich.

Zawisza Stara Kuźnia wy
walczyła awans do II ligi ju
niorów w decydującym meczu 
pokonując Kobylice. Z zespołu 
odchodzi tylko jeden gracz, 
kończąc wiek juniora, więc 
zespół powinien nieźle się pre
zentować w nadchodzącym se

zonie. Trampkarze stanowili raczej tło 
dla innych zespołów w grupie i stracili 
najwięcej bramek w sezonie. Trudno 
im będzie zastąpić starszych kolegów 
w II lidze juniorów.

Odrzanka Dziergowice od sezonu 
2002/2003, gdy seniorzy zajęli drugie 
miejsce w klasie B, nie występują w 
rozgrywkach. Od tego czasu Odrzankę 
w rozgrywkach reprezentują tylko mło
dzi gracze. Obecnie juniorzy dopiero w 
ostatniej kolejce meczów zapewnili so
bie pozostanie w klasie A. Trampkarze 
również uplasowali się w dolnej części 
tabeli.

RTS Koźle Rogi wystawił do roz
grywek zespół juniorów, którym nie
wiele zabrakło, aby wywalczyć awans 
do klasy A juniorów. Szkoleni przez 
Adriana Stobrawę zawodnicy dopie
ro w końcówce sezonu zaprzepaścili 
szansę awansu. Mecze drużyny mają 
miłą oprawę, na boisku występują che- 
erliderki.

Podsumował: Piotr WARNER



Zniżki dla grup zorganizowanych (półkolonie) 
Istnieje możliwość pozostawienia dzieci pod nasza opieką.

Kędzierzyn-Koźle, ul. Harcerska 19 Tel. 077/ 481 98 40

lek. med Jolanta - Eliza Pietranek
Specjalista dermatolog - wenerolog

- badania dermatoskopowe K-Koźle,
(ocena znamion skórnych) Al.. Jana Pawła II4/114

-zabiegilaserowe { 0692187 765
Onkologia i alergologia dermatologiczna

Mibrotlńnatyczna Jaskinia Solna

MORZE, GÓRY, SANATORIUM 
W ZASIĘGU TWOJEJ RĘKI

Czynne w dni powszednie: 10.00 do 21.00 
weekend: 09.00 do 21.00

Promocja cenowa: 
i2,00zł/normalny 7,00zł/ulgowy

PARK WODNY ZAPRASZA

NYSA-ŻUK, FSO- POLONEZ ■ TRUCK, TARPAN, UAZ 
EUROPEJSKIE - KOREAŃSKIE, JAPOŃSKIE

SPtUALNÓSĆ DAEWOO"
Zapraszamy do nowo otwartego sklepu!!!

47'220 Kędzierzyn-Koźle
ul. Matejki 15 tel. 077/48182 55



Piłkarskie tabele
IV liga

1.T0R Dobrzeń Wielki 34 78 64-21
2. Motor Praszka 34 73 82-35
3. OKS Olesno 34 72 78-34
4. Swomica Czamowąsy 34 70 70-30
5. MKS Kluczbork 34 64 73-33

6. LKS Poborszów 34 59 68-44
7. FA Rajfel Krasiejów 34 55 78-60
8. MKS Gogolin 34 52 58-46
9. LZS Starościn 34 48 52-52
10. Sparta Paczków 34 45 66-71
11. Start Namysłów 34 40 44-44
12. Śląsk Łubniany 34 37 54-68
13. Polonia Nysa 34 37 43-59
14. Victoria Cisek 34 36 35-70
15. Unia Krapkowice 34 23 27-78
16. Burza Lipki 34 22 25-67
17. Skalnik Tarnów Opolski 34 21 27-64
18. Orzeł Polska Cerekiew 34 23 31-99

13. LZSOtmice8. Troja Włodzienin 26 40 62-50
9. LZS Pawłowiczki 26 33 41-44
10. Polonia Prószków 26 31 46-45
11. Błyskawica Rozumice 26 27 51-92
12. Rolnik Lewice 26 18 45-78
13. Victoria Żyrowa 26 15 34-66
14. LZS Czyżowice 26 13 31-93

24 18 47-102

II liga juniorów 
grupa 3 (kędzierzyńska)

SIATKÓWKA PLAŻOWA: Grand Prix Polski

Marciniak znów wygrał

Liga okręgowa grupa 1
LMardietn Proślice 30 74 86-37
2. Mctoria Chróścice 30 60 61-25
3. BTP Brzeg 30 51 57-38
4. Małapanew Ozimek 30 50 68-52
5. LZS Mechnice 30 50 50-40
6. Start Siołkowice 30 49 52-52
7. ENMA Grodziec 30 45 62-56
8. Silesius Kotórz Mały 30 45 50-44
9. Odra II Opole 30 41 70-61
10. Hetman Byczyna 30 38 39-42
11. Polonia Domaszkowice 30 38 36-56
12. Start Dobrodzień 30 37 55-51
13. Victoria Dobrzeń 30 37 32-54
14. Wiking Opole 30 36 40-54
15. Piast Gorzów Śl. 30 20 42-81
16. Budowlani Strojec 30 10 i 20-77

Klasa A grupa 4
1. Pogoń Łosiów 26 60 79-26
2. LZS Konradowa 26 52 56-33
3.LZSKałków 26 46 69-47
4. LZS Michałów 26 44 47-32
5. Agfa Prusinowice 26 42 46-39
6. LZS Ścinawa Nyska 26 39 46-36
7. LZS Biała Nyska 26 36 47-52
8. Polonia Przylesie 26 34 35-37
9. LZS Kamienica Nyska 26 34 49-53
10. Orzeł Olszanka 26 34 49-65
11. Metalowiec Łambinowice 26 46-60
12. LZS Goworowice 26 28 39-63
13. Strażak Lipniki 26 22 33-54
14. Rolnik Lasosice 26 14 29-73

1. Polonia Głubczyce 26 63 83-25
2. Meble Pogoń Prudnik 26 62 96-30
3. Włókniarz Kietrz 26 54 72-33
4. LZS Kotlarnia 26 50 77-42
5. Orzeł Dzierżysław 26 47 63-58
6. KS Kędzierzyn-Koźle 26 45 65-52
7. LZS Stare Koźle 26 38 65-67
8. Victoria Cisek 26 35 65-70
9. LZS Pawłowiczki 26 26 46-65
lO.Troja Włodzienin 26 26 56-75
11. Fortuna Głogówek 26 22 38-83
12. Polonia Biała 26 20 45-83
13. Orzeł Branice 26 19 32-80
14. Po-Ra-Wie Większyce | 26 17 36-72

Siatkarz z Kedzierzyna-Koźla, 
Piotr Marciniak wygrał po raz dru
gi zawody z cyklu grand prix w. 
siatkówce plażowej. Turniej odbył 
się w Starych Jabłonkach, a Piotr 
grał w parze z Rafałem Matusia- 
kiem.

Przez trzy dni na boiskach obok ho-

/
do zwycięstwa.

Nasz duet w finałowym meczu po
konał Damiana Lisieckiego i Piotra 
Głogowskiego 2:1. W meczu o trzecie 
miejsce Michał Krymarys i Dominik 
Witczak zwyciężyli parę Marcin Iglewski 
i Emil Siewiorek. Dla Marciniaka i 
Matusiaka był to w ogóle pierwszy

Klasa B
1. Śląsk Reńska Wieś 22 53 79-27
2. LZS Kotlarnia 22 52 86-22
3. Wctoria Łany 22 37 59-42
4. KTS Kłodnica 22 37 51-38
5. Po-Ra-Wie Większyce 22 36 67-38
6. Rolnik Urbanowice 22 36 51-34
7. KS Cisowa 22 31 53-53
8. LZS Gierałtowice 22 26 41-75
9. LZS DFKŁężce 22 25 55-65
lO.SOLOKobylice 22 17 37-52
11. Inter Mechnica 22 14 34-96 -
12. Spartan Grudynia Wielka 22 11 36-107

Liga okręgowa grupa 2
1.Start Bogdanowice 30 65 86-40
2. Czarni Otmuchów 30 56 61-32
3. Finans Reńska Wieś 30 52 36-27
4. Polonia Głubczyce 30 47 41-44
5. Naprzód Ujazd Niezdrowice 30 45 69-58
6. Ruch Zdzieszowice 30 45 45-39
7. Orzeł Dzierżysław 30 45 48-53
8. Tęcza Kietrz Kozłówki 30 44 68-68
9. Pogoń Prudnik 30 42 52-36
10. KS Górażdże 30 40 58-56
II.LKSRusocin 30 40 56-59
12. Sudety Burgrabice 30 39 65-61
B.LKSGoświnowice 30 39 43-47
14. Fortuna Głogówek 30 35 47-65
15. Czarni Korfantów 30 25 40-82
16. Orzeł Branice 30 19 33-77

Klasa C
1. LZS Maciowakrze 12 31 34-8
2. Naprzód Długomiłowice 12 29 32-7
3. LZS Stare Koźle 12 22 29-20
4. Ruch Steblów 12 14 17-24
5. Fortuna Witosławice 12 12 22-30
6. Odra Bierawa 12 10 20-33
7. Fortuna Ostrożnica 12 4 20-52

Opolska Liga Juniorów

Klasa A grupa 1
1. LZS Widawa Lubska 26 67 101-30
2. Unia Kolonowskie 26 55 74-26
3. LZS Rożnów 26 48 57-37
4.LZSGronowice 26 46 69-40
5. LZS Szczedrzyk 26 43 63-42
6. Unia Murów 26 42 54-41
7. LZS Bogacice 26 39 49-46
8. LZS Kujakowice 26 39 49-48
9. LZS Ligota Turawska 26 38 64-45
10. LZS Bąkowice 26 36 59-48
11. LKS Kowale 26 28 42-57
12. LZS Lasowice Wielkie 26 21 39-70
13. LZSUszyce 26 17 38-97
14. Polonia Wołczyn 26 5- 20-151

1. Odra Opole 30 81 109-16
2. OKS Olesno 30 71 96-33
3. BTP Brzeg 30 67 60-23
4. Start Namysłów 30 48 54-35
5. Olimpia Lewin Brzeski 30 47 65-64
6. Ruch Zdzieszowice 30 44 54-69
7. Plon Skoroszyce 30 43 55-52
8. Koksownik Zdzieszowice 30 42 55-42
9. TOR Dobrzeń Wielki 30 36 40-56
10.KP Kędzierzyn-Koźle 30 34 48-82
11. Unia Krapkowice 30 33 45-74
12. LZS Domaszkowice 30 32 45-69
13. Polonia Nysa 30 27 35-52
14. LZS Walce 30 26 41-69
15. Motor Praszka 30 25 29-68
16. MKS Gogolin 30 23 42-67

II liga juniorów 
grupa 1 (kluczborska)

Klasa A grupa 2
1. LZS Leśnica 26 71 103-9
2. Orzeł Venus Źlinice 26 58 83-27
3. Piomar Przywory 26 42 46-42
4. Sokół Niemodlin 26 42 48-59
5. Toyota Szic Popielów 26 41 59-36
6. LZS Brynica 26 38 38-39
7. Olimpia Lewin Brzeski 26 36 49-42
X(al Osowiec 26 33 42-53
9. TOhn^obrzeń Wielki 26 32 42-42
10. LZS Mahsąowice 26 31 36-74
11. Unia Tułowfec 26 30 47-57
12. Stal Zawadzkie\ 26 26 31-57
13. LZS Piotrówka X 26 24 49-67
14. LZS Prądy 26 16 29-96

1. MKS Kluczbork 24 62 120-26
2. Marchem Proślice 24 53 88-33
3. LZS Starościn 24 51 65-33
4. Małapanew Ozimek 24 43 51-49
5. LZS Sławice 24 40 58-35
6. LZS Mechnica 24 37 59-43
7. Stal Osowiec 24 29 47-52
8. Hetman Byczyna 24 29 29-43
9. Start Siołkowice 24 27 36-71
10. Sokół Niemodlin 24 25 49-83
11. LZS Ligota Oleska 24 25 40-77
12. LZS Kup 24 22 32-61
13. LZS Zawiść 24 10 23-91

II liga juniorów 
grupa 2 (strzelecka)

Klasa A grupa 3
1. Racłavia Racławice Śląskie 26 61 81-35
2. LZS Walce 26 58 59-25
3. TKKF Blachowianka 26 54 86-40
4. KS Kędzierzyn-Koźle 26 46 42-31
5. LZS Bodzanów 26 42 60-56
6.LZSObrowiec 26 42 40-39
7. LZS Raszowa 26 40 50-32

1. Rodło Opole 24 56 100-24
2.LZSŁowkowice 24 46 78-45
3. LZS Leśnica 24 44 63-45
4. Odra II Opole 24 41 64-43
5. LZS Kąty Opolskie (B) 24 37 65-62
6. Skalnik Tarnów Op. 24 36 50-42
7. KS Górażdże 24 34 53-48
8. Stal Zawadzkie 24 34 59-59
9. Naprzód Jemielnica 24 31 54-76
10. Orzeł Zlinice 24 26 39-51
11. Otmęt Krapkowice 24 24 38-71
12. Tęcza Szymiszów (B) 24 21 32-74

II liga juniorów 
grupa 4 (nyska)

1. Polonia Pogórze 26 75 135-17
2. Polonia Głuchołazy 26 61 83-43
3. GKS Grodków 26 55 89-43
4. Czarni Otmuchów 26 49 91-49
5. Sparta Paczków 26 48 88-47
6. LZS Ścinawa Nyska 26 46 72-47
7. Unia Reńska Wieś 26 39 51-56
8. LZS Wojsław 26 36 61-66
9. Atom Grądy 26 30 58-82
lO.ŁZSKałków 26 28 47-88
11. Czarni Korfantów 26 23 43-87
12. LZSTrzeboszowice 26 19 40-96
13. LZS Sękowice 26 13 41-104
14. LZS Żłobizna 26 4 19-104

Klasa A junioraiw
1. Zawisza Stara Kuźnia 18 45 97-28
2. SOLO Kobylice 18 42 63-19
3. LKS Poborszów 18 34 55-35
4. TKKF Blachownia 18 29 67-55
5. Rolnik Urbanowice 18 28 68-52
6. Victoria Łany 18 22 43-64
7. Odrzanka Dziergowice 18 18 29-39
8. Orzeł Polska Cerekiew 18 17 46-61
9. Naprzód Długomiłowice 18 17 27-63
10. LZS DFK Łężce 18 9 33-98

Klasa B juniorów
1.KS Cisowa 16 40 69-18
2. Odra Bierawa 16 37 73-15
3. RTS Koźle Rogi 16 35 58-12
4. LZS Pokrzywnica 16 32 54-22
5. KTS Kłodnica 16 25 52-29
6. Śląsk Reńska Wieś 16 19 22-36
7. Inter Mechnica 16 14 33-62
8. Spartan Grudynia Wielka 16 7 18-82
9. Fortuna Ostrożnica 16 0 5-110

Trampkarze klasa A
1. Victoria Cisek 20 58 151-10
2. KPII Kędzierzyn-Koźle 20 50 175-19
3. LZS Pawłowiczki 20 39 78-39
4. KP 1 Kędzierzyn-Koźle 20 37 88-37
5. Orzeł Polska Cerekiew 20 34 68-58
6. KTS Kłodnica 20 31 64-60
7. KS Cisowa 20 29 54-65
8. Odrzanka Dziergowice 20 21 40-61
9. LZS Stare Koźle 20 10 29-123
10. Zawisza Stara Kuźnia 20 7 26-180
11. LZS Gościęcin 20 0 5-138

Trampkarze klasa B grupa 1
1. Odra Bierawa 16 42 97-34
2. Wctoria Łany 16 31 67-38
3. LZS Kotlarnia 16 15 33-68
4. KS Kędzierzyn-Koźle 16 14 36-64
5. TKKF Blachownia 16 14 33-62

Trampkarze klasa B grupa 2
1. LKS Poborszów 16 36 64-23
2. LZS Maciowakrze 16 30 57-27
3. Po-Ra-Wie Większyce 16 30 68-32
4. Ruch Steblów 16 21 34-48
5. Naprzód Długomiłowice 16 0 4-97

UWAGA
Wszystkie tabele są oficjalne i zweryfikowane przez 

organy prowadzące rozgrywki.

W przypadku równej ilości punktów, o wyższym 

miejscu decyduje lepszy bilans bezpośrednich spot

kań pomiędzy zainteresowanymi zespołami.

Zebrał: Piotr WARNER

telu Anders grały 42 pary, a był to już 
ósmy turniej cyklu. Do jego zakończe
nia pozostały jeszcze zawody w Łebie, 
Międzyzdrojach, Władysławowie i 
Krynicy Morskiej. Po ich zakończe
niu odbędzie się turniej finałowy w 
Niechorzu, w którym zagra 16 najlep
szych par rankingu.

W zawodach startowali znani .siat
karze, jak choćby Marcin Nowak, nowy 
nabytek Mostostalu czy też Krzysztof 
Śmigiel czy Michał Ruciak. Po zawo
dach eliminacyjnych Ruciak i Śmigiel 
zakończyli swoje zmagania w zawo
dach, natomiast Nowak otrzymał od 
organizatorów „dziką kartę”.

Już w pierwszym meczu Piotr 
Marciniak i Rafał Matusiak musieli

Końcowa klasyfikacja turnieju:
1. Rafał Matusiak/Piotr Marciniak,
2. Damian Lisiecki/Piotr Głogowski,
3. Dominik Witczak/Michał Krymarys,
4. Marcin Iglewski/Emil Siewiorek,
5-6. Jarosław Lech/Grzegorz Klimek

Michał Dębiec/Andrzej Kulikowski
7-8. Zbigniew Bartman/Michał Żurek. 

Marcin Nowak/Michał Michalak.

wspólny występ. Ze względu na to, że 
ich dotychczasowi partnerzy nie mogli 
z osobistych powodów wziąć udziału w 
zawodach, siatkarze postanowili razem 
zagrać na tak prestiżowym turnieju, 
pomimo że wcześniej nie mieli okazji 
ze sobą potrenować. Piotr Marciniak

Najlepsi zawodnicy turnieju w Starych Jabłonkach

stanąć naprzeciw „wieżowca” Nowaka 
i jego partnera, Michała Michalaka. 
Nasza para wygrała to spotkanie. 
Później również kroczyła od zwycięstwa

podobny sukces odniósł miesiąc wcześ
niej ze Zbigniewem Żukowskim, kiedy 
to nie mieli sobie równych we Wrześni.

Piotr WARNER

SIATKÓWKA

Bombardier
Gromadowski

Grający w reprezenta
cji Polski B Marcel Gro
madowski był najlepiej 
punktującym graczem 
zespołu w meczu z Ira
nem.

Pierwszym meczem 
Polski B na turnieju Tomeo 
di Vallecamonica w Darfo 
Bario Terme był mecz z 
Iranem. Nasz zespół wy
grał go 3:2 (25:20, 20:25, 
25:20, 27:29, 15:13), gra
jąc w składzie: Woicki (2), 
Olejniczak (13), Domonik 
(3), Gromadowski (37), 
Bąkiewicz (14), Kaczmarek 
(11) i Rusek (libero) oraz 
Lach, Neroj i Perłowski (4).

Atakujący Mostostalu 
był najlepszym graczem 
meczu i zdobył najwięcej 
punktów. To cieszy w kon
tekście zbliżającego się se
zonu ligowego.

WAR Atakuje Marcel Gromadowski



Szkoła Wyższa
im. Bogdana Jańskiego

Prawda Dobro Skuteczność

Dlaczego „Jański"
Szkoła Wyższa im. Bogdana Jańskiego 
uzyskała pozytywną opinię
Państwowej Komisji Akredytacyjnej 
odnośnie jakości kształcenia 
na kierunku Zarządzanie i marketing 
w zakresie studiów zawodowych (licencjackich), 
oraz kontynuowania nauki 
na studiach magisterskich

Mówią o nas :

Studia licencjackie, magisterskie 
Zarządzanie i marketing '

- Zarządzanie organizacjami
- Zarządzanie finansami I

„Odpowiada mi sposób 
prowadzenia zajęć. I
Unikalna forma praktyk 
w Szkole Wyższej 
im. Bogdana Jańskiego^ 
ćwiczenia oraz nauka J| 
poprzez projekty F 
to podstawa aby nie tilko 
wiedzieć jak, czyli urmeć
nabytą wiedzę wykorzysta 
w praktycznym działaniu.

Przyszedłem do Jarskiego

// _____

bo urzekła mnie mfja Szkoły. 
Teraz w epoce dra 
kapitalizmu potrzebni 
nie tylko skuteczni al 
także etyczni menadżerowie, 
a na skuteczność i etykę 
w działaniu w Jańskim kładą 
duży nacisk.
Od przyszłego roku 
rozpoczynam studia 
magisterskie..'.'

o

- Zarządzanie turystyką
- Informatyka w zarządzaniu
- Rachunkowość
- Zarządzanie nieruchomościami
- Integracja europejska
- Zarządzanie ruchem granicznym
- Ekonomia menedżerska
- Zarządzanie potencjałem społecznym
- Zarządzanie projektami
- Rachunkowość i controling
- Systemy informacyjne w zarządzaniu

§)©@5©0®giBa
- Socjologia rodziny
- Socjologia empiryczna
- Socjologia komunikacji społecznej
- Polityka społeczna
- Praca socjalna
- Socjologia gospodarki
- Socjologia rozwoju regionalnego

Politologia
- Sprawy międzynarodowe
- Marketing polityczny g|.
- Samorządność terytorialna
- Integracja w Unii Europejskiej
- Bezpieczeństwo państwa

jest na®

8000
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Warszawa
ul. Elektronowa 2 

tel. (22) 675 67 53 
(22) 675 67 54

Chełm
ul. Batorego 1 

tel. (82) 563 18 00

Elbląg
ul. Stoczniowa 10 

tel. (55) 230 40 50

kierunki studiów
w organizacji: 
Turystyka i rekreacja,

Administracja,
Informatyka I ekonometria,

L^©(oJ@Sl©@'
- Pedagogika opiekuńczo-wychowawcza
- Pedagogika resocjalizacji
- Pedagogika społeczno-środowiskowa
- Pedagogika wsparcia, opieki i rehabilitacji
- Praca opiekuńczo-edukacyjna z dzieckiem

Gospodarka przestrzenna
- Planowanie przestrzenne
- Wycena nieruchomości
- Zarządzanie nieruchomościami
- Pośrednictwo w obrocie nieruchomościami

Kraków
ul. Witosa 9 

tel. (12) 654 54 69

Łomża
e Koło 9

50

Kadra wybitnych wykładowców, 
nowoczesne programy nauczania, 
unikalne formy kształcenia (praktyki-warsztaty 
edukacyjne-projekty), możliwość studiowania 
na dwóch kierunkach (drugi kierunek50%czesnego), 
możliwość wszechstronnego rozwoju w kołach 
naukowych i sekcjach zainteresowań, atrakcyjna 
oferta stypendiów (także dla studentów zaocznych) 
i zwolnień z czesnego dla najlepszych i najbardziej 
potrzebujących, pomoc studentom i absolwentom 
w znalezieniu pracy.

Studia podyplomowe
Administracja samorządowa w UE - 
Zarządzanie projektami unijnych - 

funduszy strukturalny^ 
Integracja Polski z HE - 
Zarządzanie turystyką - 

Zarządzanie wyceną i pośrednictwo - 
w zakresie nieruchomości

-j;

171 ■
oj
00]

W trybie zaocznym nie prowadzimy zajęć w niedziele 
W trybie dziennym nie prowadzimy zajęć w poniedziałki

Dla studentów, którzy zapiszą się do 24 lipca bezpłatny obóz integracyjny nad morzem lub na Mazurach


